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Na novoletnem sprejemu pozdravili nove ambasadorje občine Ivančna Gorica  
Ob izteku leta je župan Dušan Strnad 18. decembra v Gostišču pri Japu pripravil sprejem, na katerem so se ob prijetnem druženju srečali 
predstavniki gospodarstva, občinskega sveta, občinske uprave, krajevnih skupnosti, javnih zavodov, društev in zvez. Na t. i. novoletnem 
sprejemu je potekala tudi svečana proglasitev novih ambasadorjev občine Ivančna Gorica. To so postali Dragica Šteh, Marko Vozelj in 
Anton Posavec. 

Uvodna beseda na prireditvi je pri-
padla gostitelju županu Dušanu Str-
nadu. V nagovoru je pogled usmeril 
predvsem v leto, ki se poslavlja, in 
načrte v prihodnost. Poleg izposta-
vljenih številnih infrastrukturnih 
projektov, ki so bili izvedeni oziro-
ma so v fazi izvajanja, je načrtov 
za naprej še veliko. Povedal je, da 
uspešnost občine merijo zlasti naši 
občani, uporabniki storitev, tako 
tistih storitev, ki jih predpisuje za-
konodaja, kot tistih, ki so izvedene 
prioritetno in zapisane v občinskih 
strategijah. Vse aktivnosti pa so 
odvisne od finančnih načrtov oz. 
občinskega proračuna. Poslova-
nje občine je torej odvisno tudi od 
uspešnosti domačega gospodar-
stva. Ocena posameznega poslov-
nega leta pa je torej analiza našega 
skupnega dela in sodelovanja. 
Zbranim je ponosno povedal, da 
je revija Moje Finance nedavno 
občino Ivančna Gorica postavila 
na visoko 21. mesto med občina-
mi, v katerih se najbolje živi, in na 
sam vrh po življenjski moči. »To je 
naš skupni uspeh. Nihče si ne lasti 
zaslug kot posameznik, lahko pa si 
vsi skupaj čestitamo, da nam je to 
uspelo in se hkrati zavedamo, da bo 
potrebno postoriti še marsikaj,« je 
zaključil Strnad.
Slovesen del prireditve je bila tudi 
razglasitev in podelitev nazivov 
»Ambasador Občine Ivančna Gori-
ca«. Ta naziv župan podeljuje izje-
mnim občankam in občanom, ki s s 
svojim delom in dosežki na različnih 
področjih pripomorejo k ugledu in 
prepoznavnosti občine Ivančna Go-
rica tudi zunaj njenih meja. 
Prvi prejemnik naziva Ambasador 
občine Ivančna Gorica na prireditvi 
je bil Marko Vozelj. Župan ga je ime-
noval za promotorja na področju 
slovenske popularne glasbe. Danes 

ni Slovenca, ki ne bi poznal enega 
najbolj prepoznavnega glasbenika 
popularne glasbe. Svojo glasbeno 
pot je začel pred tridesetimi leti v 
skupini Čuki in v njej deloval sko-
raj dve desetletji. Leta 2008 se je 
podal na samostojno glasbeno pot 
in še istega leta izdaj svoj prvenec 
med glasbenimi albumi. V vseh teh 
letih je sodeloval in dobil številne 
prve nagrade na glasbenih festiva-
lih doma in v tujini. Od leta 2014 
nastopa skupaj z zasedbo Mojstri. 
Ob vseh uspehih pa je Marko ostal 
pristno povezan tudi z rodno Višnjo 
Goro in z veseljem se odzove z na-
stopom na prireditvah v domači ob-
čini. Pred letom dni je skupaj s svo-
jo glasbeno skupino priredil sploh 
prvi koncert v domači Višnji Gori, 
ki bo že v kratkem doživel drugo 
ponovitev. Zimska pravljica v Višnji 
Gori, kot je poimenoval koncert, bo 
v nedeljo, 22. decembra, v športni 
dvorani Višnja Gora. 
Dragica Šteh je učiteljica, pisate-
ljica scenaristka. Vodilo njenega 
dela je ustvarjalnost. Poznamo jo 
kot scenaristko in povezovalko raz-
ličnih kulturnih prireditev, šolskih 
predstav in občinskih prireditev. Je 
avtorica slikanic Prijetno domače 
za male sanjače, Zala - mala zele-
na gosenica, Škrat Ivan in princesa 
Ivanka in V kraljestvu kengurujčkov, 
ki je nastala v sodelovanju s pedia-
trično kliniko. Posebno mesto med 
njenimi deli predstavlja tudi zbirka 
pesmi in misli z naslovom Čez leto 
dni, ki je nastala v spomin na po-
kojnega brata, duhovnika in prvega 
policijskega vikarja Janka Novaka. 
Njeno delo pa sega tudi v druge 
sfere. Letos je ob jubilejnem 50. 
Taboru slovenskih pevskih zborov 
pripravila knjigo Pojo naj ljudje, ki 
jo je v okviru Domoznanske zbirke 
izdala Mestna knjižnica Grosuplje. 

Pomembno je prispevala tudi k iz-
daji monografije Šentviško tisočle-
tje, v cerkvenih založbah pa najdete 
njena dela, kot so otroška knjižica 
Sveti Angel in šmarnično branje To 
delajte v moj spomin. Med odmev-
nejšimi dramskimi igrami sta v za-
dnjem času najbolj odmevni Stezica 
je uglajena in Zagraška mama, ki jo 
je z velikim uspehom na oder po-
stavila gledališka skupina Zagradec. 
Podpisala se je tudi pod scenarij 
muzikala Tu smo doma, v katerem 
učenci in učitelji Osnovne šole Stič-
na v glasbi in besedi predstavljajo 
pomembne vrednote - prijateljstvo, 
družina, naša naravna in kulturna 
dediščina. V Dragici je te vrednote 
prepoznal tudi župan Dušan Strnad 
in jo imenoval za Ambasadorko ob-
čine Ivančna Gorica na področju 
kulture in književnosti.
Anton Posavec je vodja Izobraže-
valnega centra na Reševalni postaji 
Univerzitetnega Kliničnega centra 
Ljubljana. Njegovo delo je njegovo 
življenje, saj je vedno in povsod pri-
pravljen pomagati komurkoli. Anton 
je tudi predavatelj, urednik številnih 
zbornikov in avtor strokovnih pri-
spevkov na področju reševanja. Je 
prava zakladnica znanja, hkrati pa zna 
pokazati tudi v praksi, kako pravilno 
ravnati. Neprecenljiva je njegova po-
moč pri usposabljanju nudenja prve 
pomoči na terenu za različne skupine 
ljudi, ki se s tem srečujejo. Izpostaviti 
pa je potrebno prejeto mednarodno 
priznanje ITLS (International Trauma 
Life Support) - neprofitne strokovne 
organizacije, ki ga je Posavec prejel 
letos v Las Vegasu v ZDA. Nagrado 
»Koordinator leta« je prejel kot naj-
boljši koordinator predstavništev ITLS 
na svetu. Tudi zato ga je župan ime-
noval za Ambasadorja občine Ivanč-
na Gorica na področju nujne medi-
cinske pomoči. 

Na prireditvi je bil posebne zahvale 
s strani župana deležen tudi Primož 
Kastelic, član PGD Vrh pri Višnji 
Gori. Slednji je prejel častni naziv 
Gasilec junak, ki so ga izbrali bral-
ci časopisa Novice Svet24. S svojim 
znanjem je pravočasno rešil življe-
nje svojemu dedku, ki je doživel za-
stoj srca pri delu v gozdu. 
Kulturni program je na letošnjem 
novoletnem sprejemu pripadel 
glasbeni zasedbi Mešanega pevske-
ga zbora Zborallica. Zbor, ki je letos 
obeležil 10. obletnico delovanja, je 
ob številnih prejetih mednarodnih 

nagradah na pevskih tekmovanjih, 
prejel povabilo v New York. Edin-
stvene priložnosti nastopa v Lincoln 
Hall na Manhattnu ter sodelova-
nja s skladateljem in prejemnikom 
dveh Grammy-ev Tina Christho-
perja, profesionalnim simfoničnim 
orkestrom in vrhunskimi glasbeniki 
z vsega sveta vsekakor ne gre iz-
pustiti. Kot pravijo, gre za res velik 
projekt, zato so veseli kakršnega 
koli sredstva za lažjo pot na onstran 
Atlantika. 

Gašper Stopar

Ob koncu leta
Človek ima občutek, da leto za letom hitreje mineva čas. Komaj 
smo začeli z letom 2019 in novim mandatom župana, občinskega 
sveta in svetov krajevnih skupnosti že je tukaj december in prilo-
žnost za analizo in oceno opravljenega dela. Menim, da smo vsi 
skupaj tudi v iztekajočem letu postorili veliko in vsak na svoj način 
prispevali, da je življenje v naših krajih prijetno in domače. Seveda 
bi si želeli še več in bolje, vendar pogosto ne gre tako, kot bi si 
želeli. Na nekatere tovrstne dejavnike lahko vplivamo, na druge 
pač ne. 

Pred dnevi je revija Moja finance objavila rezultate analiz, po kate-
rih je občina Ivančna Gorica na lestvici občin, v katerih se najbolje 
živi, na 21. mestu in celo na samem vrhu med občinami po mer-
jenju življenjske moči. To je vsekakor velika potrditev in spodbuda 
za naše delo, za katero v veliki meri lahko rečem, da je rezultat 
širokega sodelovanja najrazličnejših institucij in ljudi v naši občini. 
Z mnogimi izmed njih smo leto sklenili na tradicionalnem novole-
tnem sprejemu, na katerem je bila priložnost za pogovor o opra-
vljenem delu in tudi načrtih. Ob tej priložnosti sem izkazal posebno 
zahvalo trem občanom, ki so še posebej zaslužni za prepoznavnost 
naše občine znotraj in zunaj njenih meja in smo jih zato proglasili 
za ambasadorje občine Ivančna Gorica. Dragica Šteh, Marko Vozelj 
in Anton Posavec vsak na svojem področju gradijo podobo naše 
občine, za kar se jim kot župan iskreno zahvaljujem. Vesel pa sem 
bil, da je bil ob tej priložnosti z nami tudi Primož Kastelic, ki se je 
s svojim požrtvovalnim ravnanjem izkazal in z znanjem, pridoblje-
nim v gasilskih vrstah, rešil življenje svojemu bližnjemu.

Tudi minulo leto je prineslo kar nekaj pridobitev, na katere smo 
lahko upravičeno ponosni. V zadnjem mesecu se je končala gra-
dnja nove ceste Sobrače-Ježice, v Šentvidu smo začeli z obno-
vo notranjosti kulturnega doma, glede na vremenske pogoje je 
uspelo asfaltirati tudi nekaj odsekov cest, dela pa potekajo tudi 
na kanalizaciji in vodovodih. Intenzivno iščemo možnosti za nove 
dodatne prostore vrtca. Žal se naša namera, da v Višnji Gori nekaj 
prostorov uredimo v pritličju večstanovanjskega objekta, v kate-
rem je tudi pošta, očitno ne bo uresničila, saj žal nismo pridobili 
soglasja vseh lastnikov stanovanj. 

December je tudi čas številnih prireditev naših društev in drugih 
organizatorjev. Vse to daje še večjo kakovost bivanju v naši občini. 
Prireditev v minulem letu res ni manjkalo. Od jubilejnega šentvi-
škega tabora, do praznovanja 20-letnice pobratenja z občino Hir-
schaid in še bi lahko naštevali. Prepričan sem, da bo tako tudi v 
prihajajočem letu, v katerem bomo praznovali 25 let samostojne 
občine Ivančna Gorica.

Ob koncu leta vsem občankam in občanom voščim vesele božič-
ne praznike, ponosno praznovanje dneva samostojnosti in eno-
tnosti, ter vse dobro v letu 2020!

Dušan Strnad, župan
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Tradicionalni slovenski zajtrk in kranjska čebela letos z roko v roki
Od cveta do cveta, od srca do srca, 

čebelica leta, veselje nam da.
Nas zjutraj prebuja,

zvečer pomiri,
naj kranjska čebela

še dolgo živi!
(Dragica Šteh)

13. vseslovenskega tradicionalnega 
zajtrka, ki je potekal 15. novembra 
2019, so se otroci in učenci ivanških 
vrtcev in šol udeležili tudi letos. In 
tudi tokrat nismo na zajtrku manj-
kali čebelarji. Ta vseslovenska akci-
ja se je pred 13 leti začela izvajati 
prav na pobudo Čebelarske zveze 
Slovenije, ki je organizirala prvi Me-
deni zajtrk z namenom promocije 
slovenskega medu in slovenskega 
čebelarstva. 
Za nas, slovenske čebelarje, pa je bil 
ta dan pomemben še zaradi prosla-
ve v OŠ Stična. In kaj smo praznova-
li? 140. obletnico vpisa kranjske če-
bele v register medonosnih čebel.
Čebele obstajajo na Zemlji že mili-
jone let. Ste vedeli, da so najstarejši 

fosilni ostanki čebel stari med 25 in 
50 milijoni let? Čebele so se seveda 
na različnih področjih našega pla-
neta prilagodile svojemu okolju. In 
prav tako se je na našem področju 
razvila naša čebela, s svojim speci-
fičnim videzom in lastnostmi. Ime 
je dobila po nekdanji deželi Kranj-
ski – kranjska čebela. V 2. polovici 
18. stoletja, leta 1770, jo je tako 
poimenoval že naravoslovec Gio-
vani Antonio Scopoli. Leta 1857 je 
dr. Philipp Rotschütz v članku »Aus 
Unterkrain« (Z Dolenjskega) zapi-
sal: »Obstaja pa pridna in utrjena 
čebela, taka je kranjska«. Kasneje je 
njegov sin, Emil Rotschütz, v gradu 
Podsmreka pri Višnji Gori ustanovil 
podjetje »Kranjski trgovski čebel-
njak«, s katerim je na široko odprl 
pot kranjski čebeli v svet. Imel je 
namreč velik čebelnjak in delavnico 
za izdelavo čebelarske opreme in 
orodja. Čebele in čebelarsko opre-
mo je prodajal po vsem svetu. Bil je 
razgledan in izobražen čebelar, ki je 

napisal številne strokovne članke o 
kranjski čebeli ter tako prispeval k 
njenemu priznanju. 
Emil Rotschütz je sodeloval s čebe-
larskimi strokovnjaki svojega časa. 
Med drugim tudi z dr. Augustom 
Pollmannom, ki je bil docent za 
čebelarstvo na Kmetijski akademiji 
v Poppelsdorfu. Le-ta je leta 1875 
v knjigi »Die Honigbiene und ihre 
Zucht« (Medonosna čebela in nje-
no gojenje) opisal kranjsko čebelo 
in zapisal tudi njeno znanstveno 
ime: »Die Krainer Biene - Apis mel-
lifica carnica«. Kasneje, leta 1879, 
je zbral in objavil opise kranjske 
čebele, ki so jih napisali čebelarski 
strokovnjaki tistega časa in dodal še 
svoj opis. Zbrano gradivo je objavil 
v knjigi »Werth der verschiedenen 
Bienenracen und deren Varietäten, 
bestimmt durch Urtheile namhafter 
Bienenzüchter« (Vrednost različnih 
čebeljih pasem in njihovih različic, 
določena po presoji uglednih čebe-
larjev)«. Tako je bila kranjska čebela 

kot kranjska avtohtona populacija 
(podvrsta) tudi dokončno priznana 
in našla je svoje mesto v sistematiki 
medonosnih čebel. To potrjuje tudi 
njeno sedanje znanstveno poime-
novanje: »Apis mellifera carnica, 
Pollmann 1879«. Čebele, ki jih je 
dr Pollmann opisal, naj bi mu poslal 
prav  Emil Rotschütz iz gradu Pod-
smreka.
Proslava je ob tej priložnosti pote-
kala v športni dvorani OŠ Stična. 
Skupaj smo jo pripravili Občina 
Ivančna Gorica, Čebelarska zveza 
Slovenije, OŠ Stična ter čebelarji 
obeh domačih društev, ČD Stična 
ter ČD Krka in Zagradec. Za še pose-
bej slavnostni začetek praznovanja 
so poskrbeli številni praporščaki, ki 
so nas počastili s svojo prisotnostjo. 
Vse navzoče učence, številne čebe-
larje iz vseh koncev Slovenije ter 
občane in občanke Ivančne Gorice 
so nagovorili ravnatelj šole Mar-
jan Potokar, namestnica generalne 
direktorice za kmetijstvo Marjeta 

Bizjak, predsednik Čebelarske zve-
ze Slovenije, Boštjan Noč in seveda 
naš župan Dušan Strnad. Poseben 
poudarek so govorci namenili po-
menu čebelarstva, tradicionalne-
mu slovenskemu zajtrku ter seveda 
kranjski čebeli, drugi najbolj razšir-
jeni čebelji vrsti v svetu. Kulturni 
program pa so zaokrožili učenci z 
odlomkom iz šolskega muzikala Tu 
smo doma. Celotno proslavo sta 
odlično povezovali Dragica Šteh in 
učenka Ajša Hodžić.
Praznovanje se je zaključilo s stro-
kovnim predavanjem dr. Petra Koz-
musa, podpredsednika Apimon-
die in vodje Rejskega programa za 
kranjsko čebelo pri Čebelarski zvezi 
Slovenije.
Veseli smo, da smo naše kraje po-
novno postavili na čebelarski ze-
mljevid in se hkrati ponovno poklo-
nili naši kranjski čebeli.

Naj medi!
Petra Peunik Okorn

Miklavž obiskal Ivančno Gorico v soju 
tisočerih lučk
Najlepši mesec v letu se je v Ivančni Gorici začel s prižigom prazničnih luči, ki jih je ob 
množici otrok, njihovih staršev in drugih obiskovalcev slovesno pred občinsko stavbo 
prižgal župan Dušan Strnad. S tem je naznanil povezanost, ljubezen, svetlobo in topli-
no v prazničnem decembru. Najmlajše je z obiskom razveselil sveti Miklavž, množica 
obiskovalcev pa se je lahko pogrela s toplimi napitki in ostalimi dobrotami.

S prihodnjim letom tudi 
v naši občini brezplačni 
prevozi za starejše
Občina Ivančna Gorica je pristopila k projektu Prostofer, ki je prostovolj-
ski projekt za mobilnost starejših občanov. Projekt povezuje starejše ose-
be, ki potrebujejo prevoz in ne zmorejo uporabljati javnih in plačljivih 
prevozov, s starejšimi aktivnimi vozniki, ki pa po drugi strani radi priskoči-
jo na pomoč. Projekt brezplačnih prevozov bosta izvajala Občina Ivančna 
Gorica in zavod Zlata mreža. 
Pogodbo o sodelovanju v projektu Izboljšanje trajnostne mobilnosti na 
socialnem področju v Občini Ivančna Gorica sta pred dnevi podpisala žu-
pan Dušan Strnad in direktor zavoda Zlata mreža Miha Bogataj. Podpisu 
so prisostvovali še podžupan Tomaž Smole in člani Sveta župana za sta-
rosti prijazno občino, ki se ukvarja s spremljanjem problematike starejših 
občanov in spodbujanja medgeneracijskega sodelovanja.  
Predvidoma bo projekt za uporabnike v občini Ivančna Gorica zaživel v 
prvih mesecih leta 2020. V tem času bo zavod Zlata mreža v sodelovanju 
z občino poskrbel tudi za izobraževanje in usposabljanje voznikov – pro-
stoferjev.
Komu je namenjen PROSTOFER?
Prostofer je namenjen vsem tistim starejšim, ki ne vozijo sami, nimajo 
sorodnikov ki bi jih peljali, ali pa  imajo nižje mesečne dohodke, pa tudi 
slabše povezave z javnimi prevoznimi sredstvi. Prostofer jim bo zlasti 
omogočal lažjo dostopnost do zdravniške oskrbe, brezplačne prevoze do  
javnih ustanov, trgovinskih centrov ipd.
Kdo je lahko PROSTOFER?
Prostovoljni šofer je lahko vsak, ki ima veljavno vozniško dovoljenje in 
je v svojem prostem času pripravljen pomagati tistim, ki prevoze potre-
bujejo. Vendar pa so prostoferji v resnici veliko več kot zgolj prostovoljni 
vozniki – svojim sopotnikom nesebično pomagajo tudi, ko ti izstopijo iz 
avta: pri zdravniku jih pospremijo do čakalnice in počakajo nanje med 
pregledom, pomagajo nesti vrečke iz trgovine in jim priskočijo na pomoč 
pri vzpenjanju po stopnicah ... 
Kako postati PROSTOFER?
Kot že rečeno se načrtuje , da se bo dejavnost Prostofer začela izvajati v 
prvih mesecih po novem letu. Do takrat bo objavljenih tudi več natanč-
nih informacij tako za uporabnike kot šoferje prostovoljce. Vsi, ki bi želeli 
postati prostovoljni vozniki – prostoferji v naši občini  pa že sedaj lahko 
kontaktirajo občinsko upravo.

Gašper Stopar 

Več kot 600 otrok sta z veselimi ani-
macijami najprej razveselila pridni 
angelček in nagajivi parkeljček, v 
izvedbi Družinskega gledališča Ko-
lenc. Tudi letos pa se je na prizori-
šče s prav posebno kočijo in kočija-
žem Rajkom pripeljal Sv. Miklavž, ki 
je z darilom osrečil prav vse otroke. 
Poleg sladkih dobrot je letošnje da-
rilo vsebovalo pobarvanko Iskanje 
izgubljenega nektarja. Otroška knji-
žica je delo dijakov Srednje šole Jo-
sipa Jurčiča Ivančna Gorica, založilo 
pa ga je Turistično društvo Zagradec 
v sodelovanju z Občinsko turistično 
zvezo Ivančna Gorica. V vrečki pre-
senečenja so bile še barvice v ob-
činski podobi in žogica. 
Ta večer so, kot že rečeno, zasijale 
lučke v letošnji praznični okrasitvi. 
Poleg dveh smrek v krožiščih Sokol-
sko ulico krasi nov logotip blagovne 
znamke občine Prijetno domače, 
občinska stavba pa je »objeta« v 
svetlobno zaveso. Na ploščadi pred 
stavbo občine pa slehernega obi-
skovalca prijazno »pozdravi« viseča 
spiralna smrekica. Vse to je delo 
domačih lokalnih podjetnikov in 
društev. 
Pod letošnjo praznično okrasitev se 
je tudi letos podpisalo podjetje El-
tim, viseči logotip Prijeto domače je 

izdelalo podjetje Samastur, spiralna 
smrekica pa je delo šentviških gasil-
cev. Prireditev so z lično okrasitvijo 
obogatile vzgojiteljice Vrtca Ivanč-
na Gorica.  

Na svoji stojnici so se predstavili 
tudi dijaki Srednje šole Josipa Jurči-
ča, ki so najmlajšim delili igrače.

Gašper Stopar
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Krajani Krške vasi in Znojil pri Krki se 
veselijo novih pomembnih pridobitev 
Množica zadovoljnih krajanov v dolini reke Krke se je v petek, 15. novembra, udeleži-
la slovesne otvoritve prenovljene ceste v Krški vasi. Otvoritev so organizatorji združili 
še s prenovljenim odsekom ceste v Znojilah pri Krki. Z obnovami je Občina Ivančna 
Gorica poskrbela za večjo varnost udeležencev v prometu, predvsem v Krški vasi, kjer 
jo naši najmlajši dnevno uporabljajo za šolsko pot. 
»Ponosni smo, da imamo danes 
moderno, dovolj široko in osvetlje-
no cesto, po kateri ne bomo stopali 
le mi, ampak tudi tisti, ki prihajajo 
za nami,« je ob otvoritvi povedal 
predsednik Krajevne skupnosti Krka 
Jože Mišmaš. Zahvalo v nagovoru 
je izrekel tako županu občine za 
posluh, kot tudi krajanom pri sode-
lovanju v času izgradnje. Prav tako 
se je zahvalil tudi lastnikom zemljišč 
ob cesti, ki so odstopili del svojega 
zemljišča za skupno dobro. 
Župan Dušan Strnad se je ob otvo-
ritvi zahvalil vsem občanom in 
občankam, ki prispevajo, da je ži-
vljenje v naših krajih lepše in pri-
jaznejše. »Napredka se ne da usta-
viti, zato je od nas samih odvisno, 
kako hitro mu sledimo«. Povedal je 
še, da se je vozišče v Krški vasi ne 
le obnovilo, ampak tudi razširilo z 
označenim pasom za pešce. Cesta 
je opremljena z javno razsvetljavo, 
uredila se je meteorna kanalizacija, 
položene pa so tudi cevi za potrebe 
kabelske kanalizacije. V sklopu re-
konstrukcije se je obnovil vodovod 
in z dodatnim hidrantom še pove-
čala požarna varnost.  Ob zaključku 
je povedal, da je v občini, ki ima kar 
137 naselij in je na drugem mestu 

po številu med slovenskimi obči-
nami, prometna varnost na prvem 
mestu. Zato je v načrtu še veliko 
podobnih projektov, ki čakajo svojo 
prenovo.  
Zahvalo županu pri sodelovanju v 
številnih investicijah v ivanški občini 
je podal tudi direktor Komunalnih 
gradenj Grosuplje Viktor Dolinšek. 
Vsem uporabnikom pa zaželel var-
no uporabo. 
V programu, ki ga je povezovala 
Anica Kozinc, so z glasbenimi toč-
kami sodelovali vrtčevski in šolski 

otroci iz bližnjega Vrtca in Podru-
žnične šole Krka. Prireditev so po-
pestrili krški gasilci z vodnim slavo-
lokom in harmonikaš Jaka Podržaj.
Poleg prenovljene ceste, ki pelje od 
regionalne ceste mimo podružnič-
ne šole do sredine vasi, je tamkaj-
šnji župnik Dejan Pavlin blagoslovil 
še na novo postavljeno leseno zna-
menje – križ in kozolček s hidrantno 
omarico. 

Gašper Stopar

Dve kratki občinski
Krajani Tolčan do nove ceste
V sklopu letošnjega investicijskega vzdrževanja lokalnih cest je Občina 
Ivančna Gorica, še pred prvo snežno pošiljko, pristopila k obnovi odse-
ka ceste v Krajevni skupnosti Zagradec. V vasi Tolčane je izvajalec Mapri 
Proasfalt d. o. o. asfaltiral cesto v dolžini dobrih 400 metrov. Za utrditev so 
poskrbeli tamkajšnji krajani. 
Omenjeni odsek je bil pred obnovo v slabem stanju, ob večjih nalivih pa je 
bila cesta neprevozna. Ta pot je poznana tudi po rimski cesti, ki je nekoč 
povezovala Ivančno Gorico in Žužemberk.  

Prenova notranjosti kulturnega doma v Šentvidu pri Stični 
v polnem teku
V Šentvidu pri Stični je Občina Ivančna Gorica začela obnavljati notranjost 
kulturnega doma. Dela izvaja podjetje Primkom d. o. o. iz Ljubljane, vrednost 
investicije pa znaša dobrih 260.000 evrov. Večina rušitvenih del je bilo že 
izvedenih, celotna dvorana ima že novo temeljno ploščo. Narejena je bila 
hidroizolacija notranjih strani sten ter odstranjene radiatorske niše. V času 
praznikov sledi sušenje temeljne plošče, zatem pa betoniranje preklad in 
montaža kovinskih nosilcev za dvoranski balkon. Prenova se izvaja tudi v sa-
nitarnih prostorih in garderobah v zaodrju. Po zaključku gradbenih del se 
bo na odrskem delu uredila še posodobitev električne inštalacije, scenske 
razsvetljave z reflektorji in montirala ustrezna avdiovizualna oprema. 

Gašper Stopar

Iz sej Občinskega sveta
Osma seja Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica, ki je potekala 18. novembra, se je začela z odprtjem razstave, ki je nastala v okviru Do-
moznanskega krožka Univerze za tretje življenjsko obdobje Ivančna Gorica. Predstavitvene panoje je opisal Matjaž Marinček, iz razstavljenega 
gradiva pa lahko obiskovalec razstave vidi, kako raznolika in bogata je naša domoznanska dediščina.

Od preteklosti k sodobnosti pa je 
vodila ena prvih točk dnevnega 
reda, občinski svetniki so se na-
mreč seznanili s potekom načrtova-
nja nove kulturno-upravne stavbe 
v Ivančni Gorici. Natečajna rešitev, 
ki je bila izbrana na arhitektur-
nem natečaju se sedaj podrobno 
projektira. Arhitekturno zasnovo 
sestavljajo trije deli, tri »kocke«, 
za tri različne programe bodočega 
centra, povezane s skupnim prosto-
rom. Podrobno načrtovanje poteka 
tudi v sodelovanju bodočih uporab-
nikov, torej občinske uprave, knji-
žnice in stroke s področja kulturnih 
dejavnosti. Novi objekt predvideva 
tudi mesto za postavitev rimskega 
miljnika, ki bi bil viden z obeh cest, 
Sokolske in Ceste II. grupe odredov. 
Celotna stavba bo podkletena tudi 
za namen parkirnih mest. Izgradnja 
v prihodnjih letih bo po besedah 
župana Dušana Strnada predvsem 
odvisna od finančnih sredstev, saj 
bo šlo za največji finančni zalogaj v 
zgodovini občine. Kdaj se bo lahko 
začela gradnja, je v veliki meri od-
visno tudi od morebitnega sofinan-
cerskega deleža.
Občinski svet je na tokratni seji do-
končno sprejel tudi odlok o ustano-
vitvi organa nove skupne občinske 
uprave »Skupna občinska uprava 
5G«. S 1. 1. 2019 bosta tako prene-
hala delovati skupna občinska upra-

va, t. i. Medobčinski razvojni center 
občin Ivančna Gorica, Grosuplje in 
Trebnje in Medobčinski inšpektorat 
in redarstvo občin Ivančna Gorica, 
Šmartno, Litija in Dol pri Ljublja-
ni.  Naloge iz obeh dosedanjih or-
ganov se z novim letom prenašajo 
na novo skupno občinsko upravo, 
v kateri bodo poleg naše občine 
še Grosuplje, Dobrepolje, Škofljica 
in Ig. Sprva bo uprava zagotavljala 
kader za inšpektorat in redarstvo 
ter področje razpisov, kasneje pa 
tudi druga področja skupne uprave. 
Odločitev za novo povezovanje so 
župani in občinski sveti vseh občin 
sprejeli zlasti zaradi pogojev finan-
ciranja tovrstnih skupnih uprav, ki 
ga spodbuja tudi država in za to na-
menja sredstva. Ostale dosedanje 
občine partnerice so se povezale v 
skupne uprave z drugimi občinami.
Na tokratni seji je bil dokončno 
sprejet tudi odlok o Občinskem 
podrobnem prostorskem načrtu 
»Prenova jedra Zagradca«, ki bo 
omogočal bodočo prostorsko ure-
ditev in razvoj središča Zagradca. 
Realizacija bo v veliki meri odvisna 
od posameznih investitorjev. Jav-
no komunalno podjetje Grosuplje 
pa je pripravilo nov odlok o izvaja-
nju obvezne občinske gospodarske 
javne službe odvajanja in čiščenja 
komunalne in padavinske odpadne 
vode. Kot so pripravljavci odloka 

pojasnili, ne gre za bistvene vse-
binske spremembe, pač pa zgolj 
posodobitev odloka glede posame-
znih izrazov v dokumentu. Bolj po-
drobno pa je bil predstavljen sklep 
o soglasju k zadolževanju Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje. 
Naše komunalno podjetje zadnja 
leta izvaja postopno obnavljanje in 
predelavo upravne stavbe v Grosu-
plju, kjer je sedež podjetja. Stavba 
je iz leta 1977. Za zaključek del na 
objektu, ki je bi zgrajen daljnega 
leta 1977, se je podjetje odločilo za 
najem posojila, k čemur pa morajo 
dati soglasje tudi občine ustanovi-
teljice oz. lastnice javnega podjetja. 
Direktor Stanislav Stopar je pred-
stavil načrte, predvsem pa je moral 
zagotoviti, da posojilo ne bo imelo 
finančnih posledic za občino, saj se 
plačevanje obresti krije iz tržne de-
javnosti podjetja in ne iz področja 
izvajanja obveznih javnih gospodar-
skih služb. Predvidena višina poso-
jila je 600.000 evrov.
Občinski svet se je seznanil tudi z 
dvema poročiloma o delu v letu 
2018 in sicer o delu Občinske turi-
stične zveze Ivančna Gorica in Za-
voda Prijetno domače.  Tako zveza 
kot zavod sta v obdobju 2018 do 
2019 doživela tudi nekaj kadrovskih 
sprememb. Zveza deluje zlasti na 
področju skupnih aktivnosti turi-
stičnih društev, kar 13 jih je v naši 

občini. Zavod Prijetno domače pa 
je v letu 2018 izpolnjeval naloge na 
področju promocije in trženja naše 
turistične ponudbe in znamke Prije-
tno domače. Zavod upravlja tudi z 
Jurčičevo domačijo.  
Na 8. seji je Občinski svet sprejel 
tudi predlagane sklepe Komisije 
za mandatna vprašanja, volitve, 
imenovanje in priznanja. Občinski 
svet je dal pozitivno mnenje vsem 
štirim kandidatkam za ravnateljico 
OŠ Ferda Vesel Šentvid pri Stični. 
Dosedanji ravnatelj Janez Peterlin 
odhaja v pokoj, njegovo namestni-
co pa bodo izbrali zaposleni in Svet 

šole. Prav tako pozitivno mnenje 
je Občinski svet dal dosedanjemu 
ravnatelju OŠ Stična Marjanu Po-
tokarju. Potrjen je bil tudi predlog 
o imenovanju štirih članov v ure-
dniškem odboru našega časopisa 
Klasje. Poleg dosedanjih dveh čla-
nov Simona Bregarja in Franca Fri-
tza Murglja sta nova člana postala 
še Leon Mirtič in Dušan Štepec. Po 
zadnjih lokalnih volitvah pa sta bili 
kot predstavnici Občinskega sveta 
imenovani že Magdalena Butkovič 
in Irena Brodnjak.

Matej Šteh

Občinski svetniki zasedali tudi v decembru
Več o decembrski seji bomo sicer poročali v naslednji številki Klasja. 
Potekala je 16. decembra, na njej pa je bila ena glavnih točk spreje-
manje elaboratov cen komunalnih storitev. Občinske svetnike je na-
poved novega povišanja cen dokaj razburila. Direktor komunalnega 
podjetja je pojasnjeval, da prihaja do največjih sprememb zlasti pri 
ceni storitev vodooskrbe, saj se pričakuje, da se bo zmanjšala proda-
ja vode sosednji občini Žužemberk. Poleg tega izpada prihodkov na 
višje cene storitev vplivajo tudi višji stroški vzdrževanja opreme in 
izvajanja storitev. Mnenja občinskih svetnikov so bila kot že rečeno 
zelo deljena, predvsem pa je kmalu postalo očitno, da vsi elaborati 
ne bodo sprejeti v predlagani obliki. Po glasovanju so svetniki spre-
jeli cene za ravnanje z odpadki ter odvajanje in čiščenje komunalnih 
odpadnih voda, zavrnili pa so predlagane cene za pitno vodo in sto-
ritve greznic in malih komunalnih čistilnih naprav. To bo po besedah 
direktorja Stoparja imelo finančne posledice za občinski proračun, o 
čemer pa bodo verjetno svetniki seznanjeni že pri sprejemanju reba-
lansa proračuna za leto 2020.
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PRIJATELJSTVA, KI SO PRESTALA 
PREIZKUS ČASA IN SPREMEMB, 
SO ZAGOTOVO NAJBOLJŠA.
   (J. PARRY)

Vsem članom, simpatizerjem in občanom občine Ivančna Gorica že-
limo, da bodo dnevi v novem letu srečni in zdravi, poti uspešne in 
nasmehi zadovoljni.

VESEL BOŽIČ IN SREČNO 2020!
Zanosno praznujte tudi dan samostojnosti in enotnosti naše države.

        OO SLS Ivančna Gorica

Želimo vam blagoslovljene  
božične in novoletne praznike  

ter ponosno praznovanje  
dneva samostojnosti in enotnosti.

Novo leto naj zaznamujejo  
zdravje, sreča in zadovoljstvo. 

Vse dobro v letu 2020!

OO NSi IVANČNA GORICA

Bližajo se prazniki!
Svetniška skupina SDS v Občin-
skem svetu Občine Ivančna Gorica 
v sestavi Janez Mežan, Elizabeta 
Adamlje, Magdalena Butkovič, Sil-
vo praznik, Martina Hrovat, Alojz 
Šinkovec, Anja Lekan, Robert Ko-
hek, Franc Koželj, Irma Lekan, Irena 
Brodnjak in Tomaž Smole je aktivno 
sodelovala na zadnji letošnji seji.
Na začetku smo nagradili najboljše 
in najlepše izdelane voščilnice in 
prejeli od skavtov Luč iz Betlehema. 
V nadaljevanju smo prisluhnili aktu-
alnim informacijam, ki jih je podal 
župan Dušan Strnad. In začeli s toč-
kami dnevnega reda, ki so se zdele 
neproblematične.
Nasprotno od pričakovanj pa je 
prišlo do zapleta. Zataknilo se je 

pri potrjevanju elaboratov cen ko-
munalnih storitev (odvajanje in či-
ščenje komunalne odpadne vode, 
greznice in MKČN, pitna voda, rav-
nanje z odpadki). Kljub izčrpnemu 
pojasnilu vodstvu JKP Grosuplje 
svetnikov ni uspelo prepričati. Naša 
svetniška skupina je izkoristila mo-
žnost prekinitve seje in pravico do 
posvetovanja. Mnenja so bila delje-
na in kasneje temu primerno tudi 
glasovanje. Zato niso bili potrjeni 
vsi elaborati in bo nova priložnost 
za dodatna pojasnila na voljo na 1. 
seji v 2020, saj navsezadnje je me-
todologija predpisana in dvig cen 
je posledica širjenja vodovodnega 
omrežja. 
Predlog Sklepa o višini grobnine in 

cene za uporabo pokopališča, po-
kopaliških objektov in naprav ter 
druge pokopališke infrastrukture na 
pokopališčih v Občini Ivančna Gori-
ca, kjer smo pričakovali bolj burno 
dinamiko in več razprav, pa je bil 
soglasno potrjen brez težav. Oči-
tno so skupni sestanki z upravljavci 
pokopališč in predsedniki Krajevnih 
skupnosti pripeljali do rešitev, ki so 
sprejemljive za vse.

V nadaljevanju smo se seznanili s 
Poročilom o delu Zveze športnih 
organizacij Ivančna Gorica za leto 
2018 in prisluhnili še Poročilu o iz-
vedbi Akcijskega programa za staro-
sti prijazno občino Ivančna Gorica.

ŽELIMO
VAM

VESEL BOŽIČ,
PONOSNO PRAZNOVANJE
DNEVA SAMOSTOJNOSTI 

IN ENOTNOSTI
TER SREČNO NOVO LETO

2020!

Tomaž Smole, 
predsednik OO SDS

»Poiščimo srečo v tistih stvareh,
ki vžigajo iskrice v naših očeh.
Pozabimo vse tiste žalostne reči,
ki nam privabljajo solze v oči.
Prižgimo si iskrico v prazničnih dneh,
izvabimo z ustnic naših nasmeh. »

Vsem občankam in občanom želimo vesele božične praznike, ZDRAVO 
ter USPEŠNO NOVO LETO 2020.

Hkrati pa vam ob državnem prazniku DNEVU SAMOSTOJNOSTI IN 
ENOTNOSTI iskreno čestitamo in želimo lepo praznovanje.

SREČNO 2020!

OO SD Ivančna Gorica

Radosten in 
blagoslovljen božič!

Novo leto pa 
naj bo izpolnjeno 

s srečo, ljubeznijo,
zdravjem in obiljem!

Vse to in še več, 
vam želimo člani 

Sveta Krajevne skupnosti 
Muljava

Toplo ognjišče in smeh v očeh,
iskreno želimo vam v prazničnih dneh.

Da zdravja in srečnih dogodkov nešteto,
vam v obilju nasulo novo bi leto.

  
  

Vesele božične praznike in  
dan samostojnosti in enotnosti.

Naj bo novo leto 2020 mirno, zdravo in srečno,  
polno radosti in upanja!

Vsem donatorjem, krvodajalcem in  
prostovoljcem iskrena hvala

za vsa dejanja dobrote v iztekajočem se letu!

RKS – Območno združenje Grosuplje 

Anica Smrekar in Matjaž Marinček
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I. ODVOZ MEŠANIH KOMUNALNIH ODPADKOV IN MEŠANE EMBALAŽE
Mešane komunalne odpadke in mešano embalažo bomo odvažali vsak dan od ponedeljka do 
petka ne glede na praznike, izmenično na 14 dni razen treh praznikov 1. 1., 1. 5. in 25. 12., ko 
odpadkov ne bomo odvažali. Odvoz bomo nadomestili s prvo soboto po prazniku, to je 4. 1., 
2. 5. in 26. 12. 
(dne   se začne odvoz mešane embalaže). 
Izjema je KS Metnaj, ki se bo odvoz skozi celotno leto izvajal v obratnem vrstnem redu, kot 
velja za odvoz odpadkov v občini Ivančna Gorica. (dne 3. 1. 2020 se začne odvoz mešanih 
komunalnih odpadkov)
                                   
Ponedeljek: KS IVANČNA GORICA, brez naselja Spodnja Draga
Torek:  Naselje Spodnja Draga, KS AMBRUS, KS KRKA, KS VIŠNJA GORA, 
  naselje KS ZAGRADEC, KS MULJAVA – brez naselij: Bojanji Vrh, V. in 
  M. Kompolje, Sušica, Trebež 
Sreda:  KS DOB, KS SOBRAČE, KS TEMENICA, KS MULJAVA – naselja: Bojanji Vrh, 
  V. in M. Kompolje, Sušica, Trebež
Četrtek:  KS ŠENTVID – brez naselij: Artiža vas, Glogovica, Velike Pece, Vrhpolje
Petek:  KS METNAJ, KS STIČNA, KS ŠENTVID – naselja: Artiža vas, Glogovica, 
  Velike Pece, Vrhpolje.
 

II. ODVOZ BIOLOŠKO RAZGRADLJIVIH ODPADKOV
Biološko razgradljive odpadke se bo, ne glede na praznike (izjema je enaka kot pri točki I.), v 
poletnem času odvažalo enkrat na teden, v zimskem času (od 15. 11. do 15.03.) enkrat na 14 
dni.
Ponedeljek: KS DOB, KS ŠENTVID, KS STIČNA, KS METNAJ, KS MULJAVA, KS KRKA, 
  KS ZAGRADEC, KS AMBRUS, KS SOBRAČE, KS TEMENICA, KS VIŠNJA GORA – 
  OKOLICA, brez naselja Višnja Gora (prvi odvoz 6. 1. 2020)
Sreda:  KS IVANČNA GORICA, KS VIŠNJA GORA – naselje Višnja Gora 
  (prvi odvoz 8. 1. 2020)

III. ODVOZ LOČENO ZBRANIH ODPADKOV
Torek:  steklo (odvoz na 14 dni, s pričetkom 07. 1. 2020)
Sreda:  Papir in karton (tedenski odvoz)
 

IV. ODVOZ KOSOVNIH ODPADKOV IZ GOSPODINJSTEV
Dopisnica iz leta 2019 se lahko uporabi še do 31. 12. 2019 (do tega datuma mora biti oddana 
v nabiralnik ali na pošto oz. jo dostavljena na sedež JKP), po tem datumu ji veljavnost poteče. 
Najkasneje v januarju 2020 bodo po pošti poslane nove dopisnice za leto 2020. Dopisnico 
je treba shraniti. Način odvoza kosovnih odpadkov ostaja enak letu 2019. Naročilo odvoza 
kosovnih odpadkov lahko naročate tudi preko naše spletne strani na: http://odpadki.jkpg.si/
zbiranje-in-odvoz/kosovni-odpadki/narocilo-odvoza-kos-odpadkov. 

V. PREVZEM NEVARNIH ODPADKOV IZ GOSPODINJSTEV
POMLADANSKI PREVZEM 
sobota 14. 03. 2020 Temenica -parkirišče pri trgovini          7.30–8.00
sobota 14. 03. 2020 Radohova vas -parkirišče pri železniški postaji          8.15–8.45 
sobota 14. 03. 2020 Dob -na avtobusni postaji          9.00–9.30 
sobota 14. 03. 2020 Šentvid pri Stični -parkirišče pri trgovini Tuš        10.00–11.00 
sobota 14. 03. 2020 Stična -parkirišče pri samostanu        11.30–12.30 
sobota 14. 03. 2020 Ivančna Gorica -parkirišče pri Zdravstvenem domu        13.00–14.00 
sobota 14. 03. 2020 Muljava -parkirišče pred kulturnim domom        14.30–15.30 
sobota 14. 03. 2020 Višnja Gora -parkirišče pri Cestnem podjetju        16.00–17.00 

ponedeljek 16. 03. 2020 Ambrus -parkirišče pred družbenim domom        14.30–15.30 
ponedeljek 16. 03. 2020 Zagradec parkirišče pri trgovini KZ  

  

       16.00–17.00

ponedeljek 16. 03. 2020 Krka  parkirišče pri Gostišču Krka        17.30–18.30

JESENSKI PREVZEM
sobota 03. 10. 2020 Temenica parkirišče pri trgovini           7.30–8.00 
sobota 03. 10. 2020 Radohova vas parkirišče pri železniški postaji                                   8.15–8.45 
sobota 03. 10. 2020 Dob na avtobusni postaji           9.00–9.30 
sobota 03. 10. 2020 Šentvid pri Stični parkirišče pri trgovini Blatnik        10.00–11.00 
sobota 03. 10. 2020 Stična parkirišče pri samostanu        11.30–12.30 
sobota

sobota

03. 10. 2020

03. 10. 2020

Ivančna Gorica

Muljava

parkirišče pri Zdravstvenem domu

parkirišče pred kulturnim domom

       13.00–14.00 

       14.30–15.30 
sobota 03. 10. 2020 Višnja Gora parkirišče pri Cestnem podjetju        16.00–17.00 
ponedeljek 05. 10. 2020 Ambrus parkirišče pred družbenim domom        14.30–15.30 
ponedeljek 05. 10. 2020 Zagradec parkirišče pri trgovini KZ        16.00–17.00 
ponedeljek 05. 10. 2020 Krka parkirišče pri Gostišču Krka        17.30–18.30 

VI. Prevzem odpadne električne in elektronske opreme (OEEO) bo v so-
boto, 18. 04. 2020, po naslednjem vrstnem redu:

NASELJE:      ČAS ZBIRANJA: 
Skupina 1: 
SOBRAČE – pri gasilskem domu                  7.30–7.45 
TEMENICA – pri trgovini                                                     8.00–8.30
ŠENTPAVEL- pri trgovini Agrograd                                  8.45–9.00
ŠENTVID PRI STIČNI – pri gasilskem domu                   9.15–9.45
PETRUŠNA VAS – pri ekološkem otoku                10.00–10.15
METNAJ – pri gasilskem domu                                         10.30–10.45
STIČNA – na glavni avtobusni postaji                              11.00–11.30

IVANČNA GORICA – Studenec pri avtobusni postaji  11.45–12.00
 IVANČNA GORICA – pri starih blokih ob Lj. cesti           12.15–12.45
STRANSKA VAS – pri ekološkem otoku (viadukt)            13.00–13.15
VIŠNJA GORA – na železniški postaji                                 13.30–14.00
KRIŠKA VAS –pri gasilskem domu                                     14.15–14.30
 
Skupina 2 
AMBRUS – pred Kmetijsko zadrugo                                  7.30–8.00
ZAGRADEC – pri šoli                                                             8.30–9.00
VELIKE LESE – pri cestni bazi                                              9.15–9.45
KRKA – parkirišče Rebolj                                                     10.00–10.30
MULJAVA – pred družbenim domom                               10.45–11.00
MLEŠČEVO – pri ekološkem otoku                                    11.15–11.30
HRASTOV DOL – sredi naselja                                            12.00–12.15
DOB- na avtobusni postaji                                                 12.30–13.00
RADOHOVA VAS – na železniški postaji                           13.15–13.45
VRH NAD VIŠNJO GORO – pri gasilskem domu              14.15–14.30                       

Med odpadno električno in elektronsko opremo sodijo:
1. Veliki gospodinjski aparati: pomivalni stroji, pralni stroji, štedilniki na elektriko ipd.
2. Hladilniki, zamrzovalne omare, klime ipd.
3. Monitorji, televizorji.
4. Mali aparati: sesalniki, likalniki, mlinčki za kavo, naprave za striženje las, osebni računalniki 

z vso opremo (miška, tipkovnica, procesor, tiskalnik …), telefoni,  radijski sprejemniki ipd.
5. Plinske sijalke: varčne žarnice ipd.

VII. CENTER ZA RAVNANJE Z ODPADKI ŠPAJA DOLINA

Odpiralni čas

POLETNI DELOVNI ČAS  ( 01. 03.–31. 10. ) ZIMSKI DELOVNI ČAS (01. 11.–29. 02.)
pon – pet 7:00–19:00  pon – pet 8:00–16:00
sob  8:00–14:00  sob  8:00–13:00
nedelje in prazniki ZAPRTO

Občani lahko v zbirnem centru brezplačno oddajo: 
- papir in kartonsko embalažo (zvezki, knjige, revije, časopisni papir, kartonasta embalaža ipd.); 
- mešano embalažo (plastenke, pločevinke, tetrapak, razne folije, kovinska embalaža, emba-

laža iz plastike ipd.);
- stekleno embalažo (steklenice, kozarci od vlaganja ipd.) in ravno steklo (okenska stekla ipd.);
- odpadne avtomobilske gume (dovoljeno 50 kg/gospodinjstvo/leto)
- kovine (drobne kovine,večji kosi, kot so radiatorji, peči ipd.);
- kosovne odpadke (pohištvo, sedežne garniture, vzmetnice, preproge, peči, športni rekviziti 

...);
- odpadno električno in elektronsko opremo (veliki gospodinjski aparati, hladilniki in zamrzo-

valne skrinje, televizorji, monitorji, mali gospodinjski aparati ipd.);
- nevarne odpadke (akumulatorji, baterije, odpadna zdravila, pesticidi, odpadna olja, manjša 

električna in elektronska oprema v dolžini do 25cm ipd.);
- odpadni tekstil – za ponovno uporabo (oblačila, obutev);
- PVC rolete (okenske plastične rolete);
- odpadno plastiko (plastične igrače, večje plastične kose ...);
- odpadno azbestno kritino (potrebni podatki ob oddaji: ime in priimek lastnika, naslov, rojstni 

datum, parcelna številka, katastrska občin);
- inertne gradbene odpadke (beton, opeka, ploščice) – manjše količine (do 350 kg/dan, do 

5000 kg/leto/gospodinjstvo);
- lesne odpadke z vrtov in gospodinjstev (do 500 kg/leto).

Občani lahko proti plačilu v zbirnem centru oddajo:
- preostanek komunalnih odpadkov;
- biološko razgradljivi odpadki;
- lahke izolacijske odpadke;
- mešane gradbene odpadke (do 350 kg/dan oziroma do 5000 kg/leto/gospodinjstvo).

Vse  pravne osebe, ki se ukvarjajo s proizvodno in storitveno dejavnostjo, lahko v zbirnem cen-
tru odpadke oddajo pod enakimi pogoji kot fizične osebe, razen odpadne azbestne kritine in 
odpadni les (proti plačilu) ter mešanih ali inertnih gradbenih odpadkov, ki jih v zbirnem centru 
ne morejo oddati. 

O vseh morebitnih spremembah načrta odvoza mešanih ali ločeno zbranih komunalnih od-
padkov in o drugih novostih vas bomo obveščali preko lokalnega časopisa, naše spletne in 
Facebook strani ter lokalnega radia Zeleni val.

Želimo si, da bi tudi v prihodnje skupaj z vami zagotavljali čisto in zdravo okolje.

VSEM OBČANOM IN POSLOVNIM  
PARTNERJEM VOŠČIMO VESEL BOŽIČ IN 

SREČNO NOVO LETO 2020.

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE GROSUPLJE

NAČRT ODVOZA KOMUNALNIH ODPADKOV V LETU 2020 V OBČINI IVANČNA GORICA
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Podjetniški kotiček 
z Območno obrtno – 
podjetniško zbornico 
Grosuplje
PRIHAJAJOČI DOGODKI NA OOZ GROSUPLJE, več informacij in prijav-
nice na www.ooz-grosuplje.si, kjer preverite pogoje subvencionirane 
udeležbe:
- Redno usposabljanje voznikov (koda 95) za leto 2020, NEDELJA, 19. 1. 
2020, ob 7.00, v Kulturnem domu v Grosupljem.
- Strokovni seminar »Davčni obračun 2019 in davčne novosti« z Jasmino 
Malnar Molek, davčno in računovodsko svetovalko na OZS, četrtek, 30. 
1. 2020, ob 9.00, v Domu obrtnikov v Grosuplju. 
Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, ooz.grosuplje@ozs.si, 01-786 51 
30, www.ooz-grosuplje.si, kjer smo vam na voljo tudi za kakršna koli 
vprašanja poslovne narave. 

USPEŠNO SMO ZAKLJUČILI Z IZVEDBO PROGRAMA ZA SPOD-
BUJANJE RAZVOJA MALEGA GOSPODARSTVA NA OOZ GRO-
SUPLJE V LETU 2019
V sklopu t. i. Programa izobraževanja na OOZ Grosuplje je bilo v letu 2019 
izvedenih več kot 20 izobraževalnih in poslovnih dogodkov, ki se jih je 
udeležilo več kot 500 udeležencev in udeleženk iz občin Grosuplje, Ivanč-
ne Gorice in Dobrepolja. Tako smo organizirali že šesto srečanje lokalnih 
podjetnic in poslovnih žensk, z devetošolci OŠ Dobrepolje smo obiskali 
Ulico obrti na Mednarodnem obrtnem sejmu v Celju, kjer smo jih skušali 
navdušiti nad obrtnimi poklici, poskrbeli za predstavitev lokalnih podje-
tnikov na festivalu Grosuplje v jeseni, organizirali številne strokovne se-
minarje (Usposabljanje voznikov za kodo 95, Davčni obračun, Poročanje 
o embalaži, Oddajanje sob v turistične namene, Novosti gradbenega za-
kona, Linkedin, Autocad), se učili tujih jezikov, računalništva, redno orga-
nizirali usposabljanja iz Varstva pri delu ter skupaj s SPOT Slovenija izvajali 
davčna in računovodska svetovanja, govorili o pomenu promocije zdravja 
na delovnem mestu ipd. Verjamemo, da se je marsikdo izmed vas udele-
žil katerega izmed naših dogodkov. Vsem ostalim pa vabilo, da obiščete 
spletno stran OOZ Grosuplje ali pa se kar osebno oglasite pri nas, da izve-
ste, kako se lahko udeležite katerega izmed naših dogodkov. 

VSEM BRALCEM KLASJA ŽELIMO USPEŠEN ZAKLJUČEK LETA, MIRNE 
PRAZNIKE TER OBILO OSEBNIH IN POSLOVNIH USPEHOV V PRIHAJA-

JOČEM LETU. SREČNO. 
VAŠA OBMOČNA OBRTNO – PODJETNIŠKA ZBORNICA GROSUPLJE

»Štartaj kot čebelar«
3. Čebelarjeva opravila  
Čebelarstvo je razširjena kmetijska 
dejavnost, ki ima v Sloveniji dolgo in 
bogato tradicijo. Več kot 10 tisoč če-
belarjev, ki čebelarijo s približno 200 
tisoč čebeljimi družinami, v pov-
prečju pridela dva tisoč ton medu 
na leto. Med slovenskimi čebelarji 
prevladujejo ljubiteljski čebelarji, ki 
čebelarijo z manjšim številom če-
beljih družin. Nekateri čebelarji pa 
se s čebelarjenjem ukvarjajo profe-
sionalno, pri čemer jim je zakonsko 
dovoljeno čebelariti le z avtohtono 
domačo čebelo kranjsko sivko (lat. 
Apis mellifera carnica). Čebelarji 
imajo do čebel spoštljiv odnos, saj 
jih imajo na neki način za »najmanj-
še domače živali« oz. za ožje člane 
svoje družine. 
Čebelar je varuh čebel. Čebelam 
nudi domovanje, v zameno pa vza-
me višek njihovega pridelka. Skrbi 
tudi za naravno okolje, saj čebele 
z opraševanjem skrbijo za ohra-
njanje ravnovesja v naravi. Čebele 
pelje na pašo v gozd, na travnik, v 
sadovnjak, na polje … Torej, pov-
sod tja, kjer nekaj medi. Čebelar 
prideluje med in številne druge pri-
delke (cvetni prah, vosek, propolis 
in matični mleček), skrbi za čebele, 
jih po potrebi hrani in jim zagota-
vlja nemoten razvoj. Poleg številnih 
opravil v letu se nekateri čebelarji 
ukvarjajo tudi z vzrejo matic in pro-
dajo čebeljih družin.
Stara ljudska modrost sicer pravi, 

da se mora čebelar čim manj motati 
okoli čebel, jih obiskovati ali nadle-
govati. Čebelarjeva opravila se loči-
jo glede na mesec v letu, treba pa 
jih je prilagajati tudi glede na vre-
menske razmere. Pozimi mora če-
belar čebelam zagotoviti predvsem 
mir v čebelnjaku in ob njem, pred 
»sezono« pa urediti vodni napajal-
nik, če v bližini čebelnjaka ni vodne-
ga vira. V panju mora zagotoviti, da 
imajo čebele na voljo dovolj satja za 
odlaganje, predelavo in shranjeva-
nje medu.
Vabljeni k prebiranju praktičnih pri-
spevkov in aktivnosti operacije na 
spletni strani cebelar.com.

Franc Fritz Murgelj
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Izjemno uspešna razstava malih 
pasemskih živali v Ivančni Gorici
V začetku novembra je bila v dvorani Kulturnega doma Ivančna Gorica na ogled že 
22. društvena razstava malih pasemskih živali. Razstavo je že tradicionalno pripravilo 
Društvo gojiteljev malih pasemskih živali Ivančna Gorica in na ogled postavilo preko 
250 živali. Člane društva je z obiskom počastil tudi župan Dušan Strnad. 
Po besedah predsednika društva 
Ivana Janežiča z razstavami prispe-
vajo k ohranitvi avtohtonih vrst in 
k širjenju znanja o številnih vrstah 
malih živali. »Lahko smo ponosni 
na to, kar je bilo narejenega na tem 
področju. Pasemske male živali, ki 
si jih je bilo moč ogledati na tej raz-
stavi, so namreč prikaz našega vsa-
kodnevnega dela z malimi živalmi, 
različnih odrekanj, ljubezni, spošto-
vanja in uspehov«. 
Kot je povedal so na ogled postavili 
preko 90 različnih vrst kuncev, 68 
perutnin, 56 eksotičnih in sobnih 
ptic ter 50 golobov. Izpostavil je še 
zadovoljstvo nad izjemnim obiskom 
mladih družin z otroki, ki so eno-
stavno uživali ob pogledu na razsta-
vljene živali. Poleg tega so organiza-
torji pripravili še bogat srečelov. 
Za člane ivanškega društva, ki da-
nes šteje 23 članov, je vsakoletna 
razstava pomemben dogodek. Na 
razstavi je namreč ocenjeno celo-
letno delo, zaključi se rejska sezona 

ter prične priprava za novo. Po oce-
njevanju nacionalne sodniške zveze 
je bila letošnja zmagovalka med 
kunci Velika činčila gojitelja Franca 
Krištofa, med golobi je prvak razsta-
ve postal koroški galebček lastnika 
Boštjana Pajka, med perutninami 

pa je najboljšo oceno dobila pritli-
kava viandot kokoš, gojitelja Alojza 
Pajka. Za uspešne gojitelje sledi na-
daljnje tekmovanje, in sicer udelež-
ba na razstavah državnega nivoja. 

Gašper Stopar

ZAHVALA ZA OBISK NA TRŽNICI  
V IVANČNI GORICI in 

VABILO NA PRISTAVO NAD STIČNO NA 
IZLETNIŠKI TURIZEM OKORN 

V preteklih letih so se stkale med nami mnoge vezi, ne samo poslovne, 
marveč tudi prijateljske. Obilo sobotnih juter, ki so se prevesila vse do 
kosila, smo preživeli skupaj. Razvajali smo se s toplimi besedami, pogle-
di in barantanjem. Vse te vezi mi bodo prav lep spomin, zdaj, ko z letom 
2019 zaključujem 9-letno sodelovanje na Ivankini tržnici. 
Naj vas, povabim na našo kmetijo Okorn, na Pristavo nad Stično. Med 
vikendi bomo še vedno imeli ponudbo suhomesnatih izdelkov, krvavic, 
pečenic, ocvirkov in krušnih jedi! Naša stalna ponudba: hišna kosila in 
kmečke pojedine smo letos posodobili z jedmi naših prednikov, med 
drugimi z jajčnimi štruklji. O fižolovih štrukljih iz naše kmetije je pisala 
ga. Bogi Pretnar v reviji Odprta kuhinja. Članek je objavljen tudi na sple-
tnem naslovu pristava.si.
Vabljeni, da jih pridete poskusit! 

Menim, da bo od zdaj naprej sobota dopoldne čas, ko bomo lahko sedli 
k naši krušni peči, popili kavo, malo pokramljali in začeli dan drugače. 

Želimo Vam, da bo leto 2020 za vas zdravo, polno ljubezni in srčnih ljudi! 
     
Marta Okorn iz Izletniškega turizma Okorn

Tradicionalno srečanje proizvajalcev 
mleka

Na letošnjem srečanju proizvajal-
cev mleka stiške zadruge smo se 
zbrali na začetku decembra v no-
vem Gasilskem domu na Muljavi. 
Srečanja se je poleg proizvajalcev 
mleka udeležil  glavni izvršni direk-
tor za nabavo v Ljubljanskih mlekar-
nah Tone Jakljevič, kmetijski sveto-
valki  Darja in Darka iz KSS Ivančna 
Gorica in delavke iz zadruge.
Vsako leto znova ugotavljamo, kako 
je proizvodnja mleka pomembna za 
kmetijo, zadrugo in državo. Zato si 
prav vsi proizvajalci zaslužijo čestitke 
in zahvalo za težko in odgovorno delo.
Na žalost se ta pomembnost pravi-
loma ne odraža v ceni, čeprav se je 
v letošnji spomladi obrnil trend pri 
ceni navzgor.
V zadrugi pri količinah odkupljenega 
mleka še vedno beležimo majhno 
rast, do konca leta ga bomo odkupili 
4.400.000 litrov, kar je 1,5 % več kot 
lani. Imamo še 63 proizvajalcev, kar 
je dva manj kot lani. Število proizva-
jalcev vztrajno pada. Manjše kme-
tije se zapirajo, število krav se tudi 
zmanjšuje, se pa povečuje mlečnost.

V letošnjem oktobru smo dosegli 
povprečno ceno 35 centov. Cena 
mleka se je letos, natančneje od 1. 
3. 2019 dalje, povečala za dobrih 
7 %. Cena mleka pa kljub temu še 
vedno ni tisto, kar bi na ceno repro-
materiala in vloženo delo moralo 
biti. Je pa treba povedati, da imamo 
iz strani LM zanesljivega partnerja, 
plačila so redna in vedno so pripra-
vljeni poslušati o naših težavah in 
jih tudi v okviru možnosti reševati.
Tone Jakljevič je med drugim po-
vedal, da količine mleka pri naših 
bližnjih sosedah zelo naraščajo (v 
Nemčiji, Franciji, Poljski, Slovaški, 
Madžarski). Te države zelo vplivajo 
na naš trg. Sama Poljska je letos pri-
delala  400 mio litrov mleka več kot 
prejšnje leto. Slovenija pa ga odku-
pi letno malo več kot 500 mio litrov, 
380 mio litrov se predela doma , 
170 mio litrov se izvozi. Odkupljene 
količine mleka v Sloveniji so se sicer 
zmanjšale za 2 %.
Cena mleka v EU je v povprečju 
nižja za 4,2 %, tako, da znaša 34,4 
centa na liter. Slovenija se trenutno 

nahaja v sredini EU lestvice.
S tujimi trgovskimi verigami v Slo-
venijo prihaja tudi ogromno mleč-
nih izdelkov.
Prodaja mleka in izdelkov pa tudi 
pada za 2 % letno. Zato je na odpr-
tem evropskem trgu zelo pomemb-
no, da poslujemo z zanesljivim par-
tnerjem.
Kmetijska zadruga Stična še naprej 
posluje stabilno, redno plačuje vse 
obveznosti do države, dobaviteljev, 
kmetov in delavcev. Drugo leto bo 
jubilejno, zadruga bo praznovala 
60 let neprekinjenega delovanja v 
sedanji organiziranosti in 110 let 
od prve ustanovitve živinorejske za-
druge v Ambrusu. Praznovanje bo 
predvidoma v mesecu septembru, 
združeno z razstavo živine.
Na koncu smo ob kozarčku in malici 
skupaj nazdravili na uspešno sode-
lovanje tudi v prihodnje, zaželeli 
vsem lep adventni čas, vesel božič, 
v letu 2020 pa dobro letino in veli-
ko zdravja v družini in pri živalih v 
hlevu.

Milena Vrhovec

Srečanje zadružnih 
upokojencev
V stiški zadrugi smo se tudi letos srečali z našimi upokojenci na tradicional-
nem prednovoletnem srečanju.
Skupaj smo obudili spomine na delo v zadrugi in si voščili lepe božične 
praznike in v letu 2020 zaželeli veliko zdravja in na snidenje drugo leto.

Milena Vrhovec

Naj bo leto, ki prihaja, zanimivo, polno lepih trenutkov.
Naj ozelenijo in zaživijo površine, ki nas obdajajo.
Naj bo leto barvito in polno najrazličnejših okusov.

Kmetijska zadruga Stična
želi svojim članom, delavcem, kooperantom, poslovnim partner-

jem, strankam in občanom VESEL BOŽIČ, V LETU 2020 pa vas želimo 
spomniti, da je vsaka pot, naj bo videti še tako nemogoča, lažja, če 

opravimo svoje delo tako, kot najbolje zmoremo, če se zanesemo drug 
na drugega in ne pozabimo kovati načrtov za naprej.

Vsem se zahvaljujemo za obiske v naših poslovalnicah,   
iskreno veseli pa vas bomo tudi v letu 2020!

––                                                                    
                                                                   
                                        Naj bo leto, ki prihaja, zanimivo, polno lepih trenutkov. 

                                     Naj ozelenijo in zaživijo površine, ki nas obdajajo. 
                                   Naj bo leto barvito in polno najrazličnejših okusov. 
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zanesemo drug na drugega in ne pozabimo kovati načrtov za naprej. 
 

Vsem se zahvaljujemo za obiske v naših poslovalnicah,    
iskreno veseli pa vas bomo tudi v letu 2020!  
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Tudi letos smo na Martinovi tržnici 
izbirali najbolj všečna mlada vina
V soboto, 16. novembra 2019, je na tržnici v Ivančni Gorici potekalo prijetno »Mar-
tinovo« druženje. Poleg že uveljavljenega pokušanja in ocenjevanja vin okoliških vi-
nogradniških društev so obiskovalci drugo leto zapored lahko pokušali in izbrali tudi 
okusne mesnine dveh domačih mesarstev.

Kljub neprijetni vremenski napovedi 
se je tudi letos zbrala lepa množica 
obiskovalcev. Tržnica se je na Marti-
novo soboto še dodatno ponašala z 
najrazličnejšimi dobrotami in boga-
to ponudbo stalnih ponudnikov, po-
sebno mesto pa je vendarle pripadlo 
vinogradniškim društvom, v katerih 
so aktivni tudi številni vinogradniki iz 
naše občine. Letos so svoja vina na 
pokušino postavila tri vinogradniška 
društva, in sicer Vinogradniško dru-
štvo ŠTUC Šmartno, Društvo vino-
gradnikov Suha krajina in Vinogra-
dniško-sadjarsko turistično društvo 
Debeli hrib. Vseh vzorcev za poku-
šanje je bilo trinajst. Obiskovalci tr-
žnice so prejeli kozarce za pokušanje 
vzorcev, vsak pa je lahko svoj glas 
namenil eni sorti belega in eni sorti 
rdečega vina. Kot že rečeno, pa so 
tudi letos lahko obiskovalci pokuša-
li in ocenjevali pečenice in krvavice 
naših domačih mesarjev. Svoje do-
brote sta na letošnji Martinovi tržni-
ci predstavila Mesnica Pikl iz Ivančne 
Gorice in Mesarstvo Maver iz Stične.
Martinova tržnica pa seveda ne bi 
bila popolna brez primernega kul-
turnega programa, za katerega je 
letos poskrbela skupina harmoni-
karjev pod vodstvom Klavdije Ce-

glar, pridružili pa so se jim še fantje 
iz ansambla Nipera. 
Po zaključku glasovanja in prešte-
tih glasovih je župan Dušan Strnad 
podelil priznanja za najbolj všečna 
mlada vina 2019 po oceni obisko-
valcev tržnice v Ivančni Gorici:

BELO VINO:
ZLATO PRIZNANJE: Tone Černivec, 
Društvo vinogradnikov Suha krajina 
(scheurebe)
SREBRNO PRIZNANJE: Tatjana Pi-
škur, Vinogradniško-sadjarsko turi-
stično društvo Debeli hrib (žamet 
rose)
BRONASTO PRIZNANJE: Anton Go-
lob, Vinogradniško društvo ŠTUC 
Šmartno (dolenjsko belo)

RDEČE VINO:
ZLATO PRIZNANJE: Andrej Piškur, 
Vinogradniško-sadjarsko turistično 
društvo Debeli hrib (cviček)
SREBRNO PRIZNANJE: Tone Čer-
nivec, Društvo vinogradnikov Suha 
krajina (modra frankinja)
BRONASTO PRIZNANJE: Slavko Bla-
tnik, Društvo vinogradnikov Suha 
krajina (zweigelt)
Pridelovalca vina iz območja občine 
Ivančna Gorica, ki sta prejela naj-
več glasov in sta za svoje nagrajeno 
vino prejela naziv »Prijetno doma-
če mlado vino 2019« pa sta bila An-
drej in Tatjana Piškur iz Vinogradni-
ško-sadjarsko turističnega društva 
Debeli hrib. 
Najokusnejše mesnine po mnenju 
obiskovalcev tržnice pa so bile:

PEČENICA: 
ZLATO PRIZNANJE: Mesnica Pikl, 
Ivančna Gorica 
SREBRNO PRIZNANJE: Mesarstvo 
Maver, Stična

KRVAVICA:
ZLATO PRIZNANJE: Mesarstvo Ma-
ver, Stična
SREBRNO PRIZNANJE: Mesnica 
Pikl, Ivančna Gorica

Matej Šteh

V stiškem samostanu 
predstavili turistično in 
kulinarično ponudbo
V Cistercijanski opatiji Stična so včeraj prvič v stoletjih 
delovanja pripravili dan odprtih vrat z namenom pred-
stavitve romarske, kulinarične in druge okoliške turistič-
ne ponudbe. »Samostan je bil ustanovljen že davnega 
leta 1136 in je najstarejši delujoč samostan na Sloven-
skem, ki deluje na duhovnem, verskem, hkrati pa tudi 
ves čas na kulturnem in gospodarskem področju,« pou-
darja novi stiški opat Maksimilijan File, ki je bil avgusta 
letos umeščen za 58. stiškega opata.

Mašo je skupaj s somaševalci vodil 
opat Maksimilijan File. S svojo pri-
sotnostjo so nas razveselili župan 
Dušan Strnad s soprogo, drugi ob-
činski predstavniki ter številni čebe-
larji iz sosednjih društev. Praporšča-
ki pa so s svojo udeležbo dogodek 
naredili še slovesnejši!
Pri maši smo se spomnili vseh po-
kojnih čebelarjev. Predvsem pa smo 
se zahvalili za vse dobro v prete-
klem letu. Kljub skromni čebelarski 
letini so za nami števili čebelarski 
dogodki, na katere smo upravičeno 
ponosni. Tukaj velja omeniti pra-
znovanje svetovnega dneva čebel, 
praznovanje 140. obletnice vpisa 
kranjske čebele v register medono-
snih čebel in dogajanje na področju 
čebelarstva v Višnji Gori. Prav tako 
se za naslednje leto načrtuje prav 
v naši občini mednarodno sreča-
nje mladih čebelarjev iz približno 
štiridesetih držav vsega sveta, ki 

Bodoči čebelarji, pozor!
Razmišljate o čebelarjenju in bi se želeli včlaniti v enega izmed dveh 
čebelarskih društev? Takšna priložnost je le enkrat letno, in sicer na 
občnem zboru posameznega društva.

11. januar 2020: ČD Krka in Zagradec (Marjan Volaj: 030 996 007)
18. januar 2020: ČD Stična (Joži Pevec: 031 351 121)
Vabljeni v čebelarske vrste! 

Naj medi!

Čebelarji ČD Stična ter ČD Krka in Zagradec

Na prvo adventno nedeljo je v stiški baziliki Žalostne Matere božje potekala že osma 
čebelarska maša.

Osma čebelarska maša v Stični

Opat je poudaril, da so vrata samo-
stana turističnim delavcem in me-
dijem odprli z namenom. Znotraj 
zidov te ustanove deluje več orga-
nizacij in dejavnosti, ki jih želijo še 
dodatno predstaviti širši javnosti, 
predvsem turističnim delavcem in 
organizacijam. »Lahko trdimo, da 
ljudje poznajo Stično in z njo naš sa-
mostan, prav tako je tu vsakoletno 
srečanje mladih. Mnogi pa ne vedo, 
da pri nas že več kot dve desetletji 
delujeta Muzej krščanstva na Slo-
venskem in samostansko podjetje 
Sitik, ki se ukvarja s tradicijo patra 
Simona Ašiča, z zeliščarstvom. Z 
njim imamo povezano tudi čajnico 
s prodajalno izdelkov pripravljenih 
po njegovih receptih«. 
V  samostanu imajo tudi dom du-
hovnosti, več kot sto prenočitvenih 
postelj, odlično kulinarično ponud-
bo za skupine oglednikov, pohvalijo 
pa se tudi z lastno kmetijo, kjer v 
okviru dopolnilne dejavnosti proi-
zvajajo domače pridelke. Vse to so 
tudi pripravili na pokušino ob dne-
vu odprtih vrat. Poleg samostanske 
ponudbe so se v znamenitem sti-
škem križnem hodniku v sodelova-
nju z občinskim Zavodom Prijetno 

domače predstavile še turistične 
znamenitosti iz občine Ivančna 
Gorica, v goste so prišli tudi pred-
stavniki javnega zavoda Grad Bo-
genšperk. 
Osnovno poslanstvo stiških meni-
hov še vedno ostaja duhovno življe-
nje. Poleg tega mora samostan tudi 
gospodariti oz. obnavljati številne 
samostanske stavbe. Kot je povedal 
opat, se površina ostrešja samosta-
na razprostira na kar treh hektarjih, 
za vse poznavalce poljedelstva pa je 
zanimivost ta, da je prvi železni plug 
v slovensko zemljo prvič zarezal rav-
no v Stični. 
Dogodka v samostanu se je udeležil 
tudi župan Dušan Strnad, ki je po-
vedal, da je s samostanom neločlji-
vo povezano tudi življenje občine 
Ivančna Gorica. Poleg začetkov po-
bratenja z nemško občino Hirschaid 
pred več kot štiridesetimi leti, da-
nes občina s samostanom dobiva 
močnega partnerja za razvoj turiz-
ma. Poleg tega pa občina vedno na-
leti na odprta vrata, kadar potrebu-
je sodelovanje s strani samostanske 
družine.

Gašper Stopar

bo v sodelovanju Čebelarske zveze 
Slovenije, občine Ivančna Gorica in 
stiškim samostanom. Kot vidimo, 
je več kot dovolj razlogov za hvale-
žnost, pa tudi, da vse sedanje in pri-
hodnje dogodke priporočimo Bogu 
in izročimo v božje roke.

Po maši smo se vsi skupaj posladka-
li ob medenih dobrotah.
Veseli smo, da je za nami zares slo-
vesna maša, ki smo jo posvetili svo-
jemu zavetniku, Svetemu Ambrožu.
Naj medi!

Za ČD Stična, Petra Peunik Okorn
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Skupaj zmoremo več! Primož Kastelic 
iz PGD Vrh pri Višnji Gori postal 
GASILEC JUNAK!
V Cankarjevem domu so ob robu slavnostne akademije Gasilske zveze Slovenije ob 
150. obletnici gasilstva na Slovenskem podelili tudi častni naziv GASILEC JUNAK, ki so 
ga izbrali bralci časopisa Novice Svet24. Gasilec junak v letu 2019 je postal naš občan, 
mladi Primož Kastelic iz PGD Vrh pri Višnji Gori. 
Izbor gasilca junaka je potekal v so-
delovanju časopisa Novice Svet24 
ter Radia in TV Veseljak. Zadnjo 
besedo pri podelitvi tega častnega 
naziva so imeli bralci časopisa Novi-
ce Svet24. Ti so v finalu izbirali med 
štirimi požrtvovalnimi gasilci: Jure-
tom Kovačem iz PGD Nova Cerkev, 
Brankom Zupancem iz PGD Brežice, 
Primožem Kastelicem iz PGD Vrh 
pri Višnji Gori in Matejem Bončo iz 
PGD Črni Vrh nad Idrijo, ki so s po-
žrtvovalnimi dejanji rešili življenja 
drugih.
Gasilec junak 2019 je po preštetih 
glasovih postal Primož Kastelic z 
Vrha pri Višnji Gori. Kastelic si je na-
ziv prislužil s tem, ko je rešil življe-
nje svojemu dedku Marjanu Grosu, 
ki je doživel zastoj srca med podira-
njem drevesa. Kastelic je kot poklon 

ob tej priložnosti prejel svečano 
gasilsko uniformo, njegovo gasil-
sko društvo pa nov agregat. Častni 
naziv sta podelila direktor podjetja 

Svet24, d. o. o., Igor Klun in odgo-
vorna urednica časopisa Novice 
Svet24 Petra Rupnik.

Gašper Stopar

Predstavitev planinskega 
vodnika domačina 
Romana Tratarja
Predvečer praznovanja Prešernovega rojstva na »Ta veseli 
dan kulture« smo v občini Ivančna Gorica obeležili s pred-
stavitvijo novega enciklopedičnega planinskega vodnika Ju-
lijske Alpe: osrednji del, domačina Romana Tratarja. 

Dogodki in aktivnosti PGD Vrh pri 
Višnji Gori v preteklem letu
Ob koncu leta se običajno ozremo 
nazaj in pogledamo, kaj vse smo 
naredili. In nekaj najlepšega je, če 
je pogled na preteklo leto tako zelo 
raznolik in bogat ter poln uspehov 
kot to velja za naše društvo v izte-
kajočem se letu.
Leto smo začeli z občnim zborom v 
društvu in se seveda odzvali vabilu 
na ostale občne zbore, dogodke, 
prireditve, tako v občini kot izven 
nje.
Marca smo kupili vozilo Ford transit 
custom. Podjetje za predelavo vozil 
nam je nadgradilo vozilo v special-
no gasilsko vozilo GVM-1. Vozilo je 
namenjeno prevozu moštva in naj-
nujnejše opreme za posredovanje 
na manjših intervencijah. V društvo 
smo ga ponosno pripeljali konec 
meseca aprila. Društvo je trenutno 
v nabavi gasilske prikolice za prevoz 
motorne brizgalne ter opreme, po-
trebne za gašenje ter reševanje.
Vrhovski gasilci smo maja sodelova-
li pri otvoritvi vodovoda Leskovške 
planote pri vodohramu Škrjanščica. 
Septembra se je nekaj članov dru-
štva udeležilo  svečane proslave 
in parade ob 150- letnici gasilstva 
na Slovenskem v Metliki. Članice 
našega društva smo se udeležile 
srečanja članic regije Ljubljana II in 
sodelovale pri organizaciji skupaj s 
članicami GZ Ivančna Gorica, v ga-
silskem društvu Muljava. 
V tem letu smo se mnogo prezgo-
daj, z gasilskimi častmi, poslovili od 
našega gasilca in člana nadzornega 
odbora Stanka Strnada. Dan za njim 
pa od podpornega člana društva 
Milana Frolicha.
Pohvalimo se lahko z odlično dese-
tino članov A, ki hkrati predstavlja 
tudi močno operativno enoto v 
društvu. Na občinskem tekmovanju 
so dosegli izjemno 2. mesto in se 
ponovno udeležili regijskega tek-
movanja v Ribnici, kjer so zasedli 

ravno tako odlično 6. mesto. Tudi 
naši najmlajši člani, pionirji  ter mla-
dinci so se udeležili 12. Občinskega 
orientacijskega teka v Sobračah. Pi-
onirji so zasedli 4. mesto, mladinci 
pa 7. mesto.
Vrhovski gasilci se redno srečujemo 
v gasilskem domu, na tako imeno-
vanem tehničnem dnevu, vsak prvi 
torek v mesecu. Oktober je za ga-
silce pomemben mesec. V tem me-
secu se dogaja marsikatera preven-
tivna dejavnost, naša prizadevanja 
pa so usmerjena predvsem v delo z 
mladimi in tudi v tekmovanja. 
Ob vsem delu pa ne smemo poza-
biti na druženje in prijetne stvari, 
saj le povezani in v dobrem vzduš-
ju lahko delujemo organizirano 
in popolno.  Pomembno je, da se 
družimo tudi izven našega okraja. 
Seveda so naša druženja prežeta 
z izobraževalno noto, saj vsa nova 
znanja pridejo prav. Sredi oktobra 
smo se tako drugo leto zapored 
odpravili na ekskurzijo, tokrat na 
Gorenjsko. Najprej smo si ogleda-
li Reševalno postajo s heliportom 
UKC Ljubljana, kjer so nam podrob-
neje predstavili postopke prevoza 
kritično obolelih oseb in vozni park 
Reševalne postaje. Nadaljevali smo 
do Gasilskega centra Jesenice, kjer 
smo bili prisotni ob izvozu tamkaj-

šnjih gasilcev na intervencijo. Sledil 
je še voden ogled po naši znameniti 
Planici. 
Ker pa moramo biti gasilci vedno 
pripravljeni, je potrebno imeti tudi 
vaje, kjer se pokažejo morebitne 
napake, pomanjkljivosti, pa tudi 
dobre strani in kvaliteta. Tako smo 
zadnjega oktobra v društvu izpelja-
li vajo v gasilskem domu, na temo 
evakuacija in požar v visokih stav-
bah. Zvečer pa z mladino iz buč 
izdelovali različne figure in s tem 
obeležili  še noč čarovnic.
Mesec november je bil zelo pester 
in hkrati nadvse prijeten. Kupili 
smo avtomatski eksterni defibrila-
tor (AED) in ga namestili na zuna-
njo steno gasilskega doma, tako da 
je na voljo vsem prebivalcem Le-
skovške planote. V ta namen pa je 
društvo organiziralo tudi izobraže-
vanje ter praktični prikaz temeljnih 
postopkov oživljanja z AED- jem. 
Zahvaljujemo se Antonu Posavcu, 
vodji izobraževalnega centra Reše-
valne postaje UKC Ljubljana za odli-
čen prikaz uporabe defibrilatorja in 
temeljnih postopkov oživljanja. Vsi 
prisotni smo tudi praktično posku-
sili izpeljati postopek. Zahvala pa 
gre tudi vsem udeležencem, ki ste 
se v tako velikem številu odzvali va-
bilu na dogodek.  

Poleg vozila GVM-1 in avtomatske-
ga eksternega defibrilatorja je naše 
društvo bogatejše še za dva izolirna 
dihalna aparata in dve radijski po-
staji.
Izjemno ponosni smo in iskreno 
čestitamo našemu članu Primožu 
Kastelicu, ki je 15.11.2019, v Can-
karjevem domu, na slavnostni aka-
demiji GZS, ob 150-letnici gasilstva 
na Slovenskem prejel častni naziv: 
gasilec junak. Dokazal je, da znanje 
šteje. V ključnih trenutkih je ravnal 
pametno in s tem pomagal rešiti 
življenje. Zmagovalca smo izbrali 
bralci časopisa Novice Svet24. Pri-
mož je za nagrado prejel svečano 
gasilsko uniformo, naše društvo, ka-
tere član je, pa nov agregat. Vsem, 
ki ste glasovali za našega gasilca se 
iskreno zahvaljujemo.
V letu 2019 smo imeli tudi tri in-
tervencije; odstranitev posledic po 
viharju na cesti Sela Leskovec, zau-

stavitev dimniškega požara, ter po-
moč osebi, poškodovani pri delovni 
nesreči na Gorenjem Brezovem.
To je bil le kratek pregled dogod-
kov, mednjepa bi lahko vpletli še 
veliko manjših, a zelo pomembnih 
dogodkov, ki nas delajo ljudi in nas 
potrjujejo v nesebičnosti ter nas 
navdajajo s ponosom. Res je lepo 
biti gasilec. Ob koncu leta 2019 se 
zahvaljujemo vsem prebivalcem Le-
skovške planote za pomoč in pod-
poro, ki ste nam jo izkazali v letu 
2019. Upamo, da bo naše sodelova-
nje tako uspešno tudi v letu 2020.
Letos bomo organizirali pohod k 
polnočnici z lučkami. Vabimo vas, 
da se nam pridružite.
NAJ BO NOVO LETO, KI PRIHAJA, 
PREŽETO Z LEPIMI DOGODKI, Z DO-
BRIMI LJUDMI IN NAJ VAS POVSOD 
SPREMLJATA MIR IN SREČA. 
Na pomoč!

Zapisala: Vesna Zaletelj

Predstavitev je potekala v prosto-
rih knjižnice Ivančna Gorica in kot 
pravijo, ni lepšega praznovanja, kot 
praznovati s knjigo. Takšnega mne-
nja je bil tudi župan Dušan Strnad, 
ki je zbranim spregovoril o pomenu 
kulture, knjige in slovenskega jezika. 
Med drugim je avtorju tudi zaupal, 
da je pred leti opravil »dolžnost« 
vsakega Slovenca in uspešno opravil 
vzpon na Triglav. Ob zaključku mu 
je izrekel vse pohvale ob izdaji knji-
žnega prvenca, v gorah pa zaželel še 
naprej trden in varen korak. 
Enciklopedični planinski vodnik 
Julijske Alpe je sestavljen iz štirih 
knjig, posvečenih osrednjemu in 
južnemu delu Julijskih Alp, sku-
pinama Mangarta in Jalovca ter 
Zahodnim Julijskim Alpam. Kot je 
povedal avtor planinskega vodnika, 
je v knjigi sistematičen popis vseh 
planinskih poti, vrhov, koč oziroma 
bivakov ter izhodišč z GPS lokacija-
mi. Osrednji del Julijskih Alp, kot je 
tudi naslov knjige, meji na severu s 
Savo Dolinko, na vzhodu z Bledom, 
na jugu Savo Bohinjko in na zahodu 
Trento s Sočo. Območje osrednjega 
dela Julijskih Alp tako obsega naše 
najvišje in najpomembnejše vrhove 
s Triglavom na čelu. 
Planinski vodnik je izdala Planinska 
založba Planinske zveze Slovenije, 

ob podpori Fundacije za financira-
nje športnih organizacij v Republi-
ki Sloveniji. Vodnik je bil nedavno 
predstavljen tudi na 35. Sloven-
skem knjižnem sejmu v Ljubljani.
V sklopu predstavitve je bila odprta 
tudi nova fotografska razstava cister-
cijanskega patra Branka Petauerja. 
Prostore knjižnice krasijo izjemne fo-
tografije stiškega samostana pozimi.  

Še nekaj o avtorju:
Roman Tratar (1975) se je v gore 
zaljubil že zelo mlad. Najprej jih je 
obiskoval z očetom, že v najstniških 
letih pa se je začel spogledovati 
tudi z vodništvom. Leta 1999 je po-
stal planinski vodnik, v naslednjih 
letih pa je pridobil mednarodno 
vodniško licenco. Kot vodnik je bil v 
planinskih društvih aktiven vsa leta, 
izziv mu je bilo raziskovanje novih, 
zanj neznanih vrhov, obiskoval je 
tudi gore v tujini. Za obisk gora je 
navdušil mnoge znance in prijatelje 
ter jim predajal svoje znanje, med-
tem pa podrobno spoznal razveja-
no mrežo poti in tudi prenekatere 
brezpotne predele naših gora. Med 
publicisti je sicer novinec, a ga nje-
govo poznavanje gora nezadržno 
vabi k pisanju vodnikov. 
 

Gašper Stopar
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3. ITLS Evropski Regionalni Forum v Sloveniji tudi v naši občini
Izobraževalni center Reševalne po-
staje UKC Ljubljana je že od leta 
2010 uradno nosilec licence za iz-
vajanje tečajev organizacije Inter-
national Trauma Life Support (ITLS) 
v Sloveniji Podružnica se imenuje 
ITLS Slovenija. ITLS je neprofitna 
strokovna organizacija iz ZDA z 
več kot 100 podružnicami po ce-
lem svetu, ki skrbi za izobraževanje 
zdravstvenih delavcev (reševalci in 
zdravniki) zaposlenih v predbolni-
šnični nujni medicinski pomoči s ci-
ljem, izboljšati oskrbo ter zmanjšati 
smrtnost poškodovanih na terenu. 
Smernice ITLS so v Sloveniji stan-
dard pri obravnavi poškodovancev 
v predbolnišničnem okolju.
Zadnjih nekaj let smo se predstavni-
ki evropskih podružnic te organiza-
cije zelo trudili, da bi se med seboj 
bolj povezali in strokovno sodelo-
vali. V Evropi je organizacija in delo 
predbolnišnične nujne medicinske 
pomoči v marsičem drugačna kot v 
ZDA. Zato je bil pred dvema letoma, 
septembra 2017, v Birminghamu v 
Združenem kraljestvu ustanovljen 
ITLS Evropski Regionalni Forum. 

Namenjen je predvsem koordina-
torjem in strokovnim vodjem po-
družnic ITLS v Evropi. Lani septem-
bra smo se drugič sestali v Pavii pri 
Milanu v Italiji, letos pa je organiza-
cija tega strokovnega srečanja pri-
padla ITLS Slovenija. Tretji evropski 
regionalni forum je potekaj od 22. 
do 24. septembra na več lokacijah 
v Sloveniji. Zbralo se je več kot 40 
predstavnikov iz 12 evropskih držav 
ter predstavniki iz ZDA in Kanade.
V nedeljo, 22. septembra, prvi dan 
tega mednarodnega srečanja, je 
potekal v Gasilskem centru v Stič-
ni, kjer smo izvedli usposabljanje 
inštruktorjev za izvajanje novega 
tečaja imenovanega »Duty to re-
spond«. Gre za enodnevni tečaj, ki 
je namenjen vsem tistim, ki se pri 
svojem delu lahko srečajo s poškod-
bami, niso pa zdravstveni delavci in 
imajo zgolj osnovno usposoblje-
nost na področju prve pomoči (npr. 
policisti, zaposleni pri vzdrževa-
nju cest…). Želi jih naučiti pravilno 
ukrepati ob določenih težavah (npr. 
hude krvavitve), kjer je življenje ne-
posredno ogroženo in je hitro ter 

pravilno ukrepanje zelo pomemb-
no. To je bila šele druga izvedba 
tega novega tečaja v svetu.
Udeležence Foruma je v uvodu poz-
dravil tudi podžupan občine Ivanč-
na Gorica Tomaž Smole. Občina 
Ivančna Gorica je za vse udeležence 
pripravila tudi promocijska darila 
»Prijetno domače«. Za pristno slo-
vensko kuhinjo je vrhunsko poskr-
bela Kulinarika Jakob iz Stične. Ude-
ležencem smo omogočili tudi ogled 
Samostana Stična, kjer jih je s pred-
stavitvijo tega sakralnega in kultur-
nega centra Slovenije navdušil p. 
dr. Nikolaj Aracki. Nato je sledilo 
druženje na Letališču v Šentvidu pri 
Stični. Tudi slabo vreme ni moglo 
pokvariti dobrega vzdušja in udele-
žence smo piloti LK Šentvid uspeli 
popeljati na ogled naše občine tudi 
iz zraka. V tem času so v klubskem 
hangarju Gregor, Romana, Peter in 
Karmen pripravljali odlične dobrote 
Mesarstva Maver …
Srečanje v Sloveniji je bilo zelo 
uspešno. To so potrdili prav vsi ude-
leženci Foruma, ki sta jih navdušila 
lepota naših krajev ter okusna slo-

venska hrana. Ko sem se pred te-
dnom dni udeležil letne konference 
v Las Vegasu v ZDA, so vsi zatrjevali, 
da bodo zagotovo še prišli v naše 
kraje in prosili, da prenesem nji-
hove pozdrave vsem, ki ste poma-
gali pri pripravi tega srečanja v naši 
občini. Ob tej priložnosti bi se rad 
zahvalil Občini Ivančna Gorica, PGD 

Stična, p. Nikolaju in samostanu v 
Stični ter Letalskemu klubu Šentvid 
pri Stični za vso pomoč pri organi-
zaciji tega pomembnega srečanja, 
ki je med drugim pripomoglo tudi 
k najboljši promociji naše občine in 
Slovenije v Evropi ter v Svetu.

Anton Posavec, Mekinje nad Stično

Priznanja za prostovoljce v turizmu 
Tudi letos so se predstavniki turističnih društev iz Občinske turistične zveze Ivančna 
Gorica s predsednikom Stanislavom Kraljem na čelu udeležili tradicionalnih Dnevov 
slovenskega turizma, ki so v sredini novembra potekali v Ljubljani. 
V sklopu posveta turističnih dru-
štev, ki ga je pripravila Turistična 
zveza Slovenije, so že tradicionalno 
podelili tudi priznanja zaslužnim 
članom turističnih društev, med ka-
terimi so priznanja prejeli tudi naši 
občani. Posebno priznanje za priza-
devno prostovoljsko delo v turistič-
ni društveni organizaciji so prejeli 
Jožica Blatnik iz TD Ambrus, Lucija 
Radi iz TD Ivančna Gorica, Danica 
Petrič iz TD Krka in Ivica Zupančič 
iz TD Polževo. Priznanja je podelil 
predsednik turistične zveze Pavle 
Hevka.  

Jožica Blatnik je ena od pobudni-
kov ustanovitve TD Ambrus in že 
od samega začetka vodi to društvo. 
V prostovoljstvo se je vključila že 
veliko prej, kot aktivna članica Lo-
vske družine Suha krajina, v dveh 
mandatih pa je bila izvoljena tudi 
v svet Krajevne skupnosti Ambrus. 
Kljub temu, da je TD Ambrus še do-
kaj mlado društvo, ustanovljeno je 
bilo namreč leta 2013, so v šestih 
letih dosegli že marsikaj in vsega 
tega brez vztrajne, pogumne in srč-
ne predsednice ne bi zmogli. Pod 
njenim vodstvom se je »oživilo« 
vaško jedro, ki ga je komisija TZS 
dvakrat nagradilo za enega najlep-
ših vaških jeder v Sloveniji. Izredno 
ceni timsko delo, saj meni, da brez 

sodelovanja ne moremo dosegati 
dobrih rezultatov. Za nadaljnje delo 
v društvu ima jasne in konkretne 
cilje, dobro zagovarja svoja stališča, 
pripravljena je prisluhniti novim 
idejam, ki jih v čim večji meri skuša 
tudi realizirati.  

Lucija Radi je vsestranska dolgo-
letna aktivna prostovoljka, saj je 
njeno volontersko delo vidno pri 
organizaciji in izvedbi številnih pri-
reditev in društvenih akcij, ki se iz-
vajajo v kraju bivanja in bližnji oko-
lici. Ob ponovni oživitvi Turističnega 
društva Ivančna Gorica v letu 1996 
je bila med prvimi, ki so se spopa-
dli s promocijo turizma v domačem 
kraju. Je članica v komisiji za oce-
njevanje urejenosti bivalnega oko-
lja v KS Ivančna Gorica. Bila je tudi 
članica upravnega odbora društva, 
kjer je pomagala pri organizaciji iz-
letov in drugih aktivnosti. Aktivno 
je sodelovala tudi v društvu upoko-
jencev Ivančna Gorica in krajevnem 
odboru ZZB NOB. 
Danica Petrič že več kot 30 let de-
luje v Turističnem društvu Krka in 
je bila desna roka prvemu predse-
dniku Avgustu Likovniku in kasnej-
šim predsednikom. Vsa ta leta vodi 
finance društva, vodi delavnice in 
tesno sodeluje s krško šolo, kjer 
učencem predstavlja rokodelska 
dela. Udeležuje se raznih razstav 

in predstavlja Turistično društvo in 
s tem tudi našo občino. Dolga leta 
je bila vodja in vodič v Krški jami, 
je ena od skrbnic spletne strani in 
organizatorka prireditve ob obisku 
Dedka mraza na Krki. Nekaj let je 
vodila tudi pošto na Krki, ki jo je 
prevzelo društvo. Danica je pošte-
na, marljiva in zavzeta in brez nje 
društvo ne bi tako dobro delovalo 
vsa ta leta.

Ivica Zupančič je ena izmed usta-
noviteljev TD Polževo leta 1986 in 
je vseskozi aktivna v vodstvenih 
organih društva. S svojim prosto-
voljnim delom nesebično pomaga 
pri vseh dejavnostih v društvu in 

Čemu je namenjen 
prižig sveč v krožišču v 
Ivančni Gorici?
Tretjo nedeljo v novembru je tudi letos zaznamoval 
Svetovni dan spomina na žrtve prometnih nesreč, ob 
katerem se spomnimo vseh umrlih in poškodovanih v 
prometnih nesrečah, skupaj z njihovimi bližnjimi, pri-
jatelji, sodelavci in znanci. Letošnji slogan svetovnega 
dne se je glasil: »Življenje ni rezervni del«.

Svetovni dan spomina na žrtve prometnih nesreč na pobudo Zavoda 
Varna pot v Sloveniji obeležujemo od leta 2007, vsako leto pa se pro-
jektu pridružujemo tudi v občini Ivančna Gorica. Simbolično se žrtev 
nesreč spomnimo s prižigom svečk. Tudi letos je prižig svečk v naši ob-
čini organiziralo Združenje šoferjev in avtomehanikov Ivančna Gorica. 
Poklon udeležencem v prometnih nesrečah je potekal v soboto, 16. no-
vembra, v večernih urah, v krožišču v Ivančni Gorici. 
Poleg članov ZŠAM Ivančna Gorica so se spominske prireditve udeležili 
še župan Dušan Strnad, predsednik Sveta za preventivo in vzgojo v ce-
stnem prometu občine Ivančna Gorica Marjan Balant ter predstavniki 
Gasilske zveze Ivančna Gorica, AMD Šentvid pri Stični, Gold Wing kluba 
Dolenjska, Društva ljubiteljev starodobnih vozil Škofljica in družine Per-
ko iz Višnje Gore. 
Prisotni so srečanje zaključili v društvenih prostorih ZŠAM Ivančna Go-
rica, kjer sta se udeležencem za sodelovanje zahvalila župan in pred-
sednik ZŠAM Franc Bivic. Po besedah organizatorjev bodo v prihodnje 
več pozornosti namenili ozaveščanju javnosti, saj marsikateri občan ni 
seznanjen, čemu je namenjen tovrstni prižig sveč v krožišču.

Gašper Stopar  

izven njega. Z možem sta ustvarila 
tudi lepo zbirko starega kmečkega 
orodja, ki so ga nekoč uporabljali 
na Kriško-polževski planoti. S svo-
jo nesebičnostjo, prostovoljnim 
delom in zanosom je veliko pripo-
mogla v dobrem delovanju društva 
z ostalimi društvi v občini Ivančna 
Gorica, saj se tudi ona zaveda slo-

gana občine »Prijetno domače« in 
še aktivno nadaljuje v tem. Vsako 
leto na Krevsovem teku vodi po-
hodnike, da spoznavajo naše kraje, 
običaje in domačnost domačinov. 
Je pravzaprav ambasadorka turiz-
ma na Kriško-polževski planoti nad 
Višnjo Goro.

Gašper Stopar



1212 december 2019 številka 7

Prireditev smo združili s kostanje-
vim piknikom na Mestnem kopali-
šču. Želeli smo, da bi bil dan vesel 
in sproščen za vse obiskovalce od 
najmlajših do starejših in da bi dru-
ženje dopolnjevalo letošnje obe-
leževanje 90-letnice delovanja TD 
Višnja Gora. Izbrani dan oktobra je 
bil že značilno jesenski, meglen. Ko 
ni sonca, se tudi temperatura spu-
sti pod mejo ugodja in tako je stekla 
tudi sama prireditev. 

Razveselili so nas malčki iz vrtca 
Polžek pa malo večji otroci iz PŠ 
Višnja Gora, ki so med drugim za-
peli tudi pesem, posvečeno Višnji 
Gori – našemu mestu. Napisala 
jo je ga. Dragica Šteh, uglasbil pa 
učitelj glasbene umetnosti g. Ro-
man Sarjaš.

Po nastopu malih harmonikarjev 
Aleksandre in Kristjana Kahneta je 
Marijeta Simoniti, v imenu komisije 
predstavila nagrajence Turističnega 
društva Višnja Gora in prebrala ob-
razložitve. 

Letos smo s pohvalami in priznanji 
nagradili skrb za okrasno cvetje, 
urejenost doma in širše okolice. 
Kot domačini krajnske sivke smo 
sledili prenosu znanja o čebelar-
stvu na mlade rodove, opazili smo 
skrb za ohranjanje starih predme-
tov, prizadevnost in sodelovanje 
v naših vrstah. Nismo spregledali 
opomnika prebivalcev Kovačnic, ki 
pravi: »Brez knjige bi bil narod brez 
spomina«. Pohvale vreden je vsak 
nov veter, ki popestri ponudbo in 
omogoči turistom tudi oddih v na-
ših krajih. 

Krajevne skupnosti

11. martinovanje na Polževem s pokušino in ocenjevanjem 
najbolj všečnih vin
Turistično društvo Polževo je 15. 
novembra 2019 organiziralo v pro-
storih hotela Polževo že enajsto 
martinovanje s krstom mladega 
vina. Letos je obred krsta prvič 
opravil župnik Slavko Judež in ob 
tem povedal veliko življenjskih mo-
drosti, čeprav sam ne pije alkohola. 
Veselo druženje je začel voditelj 
Zoran, ki smo mu letos prepustili 
vodenje prireditve. Popestritev ve-
čera pa sta nam nudila domačina 
Manca s svojim prelepim petjem 
in igranjem na violino ter njen brat 
Luka s harmoniko. Za veselo mar-
tinovanje pa smo poskrbeli tudi 
vsi navzoči, povabljenci turističnih 
društev, predsednik OTZ Stane Kralj 
in častni predsednik OTZ Pavel Gro-
znik, ki je tudi imel besedo. Nekaj 
o zgodovini vina, predvsem cvička, 
nam je povedala članica Marjana. 
Na prireditvi je bilo tudi nekaj vino-
gradnikov, ki so se vsi predstavili, in 
seveda tudi članov ter simpatizer-
jev našega društva. Skupaj nas je 
bilo okoli 60.
Organizacija te prireditve je zahtevala 
kar obilo priprav. Vsako vino je bilo 
evidentirano in je dobilo svojo števil-
ko, za katero je vedel le organizator. 

Imeli smo 9 belih, 7 rdečih in 7 te-
mnih oštevilčenih steklenic vina. Tako 
so pridelovalci namenili ocenjevanju 
najbolj všečnega vina kar 23 vzorcev, 
čeprav je lanskih pet pridelovalcev 
odpovedalo, ker vino še ni bilo dozor-
jeno in ni bilo pravega okusa.
Ponudba vin za izbor na letošnjem 
martinovanju je bila največja doslej. 
Točilci vina so bili kar štirje, da so se 
lahko menjavali in tudi oni okušali 
izvrstna mlada vina. Mi smo razde-
lili vina v tri kategorije, in sicer na 
bela, rdeča in temna vina. Zdaj lah-
ko že razkrijemo iz katerih vinarskih 
krajev, kateri pridelovalci in katera 
vina smo pokušali. Branik (Vipavska 
dolina) Filipčič – savignon in caber-
net; Semič (Bela krajina) – Klemen-
čič – rose; Dobrovo – Brda – Prelo-
gar – shardonay, prvin in merlot; 
Debeli hrib – Zadražnik – dolenjsko 
belo, cviček in modra frankinja; De-
beli hrib – Piškur – renski rizling in 
žametni rose; Debeli hrib – Okorn – 
belo; Debeli hrib – Kastelic – cviček; 
Debeli hrib – Vocovnik – zweigelt; 
Kitni Vrh – Blatnik – zweigelt in mo-
dra frankinja; Kitni Vrh – Černivec – 
belo in modra frankinja; Moravske 
Toplice – kmetija Cigu – brajda; 

Dolenjske Toplice – Godec – cviček; 
Lendavske Gorice – Kleiderman 
– sivi pinot, shardonnay in sauvi-
gnon. Na prireditvi je torej sodelo-
valo s svojimi vini kar 13 prideloval-
cev. Vsem se iskreno zahvaljujemo 
za njihovo sodelovanje.
Prijetno ocenjevanje se je začelo z 
belimi vini. Sledila je večerja izbra-
nih in zelo okusnih jedi. Zahvaljuje-
mo se hotelu Polževo. Nato je po-
tekalo ocenjevanje rdečih vin in se 
zaključilo z močnimi temnimi vini. 
Ocenjevali smo pokuševalci in tudi 
strokovna komisija. 
Med čakanjem na rezultate je vodi-
telj Zoran predstavil slike, ki so bile 
naslikane na tretji slikarski koloniji 
letos v maju 2019 v Jelenovem rogu 
pod vodstvom mentorice slikarke 
Anite Šefer. Predvsem slike mla-
dih nadobudnih slikarjev in slikark 
so požele velik aplavz. Čestitamo 
vsem, ki so pokazali voljo in se ude-
ležili ex-tempora, ter pokazali svoje 
izvirno znanje slikarstva.
Pokuševalci smo izbrali najbolj 
všečno belo vino vinarja Črnivca s 
Kitnega Vrha, najbolj všečno vino 
rdeče je bilo zweigelt s Kitnega Vrha 
vinarja Blatnika in med temnimi vini 

nam najbolj všečna modra frankinja 
s Kitnega Vrha vinarja Črnivca.
Strokovna komisija v sestavi treh vi-
narjev je imela tudi nalogo izbrati tri 
za njo najboljša vina. Najboljše belo 
vino je bilo souvignnon iz Lendavskih 
Goric vinarja Klaidermana, za rdeče 
vino je izbrala rose Lučka iz Semiča 
in temno vino cabernet pridelovalca 
Filipčiča iz Vipavske doline.
Najbolj všečno vino izmed vseh vin 
pa nam je bilo vino žametni rose z 
Debelega hriba vinarke Tatjane Pi-
škur, ki je dobilo tudi največ glasov. 

Gospa Piškur je dobila je posebno 
priznanje umetnika Jožeta Lisca iz 
Kočevja, ki ga je tudi sam izročil. 
Najbolje ocenjeno vino s strani stro-
kovne komisije pa je bilo vino prvin, 
pridelovalca Prelogarja iz Dobrove. 
Vsi nagrajenci so prejeli kolajne. 
Zahvaljujemo se vsem članom TD 
Polževo, prijateljem našega društva, 
posebej pa vinarjem za sodelovanje 
na pokušini najbolj všečnih vin.
                                                                                                    

Lija Šušteršič, 
Turistično društvo Polževo 

Člani TD Polževo so svoje doživetje 
zaokrožili z naslednjim zapisom:

Prav poseben nasmeh se prikrade na obraze 
nagrajencev, ko pridejo na oder in v mislih še 
enkrat preletijo svoj zeleni kotiček, oazo, ki jim 
polepša trenutke, ko se s čajem, kavico spre-
hodijo po njem ali pa zvečer posedijo s prija-
telji, družino ob kozarčku. Ljubiteljski vrtnarji 
so posebneži in vztrajneži. Tam davno nazaj, ko 
so zacvetele prve grmovnice in lončnice, so se 
zapisali zemlji in svojemu koščku mirne oaze, ki 
neizmerno osrečuje, zahteva veliko dela in daje 
še več zadovoljstva. Večina hiš je skrbno nego-
vanih, urejenost se razteza tudi mimo posestev, 
zajema poti, postajališča, razgledne točke in še 
in še.
TD Polževo se s čistilnimi akcijami vključuje v 
ureditev gozdnih poti in odstranjevanje ne-
marno odvrženih odpadkov. Mogoče pa je naš 
naslednji cilj, da onesnaževalcem teh površin 
pomagamo, da vidijo svoje zablode in popravijo 
škodo, ki so jo povzročili. 
Turistično društvo Polževo je ob tej priložnosti 
podelilo pohvale naslednjim:
- za najlepše urejeno hišo z okolico: Helena in 
Drago Klanšček, Nina Koražija Terglav in Davo-
rin Terglav; Ana in Božo Petaros,
- za obilne kmetijske pridelke, nenavadne sade-
že in prelepo cvetje: Marija in Brane Erjavec z 
družino, Nada in Pavle Sotirov, Marija Brodnik.
Priznanje za kulturno dediščino je letos prejelo 
Prostovoljno gasilsko društvo Kriška vas za ob-
novitev voza iz leta 1928, na katerem so nekoč 
vozili motorno brizgalno.
Posebno priznanje pa je prejelo Turistično dru-
štvo Višnja Gora ob 90-letnici ustanovitve in 
skupnega sodelovanja. Skupaj živimo v Krajevni 
skupnosti Višnja Gora, zato se še kako zaveda-
mo, da uspešno sodelovanje vodi k napredku.
Vsem nagrajencem iskreno čestitamo! 

Za TD Polževo 
Marjana Kampjut in Lija Šušteršič     

V Višnji Gori že 22. Moja dežela lepa in gostoljubna
Tudi letos smo pripravili razglasitev nagrajencev Turi-
stičnih društev iz krajevne skupnosti Višnja Gora, tako 
TD Višnja Gora kot TD Polževo. 

Prejemniki pohval so:
-    Anica in Franc Vozel za balkon-
sko cvetje,
-    Anica in Franci Ambrož za lepo 
urejeno okolico hiše,
-    Franc Bobnar za širjenje znanja 
o čebelarstvu,
-    Gorazd Kahne za urejeno okolico 
z lesenim čebelnjakom,
-    Marjan Kosi za urejanje kozolca 
z leseno knjigo.
Vabljivost kraja in prijetnost domo-
vanja ustvarjajo ljudje. Vsak prine-
se kamenček v mozaik skupnega. 
Med nami so še posebej ustvarjalni 
in širijo svojo ljubezen do urejenih 
površin tudi čez meje svojega dvo-
rišča, za kar jim izrekamo vse pri-
znanje.
Prejemniki priznanj so:
-    Anica in Marjan Petrič za lepo 
urejeno okolico hiše,
-    Regina Kovačič za lepo urejeno 
okolico hiše,
-    Olga in Brane Petrovčič za lepo ure-
jeno okolico počitniške hiše,
-    Kristina in Jože Kolenc za lepo 
urejeno okolico hiše.

Po podelitvi pohval in priznanj so 
zaigrali mladi glasbeniki – skupina 
Riverstone, predstavili so svoje av-
torske pesmi.

Dogodek je s podelitvijo spomin-
skih plaket zaslužnim članom dru-
štva zaključil tudi niz prireditev v 
okviru praznovanja 90-letnice TD 
Višnja Gora.

Za TD Višnja Gora Simona Zrim
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Tudi Turistično društvo Šentvid pri Stični še dela …
December je tu in z njim praznični 
utrip. V društvu delamo inventuro 
dela za tekoče leto in tudi za nazaj, 
saj je za nami 60 let delovanja Tu-
rističnega društva. Naše društvo je 
bilo prvotno turistično, olepševal-
no društvo. Prvi začetki so bili leta 
1959 pod idejnim vodstvom g. Jo-
sipa Lavriča. Takrat je TD skrbelo za 
celotno ureditev kraja. Leta 1967 je 
društva dobilo prvega predsednika, 
in sicer Jožeta Krištofa. Bil je dober 
organizator, dejaven in z mnogimi 
idejami. Takrat se je tudi porodila 
ideja o kulturnem tednu. TD je ta-
koj pristopilo k tej ideji, predvsem 
k urejanju kraja z ocvetličenjem in 
čiščenjem. Vsako leto je bila v ta 
namen izdana okrožnica vsem kra-
janom, da jih je spodbudila k delu. 
Vse do nedavnega se je ocenjevalo 
in nagrajevalo najlepše urejeno in 
ocvetličeno hišo. Podeljevala so se 
priznanja.
Program našega dela je osveščati 
krajane o čistoči, ocvetličenju kraja 

in jih izobraževati. Zato vsako leto 
organiziramo dve strokovni ekskur-
ziji. Ekskurzije nam dajo vpogled, 
kako so urejeni drugi kraji, nam 
dajo nove ideje. Spoznavamo prele-
po Slovenijo, dediščino svojih pred-
nikov ter rojstne kraje pesnikov in 
pisateljev. Skrbimo pa že vrsto let za 
urejenost svojega kraja predvsem 
še pred kulturnim tednom. Bili pa 
smo zelo razočarani, ker na osrednji 
prireditvi ob 50-letnici Kulturnega 
tedna nismo dobili priznanja, niti 
bili omenjeni. Mislimo, da se to ne 
bi smelo zgoditi. Priznanja pa so do-
bila števila društva in tudi posame-
zniki. Občinska turistična zveza pa 
je letos ocenila in dodelila prizna-
nje Šentvidu kot najlepši kraj med 
večjimi kraji. Hvala! Vemo, da smo 
svoj delež prispevali tudi mi v TD. 
Naše TD je že staro. Mnogi člani so-
delujejo že od začetka ustanovitve 
in številni zaradi zdravstvenih težav 
in onemoglosti le s težavo opravlja-
jo naloge. Želimo si, da bi se dru-

štvo pomladilo z mlajšimi člani, ki bi 
imeli nove ideje za nadaljnje delo. V 
našem društvu so moški člani nepo-
grešljivi. Upamo, da bodo z nami še 
dolgo, dolgo sodelovali. Strokovne 
ekskurzije ne bi bile tako strokovno 
in natančno načrtovane, prilagoje-
ne vsem brez naših delovnih članic 
organizacijskega odbora.
Letos smo pripravili dve strokov-
ni ekskurziji. Prva je bila spomla-
danska po Gorenjski in jesenska 
po Savinjski dolini in Kozjanskem. 
Gorenjsko smo obiskali v sončnem 
juniju. Naš namen je bil obiskati 
kulturnike. Prva postaja je bila pri 
Avsenikih v Begunjah. Od tu do 
Žirovnice smo se ustavila najprej 
v Rodinah, kjer se je rodil pisatelj 
Janez Jalen. Nadaljevali smo pot 
do rojstne hiše F. S. Finžgarja v Do-
slovčah. V Breznici smo si ogledali 
znan čebelnjak s spominsko ploščo 
Antona Janše. V hiši Matije Čopa 
v Žirovnici smo imeli strokovno 
predstavitev življenja vsakega pi-

satelja posebej. Po ogledu smo se 
odpeljali na Belopeška jezera. Ob 
prekrasnem vremenu in pogledu 
na Mangart je bila tukaj narava res 
čudovita. Po vrnitvi v Slovenijo smo 
obiskali Planico-našo velikanko. 
Tudi, ko ni snega, je tukaj kaj videti. 
Samo pogled na velikanko je srhljiv, 
zato vsaka čast vsem, ki tukaj ska-
čejo. Po natrpanem programu smo 
se vrnili v Podbrezje, kjer smo imeli 
pozno kosilo. 
5. oktobra smo organizirali jesen-
sko strokovno ekskurzijo v Savinj-
sko dolino. V Šentjurju pri Celju 
smo si pod strokovnim vodstvom 
ogledali dom družine Ipavec, ki ima 
posebno mesto v slovenski glasbeni 
zgodovini. Bratje Benjamin, Gustav 
in Alojz ter Gustavov sin Josip so bili 
vsi zdravniki in odlični glasbeniki. 
Pomembno vlogo so imeli pri širje-
nju narodne zavesti. Kdo ne pozna 
pesmi Benjamina Ipavca Slovenska 
dežela, Domovini, itd. Njihov dom 
je spremenjen v muzej. Zunaj pa 

je še vedno uta in velika lipa, pod 
katero so ustvarjali. Na vrtu so jim 
krajani postavili spominsko obelež-
je. Zelo so ponosni na to rodbino.
Od tu smo prispeli v zelo urejen kraj 
Šmarje pri Jelšah, kjer stoji cerkev 
sv. Roka, eno od najlepših cerkva v 
Evropi. Od tu je bil prelep razgled 
na Šmarje in okolico. Pot nas je vo-
dila na Kozjansko preko Podčetrtka 
in Olimij. Na Jelenovem grebenu 
smo se ob pitju kave razvajali v to-
plih sončnih žarkih. Vsakega izleta 
je enkrat konec. Zaključili smo ga na 
Bizeljskem. Preživeli smo prijeten 
dan in se zadovoljni vrnili domov. 
Leto je pri koncu. Zdaj že delamo na-
črte za prihodnje leto, saj nas že spo-
mladi čaka 60-letnica TD Šentvid.                   
Staro leto bo tako odšlo.
Naj novo leto, ki prihaja
samo z dobrim vas razvaja!
Vsem članom in krajanom želimo 
veliko sreče, zdravja in miru.

Za TD Dragica Lampret 

Adventna delavnica na Muljavi
Bližal se je advent, čas, ko se želi-
mo ustaviti, umiriti in se pripraviti 
na božič. Na Muljavi smo se odlo-
čili, da za otroke tudi letos pripra-
vimo adventno delavnico. Prijazno 
so nas sprejeli v dvorani gasilskega 
doma na Muljavi, kjer smo anima-
torke turističnega društva Muljava 
približno štirideset otrok zbrale v 
dveh skupinah.
V prvi skupini so otroci s pomočjo 
animatork izdelali adventni ven-
ček. Naredili smo okrogle adventne 
venčke, ki smo jih ovili z mahom 
in ostalimi okrasnimi materiali in 
nanje postavili štiri svečke za štiri 
adventne nedelje. Otroci so pri kra-
šenju pokazali veliko mero iznajdlji-
vosti in domišljije. Vsak venček je 
postal pravi unikat. 
V drugi skupini smo otroke spod-
budili, naj kljub množični upora-
bi družbenih omrežij ne izgubijo 
pristnega stika z ljudmi. Izdelali so 
voščilnice, s katerimi bodo svojim 

prijateljem in sorodnikom povedali, 
da mislijo nanje in jih imajo radi. 
Vzdušje na delavnici je bilo prav prije-
tno. Na koncu so otroci tudi zaplesali, 
se igrali družabne igre, tekali in bar-
vali pobarvanke, vsi skupaj pa smo 
se okrepčali z domačim pecivom, ki 
smo ga spekle animatorke adventne 
delavnice, in toplim čajem. 

Upamo, da bodo adventni venčki 
povezovali družine ob skupnem 
druženju in pogovorih, voščilnice 
pa osamljenim polepšale dneve. V 
prihajajočih prazničnih dneh vam 
članice in člani turističnega društva 
Muljava želimo lepe božične prazni-
ke in uspešno leto 2020.

Simona Oblak, TD Muljava

Prvo tekmovanje v 18. špani na Muljavi
Na Muljavi je 1. 12. 2019 potekalo 
prvo odprto prvenstvo v stari družab-
ni igri 18. špana. Za igro naših babic in 
dedkov smo se člani turističnega dru-
štva Muljava odločili zaradi ohranjanja 
kulturne dediščine, družabnega zna-
čaja igre in dostopnosti igranja. Staro 
igro so nekdaj igrali skoraj v vsakem 
domu na območju Dolenjske, poznali 
pa so jo pod različnimi imeni. V naših 
krajih jo poznamo pod imenom 18. 
špana, spet drugje »fižolkanje«, »igra 
ovc in psov«, »igra ovc in volkov« … 
Na leseno desko je zarisano igralno 
polje, po kateri dva igralca premikata 
figure, v primeru 18. špane koruzo, ki 
predstavlja ovco in fižol, ki predstavlja 
volka. Cilj igre je, da igralec z ovcami, 
čim hitreje pripelje 9 ovac s pašnika v 
štalco in jo tako zapolni. Pri tem dva 
volka, figuri nasprotnega igralca, preži-
ta nanje in skušata pojesti toliko ovac, 
da štalce ni mogoče zapolniti z ovca-
mi. Igra je nekoč čas krajšala otrokom 
in starejšim.
Tekmovanje v organizaciji Turistič-
nega društva Muljava je potekalo v 
dvorani prostovoljnega gasilskega 
društva Muljava. Tekmovanja se 

je udeležilo 16 tekmovalcev raz-
ličnih starostnih skupin in okoli 50 
obiskovalcev, ki so z zanimanjem 
spremljali potek posamezne igre. V 
svojih veščinah in poznavanju so se 
lahko preizkusili tudi obiskovalci. V 
tesni konkurenci je zmagal Jože Gla-
van, Marija Bregar je zasedla drugo 
mesto, tretje mesto je osvojil Jožef 
Erjavec. V bogatem nagradnem skla-
du za prva tri mesta, so tekmovalci 
prejeli vsak svojo unikatno igro 18. 
špana in bogate nagrade Vinske kleti 
Goriška Brda, podjetja Bella Rossa in 
Posredništva, Milan Trunkelj s. p.  

Tekmovanje v 18. špani je minilo 
v sproščenem vzdušju, s končnim 
druženjem ob dobrotah postreženih 
s strani članic turističnega društva 
Muljava. Razveseljivo je dejstvo, da 
so špano na dogodku poskusili igrati 
praktično vsi obiskovalci. Veliko nav-
dušenja je igra požela med mlajšimi 
obiskovalci, ki so preigravali poteze 
in se ob igri vidno zabavali. 
Organizacijski odbor turističnega 
društva Muljava je z odličnimi obeti 
za prihodnje leto že začel s pripra-
vami na 2. tekmovanje v 18. špani.

Gašper Erjavec

Izlet TD Muljava na 
Štajersko

Na sončno oktobrsko soboto smo 
člani in članice turističnega društva 
Muljava že tradicionalno odšli na 
strokovno ekskurzijo. Pot nas je le-
tos vodila na Štajersko. Prvi posta-
nek smo opravili v Savinjski dolini, 
kjer smo si ogledali rimsko nekro-
polo v Šempetru. Arheološki park 
velja za enega izmed najpomemb-
nejših spomenikov rimske dobe v 
Sloveniji in Srednji Evropi.
Pot nas je vodila do našega dru-
gega največjega mesta, Maribora. 
Z jesenskim sprehodom ob Dravi 
smo začeli ogled mesta, s pomočjo 
odličnega lokalnega vodnika go-
spoda Avgusta Herička. Po ogledu 
vodnega stolpa, mariborskega Len-
ta in najstarejše vinske trte na sve-
tu, ki šteje 450 let, smo ogled nada-
ljevali v centru Maribora. Ogledali 
smo si stavbo, kjer je služboval naš 
rojak Josip Jurčič. Josip Jurčič je bil 
urednik časnika Slovenski narod, 
političnega časopisa, ki je bil obe-
nem prvi slovenski dnevnik pred 1. 
svetovno vojno. Po ogledu stolne 
cerkve v Mariboru, Glavnega trga s 
kužnim znamenjem in Rotovža smo 
si ogledali spomenik, postavljen 
v čast Josipu Jurčiču. Spomenik je 
delo kiparja Alojzija Kogovška. Po-
nosno smo opravili skupinsko sliko 

ob Jurčiču. Ogled Pokrajinskega 
muzeja Maribor je pustil na nas 
velik vtis, saj gre za res ugleden 
muzej. Muzej razpolaga z redkimi 
eksponati in zbirkami, obenem je 
najbolj znan zaradi bogate etno-
loške zbirke in same zgodovine. 
Uradni del ogleda Maribora smo 
zaključili z ogledom vinske kleti Vi-
nag in degustacijo štajerskih vin. Vi-
nagova klet se nahaja neposredno 
pod mestnim središčem. Zgrajena 
je bila v letih med 1847 in 1858, še 
danes velja za eno največjih vinskih 
kleti v Evropi. Dolžina hodnikov v 
kleti znaša več kot 2500 metrov, 
površina kleti pa znaša 20.000 m2. 
Danes je vinska klet velika turistič-
na znamenitost, zaradi svoje zgo-
dovine in kapacitet lesenih sodov 
in betonskih cistern. Slikovito ek-
skurzijo na sončen dan smo zaklju-
čili z večerjo in plesom. 
Na poti v domače kraje je sledil ob-
vezen postanek vsakega popotnika, 
ki se vrača iz Štajerske v osrednjo 
Slovenijo, postanek na Trojanah z 
obvezno pokušino okusnih krofov. 
Ob koncu ekskurzije smo že zbrali 
nekaj predlogov za ekskurzijo, ki bo 
sledila v prihodnjem letu. Se vidi-
mo naslednje leto.

Gašper Erjavec
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Spoštovani sokrajani!
Sliši se, govori se … PRAV JE, DA SE IZVE!

Turistično društvo Krka tudi letos organizira brezplačne delavnice v 
okviru projekta »Pridne krške roke«:
- Naučimo se kvačkati in plesti  
- Izdelovanje cvetja iz papirja 
- Naredimo nakit iz žice in perlic

Na delavnicah se bodo začetniki prvič srečali s kvačko, pletilko, perlica-
mi in s krep papirjem, tisti s predznanjem pa bodo svoje znanje poglo-
bili. Prvič se dobimo v torek, 07. 01. 2020, ob 18. uri v kletnih prostorih 
PGD Krka, kjer se bomo dogovorili o nadaljnjem delu.
TD Krka bo tudi letos organiziralo delavnico izdelovanja krpank, če bo 
dovolj prijav. Prijave sprejemamo na telefon 031 338053, 041 308308.
Pridružite se nam in v naši družbi preživite nekaj prijetnih uric 
na teden.  

TD Krka                                                                                                  
  

Miklavž se je poslovil na Gradišču
Turistično društvo Ivančna Gorica je 
v soboto, 7. 12. 2019, organiziralo 
že 14. Miklavžev pohod z baklami 
na Gradišče. Dobro razpoloženi 
mlajši in starejši pohodniki so pri-
žgali bakle in različne lučke ter se 
podali na srednje zahtevno enour-
no pešpot iz Ivančne Gorice na Gra-
dišče nad Stično. 
V Lavričevi koči na Gradišču je po-
hodnike in vse ostale udeležence, 
posebno še tiste najmlajše, ki še 
niso pohodniki in so jih pripeljali 
starši, pozdravila predsednica Turi-
stičnega društva Ivančna Gorica. Po 
nestrpnem pričakovanju najmlajših 
je prišel tudi sv. Miklavž v sprem-
stvu angela. Miklavž je otrokom na-
ročil, da naj v teh prazničnih dolgih 
večerih čim manj gledajo TV in se 
raje pogovarjajo in igrajo s starši. 

Ker so bili letos pridni in bodo taki 
tudi ostali, je vsem razdelil darila, ki 
jih je prispevala KS Ivančna Gorica.

Miklavž je odšel s pozdravom: »Na-
svidenje, čez eno leto vas spet obi-
ščem!«
  Tudi starejši pohodniki so »pridni« 
zato so jim članice TD Ivančna Go-
rica pripravile sladke dobrote, ki so 
teknile s toplim čajem ali »kuhanč-
kom«. 
Hvala osebju Lavričeve koče Sonji, 
Maksu in Špeli, ki so nas gostoljub-
no sprejeli in vsem, ki ste kakorkoli 
pomagali, in s tem pokazali solidar-
nost in veselje pri ohranjanju naše 
tradicije in kulturne dediščine.
                                                                                                                         

Tatjana Skubic, 
predsednica TD Ivančna Gorica

Zahvala 

Leto 2019 si bomo v Ivančni Gorici zapomnili po številnih novih prido-
bitvah. KS Ivančna Gorica se zato zahvaljuje Občini Ivančna Gorica za 
obnovo, financiranje in izgradnjo številnih letošnjih projektov. 

Spomladi je potekala otvoritev popolnoma obnovljene Ljubljanske ce-
ste z vso pripadajočo infrastrukturo. Konec poletja pa je bila končana 
tudi izgradnja kanalizacije in del vodovodnega omrežja na Studenškem 
klancu.

Oktobra so se na ulici Studenec začela izvajati dela kanalizacije in vodo-
voda, spomladi pa se dela nadaljujejo do križišča (sredina Studenca).
Ob izgradnji optičnega omrežja je, na pobudo KS Ivančna Gorica, Ob-
čina pristopila k istočasni izvedbi tudi z izgradnjo javne razsvetljave na 
ulicah Studenec, Partizanska, Ulica talcev in Pot na Vir.

Občina je tudi na cestnem programu manjši del namenila za obnovo res 
dotrajanega asfalta na Ulici Juša Kozaka (20 m). 

Občina je dovolila izvajalcem optičnega omrežja, da po javnih površi-
nah izgradijo infrastrukturo. Krajanom KS je v ponos, da se je sodobna 
telekomunikacija razširila po Ivančni Gorici.

V ponos krajanom je tudi, da je Občina prisluhnila krajanom o zarašča-
nju dreves ob cestah, ki jih je tudi sanirala.

V decembru pa smo se razveselili čudovite praznične okrasitve, zato vse 
pohvale Občini za zelo lepo izvedeno novoletno okrasitev.

KS Ivančna Gorica želi vsem krajankam in krajanom vesele božične pra-
znike in uspešno leto 2020.
       

Anton Kralj, predsednik KS Ivančna Gorica

Bankomat na Muljavi
A ste ga videli? A ste tudi vi veseli, da imamo na Muljavi spet BANKOMAT?
Trenutno je bankomat (mobilen) postavljen pri vhodu Kulturnega doma. Z 
njegovo mnogokratno uporabo ga bomo dobili v trajno uporabo, in sicer 
bo vgrajen v trgovino Kmetijske zadruge – Mercator, kar je dobra lokacija 
za nas domačine, kakor tudi za prehodne goste.
Kaj pomeni mnogokratna uporaba? To pomeni, da ga moramo uporabiti 
čim večkrat, da bo zabeleženih čim več storitev (transakcij). Nihče nima 
veliko denarja, vendar razlika bo, če boste dvigovali manjše zneske večkrat, 
kot pa enkrat večjega. Malo več časa boste porabili, a je vredno truda. V 
sodelovanju je moč in zato vas prosim – sodelujmo, da bankomat ostane 
na Muljavi. Prosim, naj naš trud ne gre v nič.
Hvala za vaše sodelovanje in razumevanje!

Za Svet Krajevne skupnosti Muljava Marjeta Škrjanec

21. srečanje starejših krajanov KS 
Šentvid pri Stični
Na martinovo soboto so se dogod-
ki kar vrstili. Eden izmed njih je bilo 
tudi srečanje starejših v Šentvidu 
pri Stični. ponosni smo, da smo sre-
čanje pripravili že 21. leto.
Lepo število starejših, skoraj 50 jih 
je bilo, se je zbralo v avli OŠ Ferda 
Vesela Šentvid pri Stični. Skozi kul-
turni program nas je popeljala pro-
stovoljka RK Nuša Volkar. Popestrili 
so ga Šentviški slavčki z umetniško 
vodjo Tanjo Tomažič Kastelic, pogu-
mna bratca Tibor in Tarik ter sku-
pina harmonikarjev pod vodstvom 
Klavdije Ceglar. Učenci OŠ Ferda 
Vesela pa so starejšim in vabljenim 
izročili ročno izdelana spominska 
darilca.
Srečanju so prisostvovali ter sta-
rejše tudi nagovorili: podžupan 
ivanške občine Tomaž Smole, pred-
sednik KS Šentvid pri Stični Silvo 
Praznik, šentviški župnik Izidor Gro-
šelj, pomočnica ravnatelja OŠ Ferda 
Vesela Jelka Rojec, predsednik RKS 
Območnega združenja Grosuplje 
Matjaž Marinček. Povabilu so se 
odzvale tudi Irena Brodnjak s svo-
jimi varovanci, predstavnica po-
družnice Ivankine Spominčice Anja 
Žitnik ter predsednica KORK Teme-
nica Nada Hribar.
Spodbudnih besed podžupana o 
uvedbi projekta Prostofer v naši 
občini smo se razveselili prav vsi. 
V nadaljevanju je delovanje KORK 
Šentvid pri Stični opisala prostovolj-

ka Majda Verbič z besedilom pesmi 
vsestranske ustvarjalke in pesnice 
Marije Pilko iz Višnje Gore.
Samota, o samota,
ti si prijateljica mojih zrelih let.
Le ti me spremljaš,
a vendar je nekje, nekdo,
ki ponudi ti dlan, toplo roko.
In prav tega se zavedamo prostovolj-
ke, zato dajemo poseben poudarek 
socialni medgeneracijski dejavnosti. 
Zavedamo se medsebojne sosedske 
pomoči. Skupaj najdemo tiste, ki so 
v nekem trenutku najbolj potrebni 
naše pomoči. Takrat poskrbimo, da 
so položnice plačane, da je kurjava 
za zimo v drvarnici, da nekaj otrok 
lažje obišče šolo v naravi …
Skrbimo tudi za zdravje starejših. 
Enkrat mesečno (vsako prvo sredo) 
brezplačno deluje RK postaja, kjer 
upokojena medicinska sestra Mar-

jeta Bijec meri nekatere življenjske 
funkcije.
Tople besede pobožajo dlan in srce. 
Po končanem kulturnem programu 
smo se preselili v jedilnico, kjer so 
nam šolski kuharji pripravili odlično 
kosilo. Prijetno druženje in medse-
bojni klepet sta zaključila glas har-
monike in slovenska pesem.
Ostanite zdravi in zadovoljni, naj 
vas topla dlan večkrat ogreje. Naj 
vam bo v teh božično-novoletnih 
dneh čim večkrat lepo in prijazno.
ZDRAVO IN ZADOVOLJNO LETO 
2020.

V imenu vseh prostovoljk zapisala 
Majda Verbič

Priznanja in 
plaketa
V okviru novoletnega sprejema 
Krajevne skupnosti Zagradec so 
bila podeljena tudi letošnja pri-
znanja in plaketa krvodajalcem KS 
Zagradec. Podelila sta jih in preje-
mnike nagovorila Biljana Gartner, 
podpredsednica Krajevne orga-
nizacije Rdečega križa Zagradec 
in predsednica KS Zagradec ter 
Matjaž Marinček, predsednik Ob-
močnega združenja Rdečega križa 
Grosuplje in predsednik KORK Za-
gradec. Na petek, 13. decembra, 
so v Gostišču na Pajčni v Malih Re-
brcah priznanja in plaketo prejeli 
(na fotografiji od desne proti levi): 

Slavko Zaletelj z Malega Globokega 
– priznanje za 10-krat oddano kri, 
Zvone Žnidaršič z Brega – priznanje 
in plaketo za 50-krat oddano kri, 
Jože Vidrih iz Dečje vasi – prizna-
nje za 30-krat oddano kri in Alojz 

Košak s Kitnega Vrha – priznanje 
za 20-krat oddano kri. Srečanje in 
druženje je minilo v prijetnem in 
sproščenem vzdušju.

Matjaž Marinček
Foto: Biljana Gartner

                                                                                                                                           

 

Spoštovani sokrajani! 

Sliši se, govori se … PRAV JE, DA SE IZVE! 

 

Turistično društvo Krka tudi letos organizira brezplačne delavnice v okviru 
projekta »Pridne krške roke«: 

 Naučimo se kvačkati in plesti   

 Izdelovanje cvetja iz papirja  

 Naredimo nakit iz žice in perlic 

Na delavnicah se bodo začetniki prvič srečali s kvačko, pletilko, perlicami in s 
krep papirjem, tisti s predznanjem pa bodo svoje znanje poglobili. Prvič se 
dobimo v torek, 07. 01. 2020, ob 18. uri v kletnih prostorih PGD Krka, kjer se 
bomo dogovorili o nadaljnjem delu. 

TD Krka bo tudi letos organiziralo delavnico izdelovanja krpank, če bo dovolj 
prijav. Prijave sprejemamo na telefon 031 338053, 041 308308. 

Pridružite se nam in v naši družbi preživite nekaj prijetnih uric na teden.   

 
TD Krka  

                                                                                                                               

   

DROBTINICA – 26. december 
– v sodelovanju s Konjerejskim 

društvom Radohova vas – 
dar iz srca v srce
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Julijske Alpe–osrednji del, avtor 
Roman Tratar
2. 12. 2019 na predvečer praznova-
nja Prešernovega rojstva je Roman 
Tratar, naš krajan z Virja pri Stični,  
v Knjižnici Ivančna Gorica predstavil 
avtorsko enciklopedijo planinskega 
vodnika Julijske Alpe-osrednji del. 
Knjiga je bila predstavljena tudi na 
Knjižnem sejmu v Ljubljani. Enci-
klopedija predstavlja del Julijskih 
Alp med prelazom Vršič na zahodu 
in Komno s Krnskimi jezeri na jugu 
ter Savo Dolinko na severu in Savo 
Bohinjko z Bohinjskim jezerom. 
Območje zajema tudi naše najvišje 
gore s Triglavom.
To bogato delo je plod izkušenj 
avtorjevega obiska v gorah po Slo-
veniji kot tudi v tujini. Leta 1999 
je Roman postal planinski vodnik, 
kasneje tudi vodnik z mednarodno 
licenco.
Vodnik je namenjen ljubiteljem 
gora in planinskim društvom. Ob 
predstavitvi knjige nas je obogatil 
s slikami, fotografijami in opisi pla-
ninskih poti, planinskih koč in biva-

kov ter najvišjimi vrhovi v Sloveniji. 
Opisuje tudi, kako in kdaj varno v 
gore z vso potrebno opremo, pripo-
močki in oblačili. Dejal je - v hribih 
je treba varno začeti in ne odneha-
ti. To je njegovo vodilo. Že kot otrok 
je z očetom in družino rad hodil v 
gore in spoznaval lepote in dožive-
tja gora. Po poteh gorništva pa se 
uspešno spogleduje tudi njegov 
mlajši brat Jurij.

Ob službi in družini si najde čas, da 
skoči na hrib, kot je dejal, ko mu to 
čas dopušča. Ob izidu bogate enci-
klopedije, ki jo je izdala Planinska 
založba Planinske zveze Slovenije, 
avtorju Romanu, sosedje in krajani 
iskreno čestitamo in želimo še veli-
ko gorskih podvigov.

Marina Koščak

Letošnji dan suverenosti smo obeležili 
še posebej slovesno
Dan suverenosti republike Slovenije 
je eden novejših slovenskih državnih 
praznikov, vendar zato nič manj po-
memben. Spominja nas na 25. okto-
ber 1991, na dan, ko je zadnji vojak 
JLA zapustil ozemlje Republike Slo-
venije in je ta s tem pridobila celovi-
to suverenost nad svojim ozemljem. 
Za aktivne udeležence vojne za Slo-
venijo se je s tem dejanjem vojna 
tudi dejansko končala. Zato veterani 
vojne za Slovenijo temu prazniku po-
svečamo posebno pozornost.
Letos smo Dan suverenosti obele-
žili še posebej slovesno. Praznično 
slovesnost smo združili s podelitvi-
jo spominskega znaka VOJAŠNICE 
1991 takratnim pripadnikom vojnih 
enot 57. območnega štaba TO Gro-
suplje, ki so v času vojne za Sloveni-
jo sodelovali v blokadi vojašnice JLA 
Kamna Gorica v neposredni bližini 
Grosupljega.
Povabljeni prejemniki spominskih 
znakov, člani Območnega združenja 
veteranov vojne za Slovenijo Grosu-
plje ter povabljeni gostje so dodo-
bra napolnili dvorano grosupeljske-
ga Družbenega doma.
Pomen tega svečanega dogodka so 
poudarile tudi vse tri občine, ki so 
leta 1991 sestavljale takratno občino 
Grosuplje, in sicer občina Dobrepolje, 
občina Grosuplje in občina Ivančna 
Gorica, s tem, da so prevzele pokro-
viteljstvo nad prireditvijo. Župana 
občine Dobrepolje Igor Ahačevčič in 
občine Grosuplje dr. Peter Verlič ter 
podžupan občine Ivančna Gorica To-
maž Smole pa so s priložnostnim na-
govorom pozdravili navzoče.
V kulturnem programu so sodelovale 
učenke OŠ Luisa Adamiča iz Grosu-
plja Ester Pajk, Manca Mehle in Zala 
Bulič pod vodstvom mentorice Irene 
Daugul ter komorna glasbena skupi-
na Slovenske vojske. Osrednji slavno-
stni govornik pa je bil Janez Lesjak, ki 
je v času vojne za Slovenijo poveljeval 
5.  pokrajinskemu štabu Teritorialne 
obrambe Ljubljana, ki je pokrival ob-
močje celotne osrednje Slovenije ter 
tako tudi občino Grosuplje.

V svojem slavnostnem govoru ta-
kratni poveljnik ni pozabil poudariti 
pomembnosti in odgovornosti vseh 
pripadnikov vojnih enot 57. območ-
nega štaba teritorialne obrambe 
Grosuplje, ki so sicer uspešno bloki-
rali vojašnico JLA v Kamni Gorici ter 
hkrati s svojim ravnanjem prispevali 
k nekonfliktni rešitvi zelo delikatne 
situacije, ki bi v nasprotnem pri-
meru lahko imela tudi katastrofal-
ne posledice, tako za Grosuplje in 
njegove prebivalce kot tudi za širšo 
okolico. Vojaško skladišč JLA Kamna 
Gorica je bilo namreč takrat eno 
največjih skladišč minsko-eksploziv-
nih in drugih ubojnih sredstev.
Zato so si spominski znak VOJAŠNI-
CE 1991, ki jim ga je podelila mini-
strica za obrambo izročil  pa takra-
tni poveljnik 57 štaba TO Grosuplje 

Miloš Šonc, ob sodelovanju  pred-
sednika  OZVVS Grosuplje Alojza 
Potočnika in predstavnika Sloven-
ske vojske podpolkovnika Branka 
Tušarja prav gotovo zaslužili. 
Na prireditvi pa je bil podeljen še 
en spominski znak. Predsednik 
OZVVS Grosuplje Alojz Potočnik in 
predstavnik Slovenske vojske Bran-
ko Tušar sta namreč poveljniku 57. 
območnega štaba TO Grosuplje Mi-
lošu Šonci izročila spominski znak 
ŠTABI 1991, ki mu ga je podelil mi-
nister za obrambo.
Po končani slovesnosti so se nav-
zoči v preddverju grosupeljskega 
Družbenega doma zadržali še dolgo 
ter v prijateljskem klepetu obujali 
spomine na tiste prelomne dni.

Franci Zorko
Foto: Brane Petrovič

ganska kap, okvare oči, okvaro in 
odpoved delovanja ledvic, ampu-
tacije spodnjih okončin, je zelo 
pomembno, da bolezen odkrije-
mo čim prej, da začnemo zdravlje-
nje dovolj zgodaj, da s tem pre-
prečimo njene hude posledice.
Ključ zdravljenja sladkorne bole-
zni je dobra urejenost sladkorja v 
krvi. 
Kolikšna je raven sladkorja v krvi 
lahko kadarkoli preverite sami, s 
pomočjo majhnega merilnika za 
osebno uporabo. Merilnik omo-
goča hitro, enostavno in natančno 
meritev količine sladkorja v krvi iz 
prsta na roki. 
Če merilnika nimate, lahko BREZ-
PLAČNO MERITEV SLADKORJA V 
KRVI opravite na srečanjih Dru-
štva diabetikov Ivančna Gorica. 
PRIDRUŽITE SE NAM V DRUŠTVU 
DIABETIKOV. Smo mlado društvo, 
kjer organiziramo strokovna pre-
davanja, ozaveščamo o pomenu 
zdravega načina življenja za pre-
prečevanje sladkorne bolezni tipa 
2, se prijetno družimo in izmenju-
jemo izkušnje o sladkorni bolezni.
Pridružite se nam lahko vsi, ker 
sladkorna bolezen ne izbira- zboli 
lahko prav vsak ne glede na sta-
rost ali spol.
Kot člani društva boste brezplač-
no prejeli vsako leto 4-5 številk 
glasila Sladkorna bolezen.
Obveščeni boste o aktivnostih 
društva, predavanjih, meritvah in 
prijetnih druženjih.
Od novembra je društvo diabe-
tikov Ivančna Gorica vključeno 
v Zvezo društev diabetikov Slo-
venije, ki je polnopravna članica 
Mednarodne Evropske diabetične 
zveze IDF.

VSE, KI BI SE NAM RADI PRIDRU-
ŽILI, SE IZOBRAŽEVALI IN Z NAMI 
DELILI VAŠE IZKUŠNJE, VABIMO V 
SVOJO SREDINO.
Včlanite se lahko kadarkoli na ele-
ktronski naslov: 
dd.ivancna.gorica@gmail.com ali 
GSM 031 585 333
veseli bomo vaše prijave ali klica 
in seveda druženja z vami!

Nikolaj Erjavec, predsednik društva

Vprašanje »KAJ JE SLADKORNA 
BOLEZEN« se nam običajno po-
rodi, ko nam ali komu, ki nam je 
blizu, ob izmerjenem previsokem 
sladkorju v krvi postavijo diagno-
zo SLADKORNA BOLEZEN. 
Odgovor je preprost: Sladkorna 
bolezen je kronična bolezen, ki 
se pojavi, če telo ne more izde-
lati dovolj inzulina ali inzulina ne 
more učinkovito uporabljati.
Pri sladkorni bolezni tipa 1 v celi-
cah beta (to so celice, ki v trebu-
šni slinavki izdelujejo inzulin, ki ga 
telo potrebuje, sploh ne nastaja 
več.
Pri sladkorni bolezni tipa 2 pa telo 
ne more izdelati dovolj inzulina, 
ga ne more učinkovito uporablja-
ti, največkrat pa oboje.
V obeh primerih je posledica ko-
pičenje sladkorja v krvi. Visoka ra-
ven sladkorja v krvi lahko povzroči 
okvare, zaradi katerih se razvijejo 
zapleti sladkorne bolezni. Slad-
korna bolezen vpliva na vaše vsak-
danje življenje. Vendar se morate 
zavedati, da lahko s to boleznijo 
živite polno in dejavno, če se jo 
naučite voditi in obvladovati.
Vodenje sladkorne bolezni ob-
sega: uživanje zdrave prehrane, 
telesno dejavnost, zdrave življenj-
ske navade, na primer skrb za 
obvladovanje telesne teže in ne-
kajenje, merjenje ravni krvnega 
sladkorja v merilnikom za domačo 
uporabo, skrb za urejenost krvne-
ga tlaka, redno jemanje predpisa-
nih zdravil proti sladkorni bolezni 
(inzulina, tablet ali drugih).
Sladkorno bolezen tipa 2 lahko 
preprečimo ali odložimo z zdra-
vim načinom življenja, torej z 
zdravo prehrano, redno telesno 
aktivnostjo in skrbjo za normalno 
telesno težo.
Največji del ljudi s sladkorno bo-
leznijo ima sladkorno bolezen tipa 
2. Teh je kar 90 odstotkov. Slad-
korna bolezen tipa 2 se večinoma 
pojavi kasneje v življenju. Razvoj 
sladkorne bolezni tipa 2 se začne 
počasi in na začetku človek nima 
težav, zato bolezen dolgo, včasih 
tudi več let, ostaja skrita in nepre-
poznana.
Ker sladkorna bolezen lahko pov-
zroči zaplete, kot so srčna, mož-

Sladkorna bolezen ne 
izbira - zboli lahko vsak    

DRUŠTVO DIABETIKOV IVANČNA GORICA
Cesta II. grupe odredov 16
1295 IVANČNA GORICA

Izobraževalno popoldne ob » Martinovi« gosi v Kulinariki Jakob
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V prejšnji številki Klasja smo si lah-
ko prebrali, kdaj DEMENCA je ter 
KAM PO DIAGNOZO. Tokrat nada-
ljujemo: 

KAKO PO DIAGNOZI 
Zgodnja diagnoza (v nujnih prime-
rih pokličite Enoto krizne interven-
cije na Univerzitetni psihiatrični 
kliniki Ljubljana na številko: 01 587 
49 00 ali številko za klic v sili: 112) 
je ključna, ker so zdravila najbolj 
učinkovita v začetnih fazah bole-
zni, hkrati pa pripomore k boljšemu 
soočanju z boleznijo tako osebe z 
demenco kot njihovih svojcev ter 
k izboljšanju kakovosti življenja. V 
večini primerov predpisana zdravi-
la za demenco bolezni ne zdravijo, 
upočasnijo le njeno napredovanje. 
Zgodnje zdravljenje omogoča, da 
oseba z demenco ostane aktivna 
čim dalj in s tem tudi vključena v 
družbo.
Zelo pomembno je, da svojci izve-
do, da je oseba bolna, ker sicer ne 
razumejo, zakaj je drugačna, zakaj 
se prepira, zakaj stvari pušča na na-
pačnih mestih, recimo čevlje v hla-
dilniku, ali pa televizijski daljinec v 
zamrzovalni skrinji. Pogosto bližnje 
obtoži, da so ji kaj ukradli. Svojci po-
gosto poročajo, da so se že nekaj let 
pred postavljeno diagnozo doma 
ogromno prepirali, ker niso vedeli, 
da je oseba bolna.
Sprejeti diagnozo je najtežje. Pa 
vendar svojci navajajo, da so potem, 
ko so izvedeli za diagnozo, čutili 
olajšanje in lažje spremenili obsto-
ječo vsakodnevno rutino. Življenje v 
negotovosti je nedvomno bolj stre-
sno kot življenje, v katerem veš, kaj 
se s tabo dogaja. Še posebno prvih 
nekaj mesecev po diagnozi je ključ-
no, da se svojci informirajo in izo-
bražujejo o bolezni. Usposabljanje 
“Ne pozabi me” organiziramo spo-
mladi in jeseni. Udeležencem omo-
goča oblikovanje uspešnih strategij 
za oskrbo osebe z demenco doma 
(komunikacija, nega, varnost, skrb 
zase … ), da lažje premoščajo njiho-
ve stiske, obremenitve in usklajuje-
jo svoje zasebno ter profesionalno 
življenje z oskrbo obolelega.
Po diagnozi naj svojci upoštevajo 
naslednje: skrbijo naj za uravno-
teženo prehrano in pijačo, redno 
gibanje in umsko aktivnost osebe 
z demenco. Če si oseba z demen-
co želi družbe, jo lahko vključimo 
v dnevno varstvo v domovih ali 
delavnice, ki jih organizirajo dnev-
ni centri, aktivnosti za starejše, 
medgeneracijskih centrih, Alzhei-
mer Center. Priporočljivo je, da o 
bolezni obvestijo sosede, prijatelje, 
znance in osebje v trgovinah, po-
štah, bankah oziroma tam, kamor 
je oseba nekoč zahajala.
Pri skrbi si lahko pomagajo z uve-
ljavljanjem pravic iz zdravstvenega 
varstva, socialnih in pravnih pra-
vic. Več o njih si lahko preberete 
na straneh Socialno varstvo, Zdra-
vstveno varstvo, Pravne in finančne 
zadeve ali nas pokličite na 059 305 
555. Dokler je oseba z demenco še 
zmožna presojati, uredimo najnuj-
nejše finančne, premoženjske in 
pravne zadeve, da kasneje ne pri-
haja do zlorab.
In navsezadnje: svojci si morajo 
vzeti čas zase, pa čeprav le za kra-
tek čas. O svojih težavah lahko spre-
govorijo v skupinah za samopomoč, 

Kostanjev pohod na 
Korinju
Na lepo sončno soboto, 26. 10. 2019, smo v znamenju jeseni pripravili ko-
stanjev pohod. Zbrali smo se na novem igrišču pri gasilnem domu v Kori-
nju. Odpravili smo se po že ustaljeni trasi naših pohodov, kjer smo obiskali 
Bovljek in Zalaški hrib.
Pohod smo v zmernem tempu zaključili po dveh urah in pol, saj so se poho-
da udeležili tudi naši najmlajši. Za zaključek in okrepčilo so poskrbeli naši 
polharji, ki so nas pogostili s pečenim kostanjem. 
    Špela Hren

Čistilna 
akcija treh 
vasi
Le kdo nima rad čistega okolja, v ka-
terem živi …
Zato smo se tretje leto zapored po-
dali na čistilno akcijo treh vasi, Mali 
in Veliki Korinj ter Laze nad Krko. Či-
stilno akcijo smo tokrat organizirali 
na megleno zaspano nedeljo, 29. 
9. 2019. Čeprav se je letos akcije 
udeležilo manj oseb kot po navadi 
(zato pa se nam je pridružil Godčev 
Medo), je vse potekalo gladko. Tri 
skupine so odkorakale vsaka v svojo 
vas, kjer so pregledale jedra vasi ter 
poti, ki vodijo proti Ambrusu, Krki 
ter Javham.
V dobrih dveh urah se je nabralo za 
približno 15 kilogramov odpadkov. 
Število odpadkov z leti upada, jih je 
pa še vedno veliko preveč. Cilj, da 
očistimo svoje kraje, je bil dosežen, 

na kar smo zelo ponosni. S tem pa 
dobra dejanja ter ozaveščanje o to-
vrstnih akcijah prenašamo na druge 
generacije, ki prihajajo za nami. 

Špela Hren 

Sreča se najde v drobnih stvareh, 
ki prižigajo iskrice v naših očeh!

Krajevna organizacija Rdečega križa Muljava želi vsem v 
krajevni skupnosti Muljava radostne božične praznike ter 
leto 2020 polno obilja - v vsem!

Naj vam bo zgoraj napisan rek popotnica tudi v letu 2020!

na srečanjih Alzheimer Cafe, po-
iščejo družabnika za kratkotrajno 
druženje z osebo z demenco ali 
zgolj s tem, da se sprostijo ob svojih 
priljubljenih dejavnostih.
Demenca močno poseže v med-
sebojne odnose v družini. Odnose 
med člani lahko poglobi ali razra-
hlja. 
V mnogih primerih je breme oskrbe 
za osebo z demenco le na ramenih 
enega človeka. To pogosto vodi v 
preobremenjenost. Za vzpostavlja-
nje pozitivnih odnosov je skrb za 
osebo z demenco smiselno razdeliti 
med posamezne člane, sorodnike, 
vnuke, sinove in sestre. Na začetku 
se moramo najprej informirati o bo-
lezni. Priporočljivo je, da o bližnjem 
z demenco obvestimo svoje sose-
de, prijatelje in znance. Obsojanje, 
da je naš dedek ali babica »žleht« 
je neupravičeno, saj je obstoječa 
osebnost in vedenje osebe z de-
menco rezultat bolezni.
Svojci lahko pri osebi z demenco 
pomagajo na različne načine: priha-
jajo na redne obiske in nudijo krat-
kotrajno varstvo osebi z demenco, 
jo za en dan peljejo na izlet v naravo 
ali na neko aktivnost v bližnji okolici 
(številne aktivnosti lahko izvedejo 
doma), jo vključujejo v gospodinj-
ska opravila ali skupaj v spremstvu 
svojcev odidejo po manjših oprav-
kih. Prav tako zadostujejo druženja 

na terasi ali vrtu, negovanje dru-
žinskih praznikov, družabne igre. 
Če se oseba z demenco strinja, jo 
peljimo na obisk k staremu prijate-
lju. Ves čas se moramo prilagajati 
zmožnostim, željam, potrebam in 
interesom oseb z demenco. Ose-
be z demenco ne silimo v nobeno 
aktivnost. Prav tako imejmo v mi-
slih, da oseba z demenco čim bolj 
vključujemo v skupinske dejavnosti. 
Družini bo lažje, če bo izdelala raz-
predelnico z opisom aktivnosti po-
sameznih družinskih članov.
V druženje z osebami z demenco 
lahko vključimo svoje vnuke. Razi-
skave so pokazale, da bližina otrok 
blagodejno vpliva na njihovo po-
čutje. Osebe z demenco se ob po-
gledu na otroke spominjajo svojega 
otroštva in brezskrbnosti, postane-
jo umirjene in sproščene. Vnuke 
spodbudimo, da svoji babici ali ded-
ku preberejo krajšo pravljico ali se 
z njimi igrajo. Medgeneracijski stik 
poskusimo ohranjati čim dlje.
Svojci naj bodo ob osebi z demenco 
umirjeni, razumevajoči in naj jih ob 
predvidenih in nepredvidenih teža-
vah usmerjajo, vodijo in jim poma-
gajo. Bodimo potrpežljivi. Tudi če 
nam oseba z demenco svoje hvale-
žnosti ne bo znala izraziti z beseda-
mi, bo čutila, da ji naša pomoč daje 
občutek varnosti in topline.

Vir: www.spomincica.si

Ivankine Spominčice

SI ŽELITE DRUŽABNIKA?
Potrebujete razbremenitev? Nekoga, ki vam bo pomagal? 

Nekoga, ki se bo z vašim najdražjim družil, bral, igral družabne igre, 
hodil na sprehode ali izvajal druge prostočasne aktivnosti?

POSTANI DRUŽABNIK STAREJŠIM!
Vas veseli delo s starejšimi ljudmi? Bi del vašega dragocenega časa 

podarili starejši osebi in ji s tem polepšali dan? 

Družabnik je oseba, ki aktivno preživlja prosti čas z osebami z de-
menco. Z njimi se druži, bere, igra družabne igre, gre na sprehod ali 

izvaja druge prostočasne aktivnosti. 

Informacije: 
ivankinespomincice@gmail.com; Anja: 031 670 337

Skupina za samopomoč svojcem oseb z demenco se druži vsak drugi 
torek v mesecu (14. januar 2020 oz. 11. februar 2020), ob 18. uri, v 
Užitkarnici Jama, Stična 27. Vabimo svojce in obolele za demenco, 

da se nam pridružite. NE POZABITE PRITI!

Na srečanjih skupine za samopomoč svojci pridobijo znanje in infor-
macije, pomembne za nadaljnje življenje z osebo z demenco, kakor 
tudi informacije za oskrbo ter nego osebe, znanje o ustrezni komu-

nikaciji, načrtovanju prihodnosti ob osebi z demenco, o dejavnostih, 
ki jih še zmore, ohranjanje samostojnosti. Sodelovanje v skupini, 

medsebojna izmenjava izkušenj in pridobljeno znanje pripomorejo 
k razbremenjevanju osebnih stisk. Pomembno je vedeti, da svojci 
v prvi fazi demence spodbujajo samostojnost bolnika, v drugi fazi 

poskrbijo za varnost, v tretji fazi pa za nego in udobje. 

dedek ali babica »žleht« je neupravičeno, saj je obstoječa osebnost in vedenje osebe z demenco rezultat 
bolezni. 
Svojci lahko pri osebi z demenco pomagajo na različne načine: prihajajo na redne obiske in nudijo kratkotrajno 
varstvo osebi z demenco, jo za en dan peljejo na izlet v naravo ali na neko aktivnost v bližnji okolici (številne 
aktivnosti lahko izvedejo doma), jo vključujejo v gospodinjska opravila ali skupaj v spremstvu svojcev odidejo po 
manjših opravkih. Prav tako zadostujejo druženja na terasi ali vrtu, negovanje družinskih praznikov, družabne 
igre. Če se oseba z demenco strinja, jo peljimo na obisk k staremu prijatelju. Ves čas se moramo prilagajati 
zmožnostim, željam, potrebam in interesom oseb z demenco. Osebe z demenco ne silimo v nobeno aktivnost. 
Prav tako imejmo v mislih, da oseba z demenco čim bolj vključujemo v skupinske dejavnosti. Družini bo lažje, če 
bo izdelala razpredelnico z opisom aktivnosti posameznih družinskih članov. 

V druženje z osebami z demenco lahko vključimo svoje vnuke. Raziskave so pokazale, da bližina otrok 
blagodejno vpliva na njihovo počutje. Osebe z demenco se ob pogledu na otroke spominjajo svojega otroštva in 
brezskrbnosti, postanejo umirjene in sproščene. Vnuke spodbudimo, da svoji babici ali dedku preberejo krajšo 
pravljico ali se z njimi igrajo. Medgeneracijski stik poskusimo ohranjati čim dlje. 

Svojci naj bodo ob osebi z demenco umirjeni, razumevajoči in naj jih ob predvidenih in nepredvidenih težavah 
usmerjajo, vodijo in jim pomagajo. Bodimo potrpežljivi. Tudi če nam oseba z demenco svoje hvaležnosti ne bo 
znala izraziti z besedami, bo čutila, da ji naša pomoč daje občutek varnosti in topline. 

Vir: www.spomincica.si 
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SI ŽELITE DRUŽABNIKA? 
Potrebujete razbremenitev? Nekoga, ki vam bo pomagal?  

Nekoga, ki se bo z vašim najdražjim družil, bral, igral družabne igre,  
hodil na sprehode ali izvajal druge prostočasne aktivnosti? 
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Papirčkarice in  Pridne krške roke 
gostovale na Vranskem
Ko zaslišite besedo Vransko, večina 
med vami najprej pomisli na Cen-
ter varne vožnje. A Papirčkarice iz 
Kulturno Športnega Društva DOB 
in Pridne krške roke iz Turističnega 
društva Krka naprej pomislimo na 
razstavo cvetja iz papirja. Tako smo 
se letos ponovno udeležile tokrat 
že šeste Vseslovenske razstave rož 
iz krep papirja, ki je potekala 16. in 
17. novembra 2019 v športni dvora-
ni Vrana. 
Glavni pobudnik in organizator raz-
stave so Vranske rož´ce z Vranske-
ga z Martino Felicijan na čelu, ki je 
tudi sama strastna izdelovalka rož. 
Njena velika želja in namen te raz-
stave je, da bi se čim več ljudi na-
učilo različnih tehnik izdelovanja 
rož in ohranjalo kulturno dediščino. 
Organizatorke so pripravile kulturni 
program, uredile prostor in pripra-
vile mize za nas razstavljavce, prav 
tako so poskrbele tudi za našo po-
gostitev. Osrednja tema letošnje 
razstave so bili štirje letni časi, kar 
se je opazilo že takoj po vstopu na 
razstavni prostor, saj je na sredini 
dvorane zacvetelo tako pomladno, 
poletno kot tudi jesensko cvetje.
Pridne krške roke in Papirčkarice 
smo poskušale slediti osnovni temi. 
Na naših mizah se je bohotilo raz-
lično cvetje: sramežljive trobentice, 
ljubke marjetice, zaljubljene šmar-
nice, začarane vrtnice izdelane na 
več različnih načinov, prečudoviti 
irisi, zapeljive cinije, vesele astre, 
umirjene krizanteme vseh vrst in 
razposajene mačehe. Na mizi ni 
manjkalo niti čudovito jesensko li-
stje, jurček in mušnica sta delala 
družbo lešnikom. Tudi borovnica je 
kukala iz ozadja. In ker se zaključu-
je leto, bližajo se božično-novoletni 
prazniki, smo na ogled postavile še 
prelepe božične zvezde, praznično 
razcveten božični kaktus in vejice 
božjega drevca. Največ pozornosti 
pa so obiskovalci namenili šopku 
poljskega in travniškega cvetja in 
hortenziji. Vse smo pripravile v lič-

ne vaze in košarice, kot dodatno 
okrasitev miz pa smo dodale še 
šopke in božične aranžmaje.
Ni bilo naključje, da so organizator-
ji naše mize postavili eno ob drugi. 
Tako smo imele zagotovljeno sku-
pno druženje in izmenjavanje na-
svetov. Obojestransko zadovoljstvo 
smo seveda ovekovečile s skupno 
sliko, saj smo prvi cvet Papirčkarice 
izdelale prav na delavnicah Pridnih 
krških rok. Skupno nas je bilo 12 čla-
nic in kar dva dni smo se družile in 
občudovale cvetje, iskale in se učile 
novih tehnik ter navezovale pristna 
prijateljstva z ostalimi izdelovalci 

rož. V dveh dneh se je na razstavi 
predstavilo več kot sto izdelovalcev, 
ogledalo pa si jo je več kot tri tisoč 
obiskovalcev.
Čas na razstavi je tekel hitro. Pre-
hitro. Imele smo se prečudovito. 
Papirčkarice in Pridne krške roke 
naznanjamo, da se bomo še naprej 
udeleževale podobnih razstav, se 
trudile za ohranjanje te čudovite 
kulturne dediščine in svoje znanje 
prenašale na mlajše generacije. 

Zapisali Renata Čebular in 
Danica Petrič

Društvo upokojencev Višnja 
Gora na martinovanju v Beli 
krajini
Na letošnje martinovanje smo odšli v Belo krajino. Odpravili smo se 13. no-
vembra. Čeprav je deževalo, to ni pokvarilo našega veselega razpoloženja. 
Prvi postanek je bil v Semiču. Obiskali smo Muzejsko hišo, ki je letos do-
živela prenovo. 180 let star objekt, ki je v preteklih letih služil za šolo, 
pošto,zdravstveno postajo , je sedaj obnovljen. V njej so svoje mesto do-
bile tri pomembne razstave: Center narave Bele krajine, krajevna zbirka 
Semič v 20-ih slikah in vinogradniška zbirka z degustacijskim prostorom. 
V centru narave Bele krajine obiskovalec spozna geološko preteklost Bele 
krajine in pestrost in bogastvo življenja na tem območju. Bela krajina je 
namreč vroča točka biotske raznolikosti v Sloveniji. 
Krajevna zbirka nam razkrije zgodovino Semiča in okoliških krajev ter življe-
nje njihovih prebivalcev od prazgodovine do konca druge svetovne vojne. 
V kleti je predstavljena vinogradniška zbirka s prostorom za degustacijo. 
Ogled je bil še toliko bolj zanimiv zaradi prijetnega vodenja kustosinje 
Alenke. 
Pot smo nadaljevali do izvira reke Krupe, ki izvira pod 30 metrov visoko 
apnenčasto steno. Krupa je zelo kratka reka, saj se že po 2,5 km izliva v 
reko Lahinjo. Od tu pa kratek sprehod in že smo bili na kmečkem turizmu. 
Kot je v Beli krajini navada, so nas sprejeli z belokranjsko pogačo in šilcem 
domačega. Druženje ob glasbi smo nadaljevali do večernih ur. 

Cveta Vozel

V društvu upokojencev Stična vsako 
leto, na začetku decembra, organi-
ziramo srečanje vseh jubilantov, 
članov, ki so v tekočem letu prazno-
vali okroglo obletnico. Na letošnjem 

Nina se po lanskoletnem razproda-
nem koncertu letos devetič zapo-
red s koncertom vrača v domačo 
Ivančno Gorico. Skupaj z razširjeno 
glasbeno zasedbo in kot vsako leto 
- posebnimi gosti, se bo sprehodila 
skozi štirinajst let svojega glasbene-
ga ustvarjanja ter domačemu ob-
činstvu predstavila svoj čisto novi, 
šesti studijski album NINA. Album 
bo mogoče kupiti tako pred, kot 

tudi po koncertu, kjer bo Nina ne-
kaj časa namenila tudi druženju z 
njenimi najbolj zvestimi oboževalci. 
Nina vabi skupaj z gosti na veliki 
koncert v petek, 27. decembra, ob 
19:30, v športno dvorano OŠ Stič-
na v Ivančni Gorici.
Predprodaja vstopnic: www.even-
tim.si, Hiše vstopnic Eventim Si Ci-
typark Ljubljana, Tivoli Ljubljana, 
Kino Šiška Ljubljana, Križanke Lju-

Nina devetič v domači Ivančni Gorici

Praznovanje jubilantov v 
DU Stična

srečanju, ki je bilo 4. decembra pri 
Migliču v Metnaju, je bilo, poleg 
drugih, prisotnih tudi pet od šestih 
devetdesetletnikov, in sicer: Anton 
Jamnik, Anton Nose, Julka Kastelic, 
Marija Kovačič in Nace Medved.
Kot je razvidno iz fotografije, so še 
vsi v dobri kondiciji. Pogrešali pa 
smo Franca Kastelica, ki smo ga obi-
skali na domu.
Vsem iskreno čestitamo in želimo, 
da še dolgo ohranijo svojo čilost in 
se še naprej vključujejo v društvene 
dejavnosti.
December je čas obdarovanja. DU 
Stična, KS Stična in KORK Stična 
smo v minulih dneh obiskali vse 
krajane nad 80 let in jih obdarili ter 
izrekli dobre želje. Vseh 70 krajanov 
se je našega obiska zelo razveselilo.

Nada Hauptman 

 

bljana, Europark Maribor, Petrol, 
Pošta Slovenije, Big Bang, Trafika 
3DVA, bencinski servisi OMV z mul-
ti točko, Kompas, agencija Palma, 
agencija Alpetour, vstopnice pa si 
lahko v udobju vašega doma nati-
snete sami s PRINTATHOME opcijo 
na www.eventim.si.

Matej Šteh
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V Šentvidu se pripravljajo na gradnjo 
novega bolnišničnega objekta v 
Centru za zdravljenje bolezni otrok 
Center za zdravljenje bolezni otrok 
v Šentvidu pri Stični je najmanjša 
slovenska bolnišnica, namenjena 
zdravljenju kronično bolnih otrok. 
Deluje kot vmesna enota med ter-
ciarnimi bolnišnicami in domačim 
okoljem, kjer se izvaja rehabilita-
cija, izobraževanje in socializacija 
tako otroka kot njegovih staršev 
za bivanje v vsakdanjem okolju. V 
njej poteka tako zdravljenje otrok 
s kroničnimi boleznimi, skrb za ne-
ozdravljivo bolne otroke, razvojno 
nevrološka obravnava otrok z mo-
tnjami v duševnem in telesnem ra-
zvoju ter diagnostika, in zdravljenje 
ene najbolj skrb vzbujajoče bolezni 
sodobnega časa – debelosti.  
Bolnišnica že nekaj let načrtuje 
investicijo v izgradnjo novih bolni-
šničnih prostorov. Osrednja stavba, 
v kateri se izvaja bolnišnična dejav-
nost, je iz leta 1810, vendar se zara-
di geoloških sprememb tal že nekaj 
let beležita posedanje in ugrezanje 
objekta. Novogradnja je torej nuj-
na, vsa potrebna dokumentacija in 
načrti so že pripravljeni, žal pa drža-
va še vedno ni zagotovila potrebnih 
finančnih sredstev. O razmerah in 
nujnosti začetka del je vodstvo bol-
nišnice z v. d. direktorico Tanjo Vidic 
na čelu, pred časom seznanilo tudi 
ministra za zdravje Aleša Šabedra, 
ki je bil na obisku v Šentvidu. Mini-
ster je torej na lastne oči lahko pre-
veril, kako poteka delo v Šentvidu 
in v kakšnem stanju so objekti. Ob 
tem je zagotovil, da je načrtovana 
investicija v Šentvidu med priorite-
tami Ministrstva za zdravje.
Po besedah v. d. direktorice, bo 
CZBO z novogradnjo dosegel bolj-
šo oskrbo otrok, dosegli bodo pro-
storske standarde in normative za 
zdravljenje kronično bolnih otrok, 
skrajšal se bo čas obravnave otrok, 
izboljšanje zdravstvenih storitev 
(primernejši prostori za bivanje 
otrok in spremstva), izvajali bodo 
lahko dodatne aktivnosti obstoječih 
programov (šola zdravega načina ži-
vljenja, terapevtska obravnava otrok 

z motnjami v razvoju …), izboljšali se 
bodo pogoji za delovanje kuhinje in 
drugih servisnih dejavnosti.
S tem namenom je načrtovan od-
delek podaljšanega bolnišničnega 
zdravljena, dva oddelka s skupno 
kapaciteto 44 bolniških postelj, 
kuhinja za potrebe celotne insti-
tucije, ambulantni oddelek, sku-
pno jedilnico in praktične delav-
nice prehranjevanja in kuhanja za 
otroke, garderobe za zaposlene in 
ločen dovoz za dostavo in servisne 
dejavnosti
Nujni ukrepi pred začetkom gradnje
Ker bo do začetka gradnje očitno 
treba še počakati, se je glede na 
situacijo vodstvo bolnice odloči-
lo, da dosedanje bolnišnične pro-
store iz poškodovane stavbe pri 
cesti preselijo v sosednji objekt. 
V poškodovani stavbi so namreč 
hospitalizirani nepokretni otroci, 
od katerih jih je več kot polovica 
odvisnih od aparatov za dihanje. 
Ob morebitnem izrednem stanju, 
kot sta požar ali potres, bi bila nji-
hova evakuacija praktično nemo-
goča. Zato so, zaradi zagotavljanja 
varnosti teh malih bolnikov, pred 
kratkim izvedli premestitev bolni-
šnične dejavnosti v drugi objekt, 
v starega pa so se začasno selile 
pisarne zaposlenih in določene 
dnevne aktivnosti bolnišnice. 

Poudariti je treba, da oba objekta 
nista bila grajena za bolnišnično 
dejavnost. V preteklosti so bili pro-
stori adaptirani in kolikor se je dalo 
prilagojeni potrebam, zato pomeni 
trenutna situacija tudi veliko or-
ganizacijsko spremembo kot tudi 
prostorsko stisko. V centru so se 
zato odločili, da k pomoči pozove-
jo tudi javnost. V ta namen je bilo 
v okviru bolnišnice ustanovljeno 
tudi Društvo za pomoč in svetova-
nje POSVET. Vodstvo sporoča, da bi 
za nemoteno delo in oskrbo prišla 
prav vsakršna pomoč, tudi v obliki 
rabljene, a še uporabne opreme, 
kot so previjalne mize, počivalniki 
za starše ob otroku, veselili bi bili 
tudi oblačil za otroke (pretežno od 
3 mesecev do 12 let). Zaradi seli-
tve zaposlenih bi prav prišle tudi 
pisalne mize in dodatna računalni-
ška oprema in podobno. Bolnišnica 
mora nabaviti tudi nekaj specialne 
opreme, kot so monitorji življenj-
skih funkcij s centralnim nadzorom, 
zato zaprošajo tudi za finančna 
sredstva donatorjev.
Vsi, tako občani kot podjetja, ki bi 
na kakršen koli način lahko pristopi-
li in velikodušno ponudili pomoč, se 
lahko obrnejo na vodstvo bolnišni-
ce, ki bo vsake pomoči zelo veselo.

Matej Šteh 

Na božični večer bodo po vseh cerkvah v svojem sija-
ju zasijale jaslice in pričarale praznični božični čas. Tudi 
letos številne jasličarske skupine po župnijah v občini 
Ivančna Gorica pripravljajo prikaz Jezusovega rojstva na 
svojevrsten način.

Jasličarji vabijo

Člani Župnijske Karitas iz Ivančne 
Gorice smo 8. 11. 2019 pripravili iz-
obraževalni večer o gibalni in men-
talni oviranosti. Seznanili smo se z 
možnostjo pomoči in samopomoči. 
Ne dovolimo si, da nas nevednost 
prikrajša za ugodnosti in pravice, ki 
nam pripadajo.
S svojim znanjem in vednostjo nas 
je obogatila mag. Marta Gašpa-
rovič, direktorica doma starejših 
občanov v Grosuplju. Pri posluša-
nju govornice smo začutili bogate 
izkušnje iz prakse v službi in iz za-
sebnega življenja. Kot pomoč pri 
odkrivanju podrobnosti in zaradi 
lažjega organiziranja oskrbe osebe, 
ki potrebuje nego, je že pred leti 
izdala Priročnik za družinske nego-
valce. Vsem prisotnim slušateljem 
ga je podarila.
Ob koncu predavanja smo potešili 
svojo radovednost še z osebnimi 
vprašanji in prejeli jasne in koristne 

Invalidnost! Kaj pa zdaj?

napotke. Vsi prisotni smo bili sreč-
ni in zadovoljni s podano vsebino. 
Na koncu smo se posladkali še s 
sladkimi dobrotami in prejeli pisno 
gradivo. 
Župniku Juriju se zahvaljujemo za 

uporabo učilnice, gospe Marti pa še 
enkrat hvala in ji želimo vse dobro, 
naj nas še naprej podpira pri našem 
nesebičnem delu.

Ema Grünbacher                                                                                

Zahvaljujemo se vsem, ki prispevajo k 
dobrobiti delovanja društva. Ob tem 
vabimo vse upokojene občane, da se 

pridružijo društvu in njegovim 
aktivnostim ter tako pomagajo 

sooblikovati našo jesen življenja. 

Vsem občanom (pri)voščimo obilo prav 
tistega, kar v novem letu potrebujete! 

 

Zadnja leta so še posebej obiskane jaslice v Cistercijanskem samostanu 
Stična. Poleg Jezusovega rojstva jasličarji vsako leto v ospredje postavijo še 
kakšno drugo zanimivost. V letošnjih stiških jaslicah stiški jasličarji oblju-
bljajo presenečenje, povezano z novim stiškim opatom Maksimiljanom Fi-
lejem. Sicer pa bodo za razliko od minulih let posebne jaslice za obiskoval-
ce postavljene v nekdanji mizarski delavnici. V cerkvi bodo običajne jaslice. 
Ogled jaslic bo možen v času, ko bo župnijska cerkev odprta, še posebej pa 
ob nedeljah, ko bodo v Stični za obiskovalce pripravili tudi spremljevalni 
program in kakšno okrepčilo. 
V cerkvi sv. Jožefa v Ivančni Gorici bodo dogodek rojstva prvič upodabljale 
figurice patra Wolfganga Koglerja, nekdanjega pleterskega meniha. V cer-
kvi sv. Vida v Šentvidu pri Stični pa so za postavitev župnijskih jaslic na vrsti 
krajani Šentvida. Bogate jaslice bodo tudi v župnijah v Ambrusu, Krki, Višnji 
Gori in Zagradcu.  
Ogled vseh župnijskih jaslic bo možen od božiča do svečnice, 2. februarja.  

Vabljeni tudi na ogled živih jaslic in jaslic v naravni velikosti

Krajani podružnične cerkve v Velikih Češnjicah pa tudi letos vabijo na že 
tradicionalno uprizoritev živih jaslic, v soboto, 28. decembra 2019, z za-
četkom ob 18.00. Tudi letos obljubljajo pristno doživetje na planjavi pod 
cerkvijo svete Ane v Velikih Češnjicah. 

V neposredni bližini, na Velikem Kalu (Šentvid pri Stični) pa bodo na Ranču 
Jimmy, od 21. decembra 2019 do 5. januarja 2020, med 17. in 20. uro, na 
ogled jaslice v naravni velikosti. Razprostirajo se na površini 6000 m², na 
ogled pa bodo premikajoče figure, ki uprizarjajo stara kmečka dela in šte-
vilne živali. Jaslice so še posebej zanimive za otroke.  

Gašper Stopar

Zahvaljujemo se vsem, ki prispevajo k 
dobrobiti delovanja društva. Ob tem 
vabimo vse upokojene občane, da se 

pridružijo društvu in njegovim 
aktivnostim ter tako pomagajo 

sooblikovati našo jesen življenja. 

Vsem občanom (pri)voščimo obilo prav 
tistega, kar v novem letu potrebujete! 

 

Območno združenje za vrednote NOB Grosuplje

KO Grosuplje, KO Šmarje Sap, KO Ivančna Gorica, KO Stična, KO 
Krka, KO Višnja Gora iskreno vošči vsem občanom in občankam 
občin Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica vesel božič in sreč-
no novo leto 2020. 
Ob tej priložnosti se zahvaljujemo omenjenim občinam, donator-
jem, javnim zavodom, članom in vsem someščanom za podporo 
v obliki sodelovanja, opravljenega dela ali doniranih sredstev v 
letu 2019. 
Veselimo se nadaljnjega sodelovanja z vsemi ljudmi odprtega srca 
in vas vabimo, da se nam v prihodnjem letu pridružite«. 

ZB za vrednote NOB Grosuplje
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Koledarsko leto je že skoraj naokoli 
in na Osnovni šoli Ferda Vesela smo 
poskrbeli, da ste v veseli december 
vstopili praznično. V petek, 29. no-
vembra 2019, se je na šoli odvijal 
praznični sejem, na katerem smo 
zbirali prostovoljne prispevke za 
izdelke, ki so jih naredili učenci, 
sredstva pa namenili oddelkom in 
šolskemu skladu.  
Dan je potekal malo drugače kot po 
navadi. Učenci so v šolo prišli šele 
popoldne in ure so minile v duhu 
priprave na sejem. Praznične izdel-
ke so učenci s pomočjo razredni-
čark in drugih učiteljev izdelali že v 
dneh pred sejmom, na dan sejma 
pa je bilo treba zasnovati še okrasi-
tev stojnice. Ob 17. uri je šola za vse 
obiskovalce sejma odprla svoja vrata 
in v avli se je začela kratka kulturna 
prireditev, ki je pustila svojevrsten 
pečat. Obiskovalci ste si lahko ogle-
dali muzikal Seasons Express, ki so 
ga pod vodstvom mentorjev pripra-
vili naši učenci in se z njim predsta-
vili že na mednarodni znanstveni 
konferenci o nadarjenih. In čeprav 
se je zgodba o potovanju stare go-
spe z vlakom in sprevodniku, ki ga 
premaga privid zaklada, odvijala v 
angleščini, smo poskrbeli tudi za 
prevod v slovenščino in mali muzikal 
približali prav sem. V nadaljevanju 
predstave so učenci odigrali nekaj 
skečev in med drugim predstavili 
tudi vlogo šolskega sklada. Po ura-
dni otvoritvi sejma se je družabno 
sejemsko dogajanje nadaljevalo v 
telovadnici. Učenci so torej že po-
kazali, kaj vse zmorejo in znajo ter 
da jim tuji jezik ne povzroča težav, 
da jim ne manjka inovativnih zamisli 
in estetskega čuta, pa so dokazali z 
lepimi stojnicami in ličnimi izdelki, 
ki so si jih obiskovalci lahko ogleda-
li takoj po koncu prireditve oziroma 

V nedeljo, 22. 9. 2019, je naša šola 
OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični 
v večernih urah sprejela učence iz 
Grund- und Mittelschule Hirschaid. 
Obiskali so nas v sklopu sodelovanje 
naše in njihove šole, ki poteka že od 
šolskega leta 2015/2016. Za njimi je 
bila dolga pot. Bili so utrujeni, ven-
dar veseli, da se ponovno srečajo s 
slovenskimi prijatelji. Obiskalo nas 
je 17 učencev v spremstvu učitelja 
Mihaela in učiteljice Katje.
V ponedeljek in torek dopoldne so 
bili prisotni pri šolskih dejavnostih, 
popoldne so spoznavali občino ter 
glavno mesto, v sredo pa jih je pot 
peljala proti morju. Teden je bil 
zanimiv in poln dogodivščin, kar si 
podrobneje lahko preberete v na-
daljevanju. 
Ponedeljek: Za nami je pester dan, 
ki smo ga preživeli skupaj z nem-
škimi učenci in učiteljema. Zjutraj 
skupen zajtrk oz. malica v šolski 
jedilnici, ogled šole in sprehod po 
Šentvidu. Po kosilu pa ogled Jur-
čičeve domačije na Muljavi in še 
obisk Krške jame. Vse to v enem 
dnevu, vmes pa še veliko druženja, 
tako da smo si vsekakor zaslužili ve-
čerjo v šoli. Pošteno smo se najedli, 
da bomo imeli zjutraj dovolj energi-
je za nove dogodivščine.
Torek: Preživeli smo še en aktiven 
in pester dan. Nemški gostje so se 
nam dopoldne pridružili pri pouku 
športa in angleščine. Malo odbojke, 
malo nogometa, malo namiznega 
tenisa, tudi fitnesa, pa je ura špor-
ta minila. Nato še ogled posnetka 
o slovenskih znamenitostih in sku-
pinsko reševanje geografskega kvi-
za pri pouku angleščine, pa je bila 
večina našega dopoldanskega dru-
ženja že za nami. Po kosilu so imeli 
gostje nekaj prostega časa, da so si 
nabrali novih moči za popoldanski 
ogled Ljubljane. Glavnemu mestu 
smo namenili kar nekaj ur, saj po-
nuja marsikaj zanimivega. Z vzpe-
njačo smo se peljali na grad, slikali 
razgled na mesto, se sprehodili do 
Tromostovja in nekaj časa namenili 
še individualnim ogledom. Za piko 
na i smo se po Ljubljanici zapeljali z 
ladjico in mesto doživeli še z druge 
perspektive. Druženje smo zaključi-
li na Gradišču, kjer nas je pričaka-
la slastna večerja, pa tudi ambient 
nas ni pustil ravnodušnih.

Kolektiv in učenci OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični 
se vam iskreno zahvaljujemo za aktivno in uspešno 
sodelovanje v odhajajočem letu. Upamo, da bomo 

tudi v prihodnje 
sooblikovali prijetne dogodke.

Želimo vam mirne in prijetne praznike ter nasmejano 
in radostno novo leto.

Praznični sejem

po uradni otvoritvi sejma. Stojnico je 
postavil prav vsak oddelek, pridruži-
li pa so se nam tudi starši, tehniški 
krožek, podaljšano bivanje, urbano 
vrtnarjenje in Center za zdravljenje 
bolezni otrok. Prazničnih izdelkov je 
bilo res veliko, od spretno izdelanih 
novoletnih voščilnic, venčkov, okra-
skov, smrečic, jelenčkov, snežakov 
in drugih lesenih izdelkov, prav pri-
kupnih sveč, nogavic, v katerih dobri 
možje pustijo darila, do ogrlic in še 
mnogo več. Pestro sejemsko dogaja-
nje je spremljala živa glasba, za ka-
tero so s harmoniko, kitaro, pa tudi 
drugimi glasbili poskrbeli kar učenci 
sami, manjkal pa ni niti srečelov, ki je 
prinašal zanimive dobitke. Žejo smo 
si lahko gasili s prazničnim punčem. 
Vzdušje je bilo čudovito, k čemur 

ste ogromno prispevali prav vi, dragi 
obiskovalci. Zelo smo veseli, da ste 
se sejma udeležili v tako velikem šte-
vilu in pripomogli k uspešni izpeljavi 
že tradicionalnega sejma. Ponosni 
smo, da lahko z različnimi zbiralnimi 
akcijami in prostovoljnimi prispevki 
vas staršev, sponzorjev, donatorjev, 
zapuščin ali drugih virov zbiramo 
sredstva, s katerimi mnogokrat na-
rišemo nasmeh na obraz tistih, ki 
poznajo občutek stiske in pomanjka-
nja. Tudi tokrat nam je z vašimi pro-
stovoljnimi prispevki uspelo zbrati 
zavidljivo vsoto denarja. Izkazali ste 
svojo dobrodelnost in učencem na 
obraz narisali marsikateri nasmešek, 
za kar se vam iskreno zahvaljujemo. 

Jana Crnkovič in Karmen Mandelj 

Mednarodna izmenjava 
gostovanje učencev iz 
Grund- und Mittelschule 
Hirschaid

Sreda: Dan smo začeli z vožnjo pro-
ti morju. Najprej smo se ustavili 
v Postojnski jami, kjer smo si do-
dobra ogledali jamo. Res je nekaj 
posebnega! Nato smo nadaljevali z 
vožnjo in se kmalu nastanili v CŠOD 
Breženka v Fiesi. Po kosilu so naj-
pogumnejši zaplavali v morju in se 
tako že malo naužili slovenskega 
morja. Po večerji pa smo se v Kopru 
odpravili še na sladoledni sprehod, 
kar pomeni, da smo šli najprej na 
sladoled, potem pa z njim v roki na 
sprehod. 
Četrtek: Trenutno uživamo v Porto-
rožu. Skačemo v morje in plavamo. 
Morda si privoščimo še sladoled. 
Dan je čisto poleten. Že od zjutraj, 
ko smo se iz Fiese peš odpravili v 
Piran, nas spremlja sonce. Po ve-
čerji pa bomo obiskali še Izolo in 
s sprehodom ob morju zaključili 
naše druženje. Jutri nas namreč po 
zajtrku čaka samo še odhod proti 
Šentvidu, Nemce pa dolga pot proti 
Hirschaidu. Teden res hitro mineva!
Petek: No, pa smo zaključili z izme-
njavo in se dopoldne poslovili od 
svojih nemških prijateljev, ki se že 
peljejo Hirschaidu naproti. Slovo ni 
bilo najlažje, zato upamo na ponov-
no snidenje. Nemcem pa se iskreno 
zahvaljujemo za obisk, za prijeten 
skupen teden, ki ga ne bomo zlahka 
pozabili. 
Učenke Messina, Lea, Emely, Vik-
toria, Leonie, Leana, Eva, Sofia in 
Veronika so o izmenjavi povedale 
naslednje:
Ich fand das Meer schön und dass 
wir in die Stadt gegangen sind.
Ich fand die Städte und die letzten 
Tage am Meer schön. 
Mir hat alles gefallen: das Meer, 
das Gewitter, das Kloster ...
Mir hat das Meer sehr gefallen, 
Slowenien ist ein sehr schönes 
Land. Ich hätte nichts verbessert.
Mir hat gefallen: dass man so viel 
gesehen hat, das Meer und das 
Unwetter.
Was mir gefallen hat, war die Ju-
gendherberge Breženka, die Aus-
flüge und das Meer. Es war schön, 
dass wir so viel gesehen haben.
Slowenien ist sehr schön, man soll-
te im Programm nichts verbessern. 

Učenci IP nemščina 
z učiteljico Jano Crnkovič

Ravnatelj Janez Peterlin zaključuje 
dolgoletno vodenje šentviške šole

Ravnatelju Peterlinu so se v pra-
zničnem decembru na sklepnem 
srečanju izvirno zahvalili njegovi 
sodelavci. Srečanja so se udeležili 
tudi gostje, ki so na različne načine 
s šolo in ravnateljem sodelovali v 
času njegovega vodenja šole.
 
Janez Peterlin je s svojo poklicno 
pot začel v Lesni industriji Litija. Že 
kmalu za tem je nadaljeval v doma-
či osnovni šoli v Šmartnem pri Litiji 
kot učitelj telesne vzgoje. Od tam 
je nadaljeval poklicno pot na Za-
vodu za šport in na Ministrstvo za 
šolstvo in šport. Leta 2007 je postal 
ravnatelj OŠ Ferda Vesela Šentvid 
pri Stični, kjer tudi zaključuje svo-
jo poklicno pot. V vseh teh letih je 
tudi sam živel s krajem, se povezal s 
krajani, društvi in organizacijami ter 
s tem še dodatno začutil utrip Šent-
vida pri Stični. Šola pod njegovim 
vodenjem ni bistveno spremenila 
zunanje podobe, a se je s številnimi 
novostmi v svojem programu vse-
skozi posodabljala. Ravnatelj je ob 
tej priložnosti izpostavil sodelova-
nje z lokalno skupnostjo. Za korek-

tno sodelovanje se je zahvalil tudi 
krajevni skupnosti, pa društvom, 
svetu zavoda, pomemben dejavnik 
pa je bil v vseh teh letih tudi svet 
staršev. 

Dobro sodelovanje šole in občine 
Ivančna Gorica je v nagovoru po-
udaril tudi župan Dušan Strnad. 
Poleg številnih skupnih šolskih pro-
jektov in investicij v okolici šole in 
v samem kraju Šentvid mu je še 
posebej pri srcu ostal projekt iz-

delave mozaikov. Umetniški pro-
jekt »Življenje našega drevesa« je 
umeščen v betonske niše ob pod-
pornem zidu, ki je bil postavljen v 
sklopu prometne ureditve kraja. 
Župan je Peterlinu, ki bo v Šentvidu 
pustil neizbrisan pečat, v zahvalo 
izročil spominski kovanec Prijetno 
domače. 
Šola bo novo vodstvo dobila v me-
secu februarju. 

Gašper Stopar

Leto 2020 za Osnovno šolo Ferda Vesela Šentvid pri Stični prav gotovo prinaša nekaj 
novosti. Ena osrednjih bo vsekakor odhod dolgoletnega ravnatelja Janeza Peterlina, 
ki po dvanajstih letih vodenja šole odhaja v zaslužen pokoj. 
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Snežna kraljica in čokolada z lešniki
Se mogoče spominjate televizijske 
reklame, ki so jo, daleč nazaj v pre-
teklem stoletju, vrteli za promocijo 
Čokolešnika, sladkih žitnih kosmi-
čev? Deklica v reklami zajame veliko 
žlico z mlekom zmešanega izdelka, 
ga ponese k ustom in doda: »Kot da 
jem veliko čokolado z lešniki.« 
Resničnost te prispodobe lahko 
primerjamo s prepričljivostjo gle-
dališke uprizoritve Snežne kraljice 
mladih igralcev, šolarjev OŠ Stična, 
ki od majske premiere v Kulturnem 
domu na Krki žanje uspehe z igrivo, 
za oko in uho privlačno uprizoritvi-
jo zgodbe o prijateljstvu. Majhna 
deklica Gerda s svojo dobroto in 
nesebičnostjo premaga vladarico 
ledenega kraljestva in odreši uroka 
ljubljenega prijatelja Kaja. Likovna 
oprema prizorišča, gorečna izved-
ba, jačanje tempa igre in enkratni 
plesni vložki so brez dvoma aduti te 
predstave, ki prepričajo. Uprizori-
tev pravljice nevsiljivo pokaže, kako 

lahko premagamo vsako težavo ali 
oviro, če v srcu ohranjamo ljube-
zen. 
Uigranemu učiteljskemu duetu Jo-
žice Ferlin in Sandre Šparl je uspe-
lo sestaviti predstavo, ki presega 
šolske okvirje. Z ekipo nadobudnih 
šolskih gledališčnikov (v sestavi: 
Črt Šparl, Ela Perpar, Ula Batis, Tisa 
Benčan, Ihsana Šabić, Nika Gam-
berger, Beatrice Turk, Karolina Ge-
norio, Ajda Gomišček, Iza Rajlič 
Hočevar, Tinkara Oven, Zoja Smodič 
Grilj, Lana Prošić Rijavec, Lina Pola-
jžer, Julija Lesjak, Ivana Milena Le-
kše, Nika Podobnik) je predstava hit 
ob vsaki njeni izvedbi. Pripravljena 
s strokovnim pristopom, velikim 
umetniškim darom in »rekvizitno« 
iznajdljivostjo zdaj predstava potu-
je po ivanjških šolah in navdušuje 
mlado in staro, pri čemer jo je pri-
jazno podprl Javni sklad Republike 
Slovenije za kulturne dejavnosti, OI 
Ivančna Gorica. 

Pa prihranimo pohvale za otroško 
zagnanost in predvsem tiste, ki s 
predanostjo, vztrajnostjo in večno 
mladimi očmi vedno znova vidijo v 
krožniku žitaric le najslajšo čokola-
do.
Predstava je bila na ogled postavlje-
na ob:
• zaključku bralne značke za učence 
od 1. do 3. razreda MŠ in PŠ Stična 
v KD Stična (10. 6. 2019),
• zaključku bralne značke za učence 
4. in 5. razredov MŠ v KD Stična (10. 
6. 2019),
• nastopu za starše dedke, babice in 
prijatelje v KD Stična (10. 6. 2019),
• nastopu za bodoče prvošolce v je-
dilnici na MŠ (4. 6. 2019),
• nastopu v okviru otroškega abo-
nmaja, ki ga je organizirala Zveza 
kulturnih društev občine Ivančna 
Gorica - abonma pa sta omogoči-
la Občina Ivančna Gorica in JSKD 
OI Ivančna Gorica v KD Ambrus 
(14. 12. 2019),

• nastop za učiteljske otroke OŠ 
Stična ob prihodu Božička (pomoč 
Božičku pri razdeljevanju daril, 
18. 12. 2019).
Predstava bo gostovala v marcu 

2020 na območnem srečanju gle-
daliških skupin v KD Grosuplje.

Špela Batis  

Najvišja priznanja in nagrade na Srednji šoli Josipa Jurčiča
Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna 
Gorica vsako leto za izjemne dosež-
ke na različnih tekmovanjih podeli 
svojim dijakom najvišja priznanja 
in nagrade, ki se seveda imenujejo 
po Jurčiču. Ob koncu koledarskega 
leta 2019 se spominjamo dosežkov 
v šolskem letu 2018/2019. Komi-
sija je na svoji seji 12. junija letos 
obravnavala predloge razrednikov 
in mentorjev, ki so vse leto pozorno 
spremljali delo in dosežke svojih di-
jakov. Sklenila je, da najvišja prizna-
nja in nagrade podeli naslednjim 
dijakom.
Najprej zapis o prejemnikih Jurči-
čevih priznanj, ki jih po pravilniku 
prejmejo dijaki prvih letnikov ali 
tisti dijaki, ki so se uspešno udele-
žili različnih tekmovanj. Prvi letošnji 
dobitnik je Nejc Ropič, ki je dosegel 
srebrno priznanje na državnem tek-
movanju iz kemije, srebrno prizna-
nje pri angleški bralni znački, udele-
žil se je šolskih tekmovanj iz kemije, 
logike, razvedrilne matematike, Ve-
govega in Štefanovega tekmovanja 
ter angleške bralne značke, poleg 
tega pa je ostal aktivni član RK SVIŠ. 
Druga nagrajenka je Anita Merlak. 
Dosegla je bronasto priznanje na 
tekmovanju iz španščine, srebrno 
priznanje pri španski bralni znač-
ki, drugo leto je aktivna članica 
projekta Ambasadorji Evropskega 
parlamenta, letos je že drugič do-
bila naziv dijakinje ambasadorke. 
Iz istega razloga je priznanje prejela 
tudi Laura Sila, sodelovala je tudi 
na šolskih prireditvah in v gledališki 
skupini, je odlična dijakinja. Anita 
pa je članica Košarkarskega kluba 
Grosuplje. Lani je igrala za sloven-
sko žensko reprezentanco, tudi le-
tos je kandidatka za isto starostno 
skupino. Priznanje je prejela tudi 
skupina dijakov 3. d (Anže Ceglar, 
Luka Plevnik, Manca Jeršin, Nika 
Žabot, Nadja Planinšek in Matevž 
Ilar), ki dosegli so srebrno prizna-
nje na mednarodnem tekmovanju 
TURISTIČNA TRŽNICA 2019. Orga-
nizira ga Turistična zveza Slovenije 
(uvrščeni med TOP 10 podjetij). 
Zadnji prejemnik priznanja je matu-
rant Jure Kavšek, in sicer za srebrni 
priznanji na državnem tekmovanju 
iz logike in razvedrilne matematike 
ter bronasto priznanje na matema-

tičnem tekmovanju.  
Bronaste Jurčičeve nagrade so pre-
jeli Breda Kastelic, Hana Omahen, 
Anže Ceglar ter Neža Novak in Nejc 
Bavdek. Breda Kastelic je dosegla 
srebrni priznanji na državnem tek-
movanju iz razvedrilne matematike 
in matematike ter bronasta prizna-
nja na državnem tekmovanju Ken-
guru, na tekmovanjih iz razvedril-
ne matematike in logike, bronasto 
Cankarjevo priznanje ter bronasto 
Preglovo plaketo na državnem tek-
movanju iz kemije. Njena sošolka 
Hana Omahen je prejela nagrado 
za zlato priznanje na državnem 
tekmovanju iz logike, srebrno pri-
znanje na državnem tekmovanju iz 
matematike, bronasta priznanja na 
tekmovanju Kenguru, iz razvedrilne 
matematike in na regijskem tekmo-
vanju iz fizike. Anže Ceglar je pre-
jel srebrno priznanje na državnem 
tekmovanju iz ekonomije, kot član 
skupine pa tudi srebrno priznanje 
na mednarodnem tekmovanju TU-
RISTIČNA TRŽNICA leta 2019. Dijak 
je priznanje na TURISTIČNI TRŽNICI 
dosegel kot član, a je pri delu iz-
razito izstopal in največ prispeval 
k srebrnemu priznanju. Lani pa je 
prejel srebrno priznanje na držav-
nem tekmovanju iz računovodstva. 
Neža Novak in Nejc Bavdek sta bila 
prva na šolskem državnem plesnem 
festivalu v standardnih plesih, dru-
ga na šolskem državnem plesnem 
festivalu v latinskoameriških plesih. 
Neža in Nejc sta bila štiri leta člana 
Plesne skupine latinskoameriških, 
standardnih in sving plesov na šoli. 
Razveseljevala sta nas s svojimi izje-
mnimi plesnimi točkami, s katerimi 
sta popestrila in obogatila šolske 
in zunajšolske prireditve. Nejc je 
glasbenik, ki ga vsi poznamo, zelo 
dejaven tudi izven šole, Neža pa je 
bila članica nogometnega in odboj-
karskega krožka.  
Prejemnika srebrnih Jurčičevih na-
grad sta maturant poklicne mature 
Janez Grandovec in maturant splo-
šne mature Jan Bregar. Janez Gran-
dovec je dosegel zlato priznanje 
na državnem tekmovanju iz eko-
nomije za program ekonomski teh-
nik leta 2019 (6. mesto), štiri leta 
je sodeloval pri šolskem pevskem 
zboru, vsa štiri leta je tekmoval 

tudi iz matematike, na tekmova-
njih je dosegal bronasta priznanja. 
Vsa štiri leta je bil odličen. Poleg 
tega pa je edini zlati maturant 
poklicne mature. Janez je bil tudi 
član odbojkarske in atletske šolske 
ekipe, šolo je predstavljal tudi na 
regijskem prvenstvu v odbojki in 
atletiki. Jan Bregar je dobitnik zla-
tega priznanja na tekmovanju iz 
biologije, bronastega priznanja na 
tekmovanjih v logiki, razvedrilni 
matematiki in matematiki, udeležil 
se je šolskega tekmovanja o slad-
korni bolezni, uvrstil se je na dr-
žavno tekmovanje v kemiji. Na šoli 
je bil član nogometnega in odboj-
karskega krožka. Jan je zgleden in 
zelo aktiven v futsal klubu Ivančna 
Gorica.  
Še zlata Jurčičeva nagrada, ta seve-
da pripada dijakinji ali dijaku, ki se 
je še posebej izkazal s svojimi do-
sežki na najvišji ravni ali postal zlati 
maturant splošne mature. 
Letos se je komisija odločila, da 
podeli zlato Jurčičevo nagrado di-
jaku 3. a Gašperju Struni. Seznam 
Gašperjevih zlatih je zavidanja 
vreden. Pa poglejmo: zlato pri-
znanje na državnem tekmovanju 
iz razvedrilne matematike, zlato 
priznanje na državnem tekmova-
nju iz logike, zlato priznanje na 
državnem tekmovanju iz matema-
tike, zlato priznanje na državnem 
tekmovanju iz kemije, srebrno 
priznanje na državnem tekmo-
vanju iz fizike, zlato priznanje iz 
nemške bralne značke. Dijak je 
vsa leta v srednji šoli odličen uče-
nec in je zelo razgledan. Je resen, 
preudaren in zanesljiv.    
Najbrž ni treba posebej poudari-
ti, da so vsi dobitniki priznanj in 
nagrad tudi zgledni dijaki, vedno 
pripravljeni pomagati drugim in so-
delovati pri različnih dejavnostih, 
predvsem pa so odlični ljudje na 
poti do svojega cilja. Nagrade smo 
jim podelili na podelitvi spričeval 
ob koncu šolskega leta ter na slove-
snih prireditvah ob podelitvi spriče-
val poklicne in splošne mature.
Čestitamo in uspešno pot še na-
prej!

Za komisijo:
Vesna Celarc, prof.

Uprizoritev pravljice H. C. Andersena, Snežna kraljica – Gledališka skupina 
OŠ Stična



2121december 2019 številka 7 Šolstvo

Dekleta Srednje šole Josipa Jurčiča 
so se 19. 11. udeležila dolenjskega 
srednješolskega prvenstva v od-
bojki. Na tekmovanje lahko pridejo 
vse najboljše ekipe z Dolenjske od 
Litije, Kočevja, Novega mesta, Sev-
nice, Krškega, Brežic, Metlike in Čr-
nomlja. 
Tekmovanje je potekalo v Brežicah, 
udeležilo pa se ga 7 najboljših ekip, 
med njimi tudi naša iz Ivančne Gori-
ce. Na predtekmovanju so naša de-
kleta z lahkoto opravila z ekipama 
Srednje elektro šole in tehniške gi-
mnazije Novo mesto ter Gimnazije 
Kočevje. Obakrat je bil izid 2:0 v ni-
zih z veliko razliko v točkah v korist 
naših deklet. Kljub temu pa so zara-
di posebnega sistema tekmovanja 
že v polfinalu naletela na lanske in 
letošnje dolenjske prvakinje ekipo 
Gimnazije Novo mesto. A ni manj-
kalo prav veliko, da bi premagale 
tudi njih. Prvi niz so naša dekleta 
dobila z lahkoto z izidom 25:11! 
Potem pa je nekoliko popustila 
zbranost in drugi niz so na koncu 
dobile Novomeščanke. O zmagi je 
odločil 3. niz, ki pa je po odlični igri 
na obeh straneh na koncu pripadel 
ekipi Gimnazije Novo mesto. 
Tako je našim dekletom ostal boj za 
3. mesto, ki so ga osvojile že lani po 
dolgih, sušnih letih. Za nasprotnice 
so imele domačinke – ekipo Gimna-
zije Brežice in jih kljub temu, da se 
je bilo težko pobrati po polfinalnem 

Na »Jurčiču« imamo 
državnega prvaka v 
logiki!

Koncert MI2 in S.A.R.S. za Groševih 20 let

Srednješolski šport

Sobota, 9. november? Nepozabna! 
Glasba? Odlična! Občinstvo? Ne-
verjetno!
Kot že veste, je Študentski klub 
GROŠ letos praznoval svojo 20. 
obletnico. Zaradi tako posebnega 
jubileja smo se odločili, da pripra-
vimo nekaj izjemnega in tako prišli 
na idejo koncerta. V morju odličnih 
glasbenih skupin smo se na koncu 
odločili za skupine S.A.R.S., MI2, 
Lumberjack in Zgrešeni primeri. 
Prepričani smo, da z izbiro nismo 
zgrešili. 
Seveda smo se zavedali, da bo dela 
ogromno, saj smo projekt od a do ž 
izpeljali v lastni režiji. Aktivisti smo 
morali organizirati celotno shemo 
poteka koncerta, postavitve prizori-
šča, ozvočenje, varnostno in redar-
sko službo in še vrsto drugih reči; 
seznam zadolžitev je bil neskonč-
no dolg. Ekipno pa smo se že na 
začetku odločili, da bomo projekt 

v celoti izpeljali prostovoljno. Dol-
ge ure dela, načrtovanja, hitenja z 
enega na drugi konec in nervozne 
minute čakanja, ko je bil zamujen 
kakšen rok ali kaj podobnega, pa so 
bili resnično poplačani. Kot ekipa 
smo delovali brezhibno, med nami 
so se spletle še močnejše prijatelj-
ske vezi, delovali smo kot že dolgo 
utečen stroj in s takšnim delom zdaj 
tudi nadaljujemo. 
Veseli in neizmerno hvaležni smo, da 
je bil naš trud poplačan. Koncert je 
bil neverjeten, prav tako občinstvo. 
Ob zaključku koncerta so k nam pri-
hajali številni nekdanji predstavniki 
kluba, pa tudi drugi udeleženci, ki 
so pohvalili celoten projekt, celotno 
organizacijo in se zahvalili za prelep 
večer. Mislim, da nam je bila to naj-
večja nagrada. Ponosni smo, da nam 
je uspelo izpeljati nekaj tako velike-
ga in izjemnega.
Ob tej priložnosti bi se želeli zahva-

porazu, kar zanesljivo premagale z 
izidom 2:0. Tako so kot lani osvojile 
odlično 3. mesto, a s to razliko, da 
so letos že bile zrele tudi za 1. me-
sto. Glede na to, da v ekipi prevla-
dujejo dekleta iz 2. in 1. letnika, bo 
to v naslednjih letih gotovo možno. 
»Jurčičeva« dekleta so s svojo igro 
navdušila vse, ki so tekmovanje 
spremljali, saj praktično vse prvine 
odbojkarske igre obvladajo na zelo 
visokem nivoju. Za to se je treba 
zahvaliti predvsem trenerjem iz Od-
bojkarskega kluba ATK Grosuplje, 
še posebej Matiji Slobodniku, ki 
je pomagal tudi z nasveti. Za našo 
ekipo so igrale: Hana Omahen, Zala 
Čižmek, Anja Jarc, Nina Bregar, Lara 
Žgajnar, Pia Juršič, Valeriia Krav-
chenko, Nika Sekirnik, Eva Starič, 
Hana Jeršin in Nika Jarc. Čestitke 

prav vsem, saj je bilo pravi užitek 
spremljati njihovo igro!
12. decembra so na področnem 
tekmovanju nastopili tudi naši di-
jaki-košarkarji. Tudi ti so se odlično 
odrezali, saj so osvojili zelo dobro 
4. mesto! Z malo daljšo »klopjo« 
in nekaj sreče tudi finale ni bilo ne-
dosegljivo. Našo šolo so zastopali: 
Luka Žlajpah, Matevž Ilar, Nejc Ni-
dorfer, Benjamin Kutnar, Kristijan 
Trontelj, Matej Zupančič in Nejc 
Rozman. Ekipo je vodil Franci Pajk, 
prof. šp. vzgoje. 
Na področnem tekmovanju so na-
stopili tudi naši rokometaši in od-
bojkarji. Žal se jim ni uspelo prebiti 
iz svojih predtekmovalnih skupin, a 
kljub temu jih je treba pohvaliti za 
trud in zelo solidne igre!

Simon Bregar

liti tudi vsem našim sponzorjem 
in podpornikom: Mala pivovarna 
Kajtimar, Hotel Kongo Grosuplje, 
Radio BOB in Radio Zeleni Val, Bu-
rek Olimpija, Zveza ŠKIS, Pekarna 
Grosuplje, Tiskarna Partner Graf, 
podjetje ID, Občina Grosuplje in 
Študentska organizacija Slovenije. 
Prav tako se želimo zahvaliti tudi 
gasilcem Prostovoljnega gasilskega 
društva Grosuplje, ki so nam za do-
godek omogočili uporabo njihovih 
površin.
Hvala vsem, ki ste se udeležili kon-
certa in skupaj z nami popraznovali 
Groševo 20. obletnico. Res smo 
hvaležni za tako številčen obisk in 
odziv. Hvala tudi vsem, ki ste nam 
pomagali pri uresničitvi tako izje-
mnega dogodka. Skupaj smo prese-
gli vsa pričakovanja in ustvarili do-
godek, ki se je zapisal v zgodovino 
Grosuplja!!

Neža Androjna, ŠK GROŠ

Ko bi Jurčič vedel, da bodo nekoč na njegovo šolo hodile tako odlične odbojkarice, bi 
bil nanje gotovo zelo ponosen!

Logika je veda, ki nas uči pravilne-
ga sklepanja pri razmišljanju. Če 
vemo, da so v temni garaži samo 
modri in rdeči avtomobili, potem 
lahko iz dejstva, da avto ni moder, 
sklepamo, da je avto rdeč. Podob-
no iz izjave »Če dežuje, potem so 
ceste mokre.« in izjave » Ceste niso 
mokre.« sledi sklep, da ne dežuje. 
Logika je sestavni del filozofije in 
matematike ter osnova obeh. Prak-
tično se uporablja v elektrotehniki, 
računalništvu, robotiki in krmiljenju 
strojev.
V Sloveniji imamo dolgo tradicijo 
tekmovanj v logiki. Letos je tako 
potekalo že 34. merjenje moči sivih 
celic mladih logikov. Na njem sode-
lujejo učenci osnovnih šol in dijaki 
srednjih šol. Najprej se pomerijo na 
šolskih tekmovanjih, najboljši na-
predujejo na državno tekmovanje. 
Število tekmovalcev med dijaki je 
letos preseglo 5000. In kakšne nalo-
ge rešujejo? Tekmovalci se pogosto 
preizkušajo v miselnih igrah, ki izvi-
rajo z Japonske. Najbolj znana med 
njimi je sudoku, bralci ugankarskih 
revij morda poznajo futošiki, suri-
zo in masyu. Zadnja leta je običaj-
na naloga lingvistični problem, v 
katerem je potrebno prepoznati 
vzorec v besedotvorju ali slovnici 
nekega eksotičnega jezika. Po na-
vadi ne manjka niti klasična logična 
zagonetka, v kateri imamo podane 
izjave nekaj oseb, med njimi jih ne-
kaj vedno laže, ostali pa govorijo 
resnico. Bralcem predlagam, da se 
preizkusijo v reševanju naslednje 
naloge:
Na otoku živijo samo ljudje dveh 
vrst: vitezi, ki vedno govorijo resni-
co, in oprode, ki vedno lažejo. Sre-
čajo se trije otočani. Anže reče: »Vsi 

smo oprode.« Blaž reče: »Natanko 
en med nami je vitez.« Kaj so Anže, 
Blaž in Ciril? 
Državno tekmovanje je potekalo 
na začetku novembra na Fakulte-
ti za elektrotehniko v Ljubljani. S 
Srednje šole Josipa Jurčiča so se ga 
udeležili trije dijaki. V konkurenci 
okoli sto bistrih četrtošolcev je Ga-
šper Struna, dijak 4. letnika gimna-
zije, dosegel imeniten uspeh. Zbral 
je skoraj 90 odstotkov točk in zane-
sljivo osvojil prvo mesto. Gašper je 
eden najboljših dijakov šole. Poleg 
odličnega uspeha redno dosega 
zlata priznanja in visoke uvrstitve 
na tekmovanjih znanja z različnih 
področij.  Njegova močna področja 
so matematika z logiko in razve-
drilno matematiko, fizika in kemi-
ja. Gašperjevi uspehi ter odnos do 
pouka in sošolcev so velik prispevek 
k ugledu in kakovosti Srednje šole 
Josipa Jurčiča. 
Nadaljevanje državnega tekmova-
nja v logiki na mednarodnem nivo-
ju je lingvistična olimpijada, ki bo 
prihodnje leto predvidoma v Latviji. 
Gašper je že dobil povabilo za pri-
prave na izbor slovenskih udeležen-
cev. Zaželimo mu čim bolj zbrane 
in hitre misli tudi pri tem velikem 
izzivu!
                                                                                                                     

Matko Peteh

AAnnssaammbbeell  
PPOOVVRRAATTNNIIKKII

IINNKK  BBAANNDD
ŠŠEENNTTVVIIDD  PPRRII  SSTTIIČČNNII
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Pravljični december v vrtcu Čebelica v 
Šentvidu

V Šentvidu še naprej 
spletamo vezi

Evakuacija s PGD Šentvid pri Stični

Cici planinci na Uršlji gori

Zato, da je bil letošnji de-
cember v vrtcu Čebelica 
še posebej pravljičen, smo 
skupaj spletali vezi otroci, 
starši, stari starši in stro-
kovne delavke vrtca.
Četrtkovo dopoldne, 4. decembra, 
so otroci res težko pričakovali, saj 
so se nam na ta dan v vrtcu pridru-
žili stari starši. Skupaj z otroki so 
si ogledali predstavo Vila Malina v 
izvedbi strokovnih delavk naše eno-
te. Po predstavi pa smo se družili 
še ob čajanki s piškoti. Te so v dneh 
pričakovanja obiska dedkov in ba-
bic prav zanje spekli otroci.
In da sodelovanje res ne pozna 
meja tam, kjer so ljudje pripravljeni 
narediti nekaj lepega za otroke, za 
soljudi in ne nazadnje tudi zase, so 
dokazali starši enote Čebelica. Ti so 
se na pobudo vzgojiteljic združili in 
vsem nam pričarali topel, po pra-
znikih dišeč večer.

Kar nekaj truda in prostega časa 
staršev je bilo vloženega v to, da 
smo se otroci, starši in delavke vrt-
ca Čebelica v četrtek, 12. decembra, 
skupaj družili v avli OŠ Ferda Vesela.
Tam je za vstop v praznično vzduš-
je sprva poskrbel zbor vzgojiteljic. 
Kmalu pa smo oder prepustile star-
šem, ki so ravno za to priložnost 
napisali scenarij za predstavo Zalo-
ženo pismo.
V zgodbi smo vstopili v svet dru-
žine Bacek, ki nam je na humoren 
način približala probleme sodobne 
družine in nas opozorila na pomen 
in vrednost pozitivnih medsebojnih 

odnosov, pogovora in časa za dru-
žino.
S predstavo so poklonili neprecen-
ljivo darilo vsem, ki smo se zbrali.
HVALA STARŠI!
HVALA PA TUDI VSEM TISTIM STAR-
ŠEM, KI SO PRISPEVALI LASTNA 
SREDSTA ZA OBDARITEV OTROK PO 
PREDSTAVI.
V vrtcu Čebelica pa bomo s spleta-
njem vezi nadaljevali tudi v prihaja-
jočem letu …
PA SREČNO!

Zapisala: vzg. Katja Jakše

Zavedamo se, da je gasil-
stvo najbolj množična civil-
nodružbena organizacija in 
pomemben člen v zagota-
vljanju nacionalne varno-
sti. Pomen le tega želimo 
prenesti že na predšolske 
otroke. Prav zato vsako 
šolsko leto damo velik po-
udarek na mesecu požarne 
varnosti.
V vrtcu Čebelica smo vzgojiteljice 
organizirale dejavnosti, ki so sovpa-
dale s tematiko meseca. Sprehodili 
smo se do gasilskega doma v Šent-
vidu in občudovali velike, prostorne 
garaže z rdečimi, gasilskimi avtomo-
bili. Veliko smo ustvarjali z različnimi 
tehnikami, se igrali gibalne in rajalne 
igre, peli in se preko AV medijev uči-
li, kako pravilno ravnati v nesreči.
Naj bo dan ali noč, hitijo radi na po-
moč. Prišli so tudi k nam. Obiskali 
so nas gasilci iz PGD Šentvid pri Stič-
ni. 25. oktobra 2019 je po Šentvidu 
odmeval zvok glasnih siren. Izvedli 
smo EVAKUACIJO. Zaradi domnev-
nega požara v kuhinji smo se evaku-
irali iz prostorov vrtca. V eni izmed 

igralnic je načrtno obtičala »po-
škodovana« vzgojiteljica. Gasilci so 
prihiteli z nosili v popolni opravi. 
Na prostem smo močno stiskali pe-
sti za pozitiven razplet. Uspelo je! 
Otroci so bili tako seznanjeni, kako 
ravnati v primeru požara.
Sledilo je prijetno druženje z ga-
silci. Otrokom so predstavili svoje 
delo in težave, s katerimi se sooča-
jo. Razkazali so nam gasilska vozi-
la, vse pripomočke ter reševalno 
opremo. Povzpeli smo se v gasilski 
avto, prižgali sireno in ponosno ku-
kali iz kabine. Nadeli smo si zašči-
tne rokavice in čelade.
V gasilskem podmladku je prihodnost 

slovenskega gasilstva in otroci so pre-
jeli vabilo k pionirjem. Največji val 
navdušenja je požela ravno vaja, ki jo 
drugače izvajajo pionirčki. Posame-
znik se je lahko preizkusil in seveda 
dokazal pri ciljanju tarče z brentačo. 
Nekaj otrok je že izrazilo željo po učla-
nitvi v prostovoljno gasilsko društvo.
Kolektiv vrtca Čebelica se zahvaljuje 
prostovoljnemu gasilskemu društvu 
Šentvid pri Stični za sodelovanje in jim 
v letu 2020 želi veliko uspeha pri reše-
vanju nesreč. Naj jih bo čim manj.
Veselimo se nadaljnjega spletanja 
vezi.
Z gasilskim pozdravom NA POMOČ!

Petra Zorec, dipl. vzgojiteljica

Na pragu jeseni smo bili starši 
otrok, ki imamo otroke v vrtcu Če-
belica v Šentvidu pri Stični, s strani 
strokovnih delavk vrtca spodbujeni 
k pripravi predstave v prazničnem 
decembru. Že naslednji dan po do-
govoru sva, Urša in Barbara, začeli 
pisati scenarij na tematiko druži-
ne, pristnih medosebnih odnosov, 
sodelovanja; v kar dan današnji 
zelo posega sodobna informacijska 
tehnologija. Nastala je zgodba Za-
loženo pismo, v katero je vpleteno 
tudi dogajanje v kraju Šentvid pri 
Stični. V zgodbi družina Bacek med 
pripravo na praznične dni najde Jo-
novo neodposlano pismo Božičku, 
pokličejo iz Božičkove pisarne in na 
obisk pride babi Mici. Po službeni 
dolžnosti se oglasi še Božičkova po-
močnica, Vida Šentviška, s katero 
se zgodba do konca razplete.
Vlogo mame Magde je prevzela 
Alenka, ki je skozi predstavo pove-
zovala vse družinske člane k sode-
lovanju za doživete praznične dni. 
Očeta Ferda je odigral Gašper, ki 
se je na eni strani oklepal svojih 
interesov, a je z malo spodbude 
prevzel in dopolnil pristno starše-
vsko vlogo obeh staršev. Družino 
so sestavljali tudi trije otroci: Jan-
ko, Jona in Jon. Najstarejši Janko, 
ki ga je odigral Anže, je razumen 
in sodeluje s premišljenimi ko-
mentarji, a ima zelo rad mobitel, 
kar mamo Magdo zelo užalosti. 
Mateja se je, v vlogi Jone, odlič-
no znašla ter zelo doživeto iz-
ražala malo kljubovalnosti, ki je 
prešla v ubogljivost. Klemen, ki je 
bil v predstavi Jon, pa je s svojo 
pozabljivostjo, brezskrbnostjo, 

igrivostjo, radoživostjo iz družine 
ves čas odganjal dolgčas. Družina 
Bacek brez babi Mici zagotovo ne 
bi bila popolna. Babi Mici, ki jo je 
odigrala Irena, je v predstavi hu-
domušno podajala modrosti ži-
vljenja. V življenje družine Bacek 
je vstopila še škratka Vida Šent-
viška, Božičkova pomočnica, ki jo 
je odigrala Urša. Škratka Vida je 
nepričakovano prišla, bila kljub 
temu lepo sprejeta, na koncu pa 
je razveselila vse navzoče otroke.
Organizacijski izziv je odpiral mno-
go vprašanj, ki pa so naposled za-
čela dobivati odgovore. S sestavo 
igralske ekipe se je negotovost za-
čela razblinjati. Z začetkom vaj smo 
se spopadli s scenarističnim izzi-
vom, ki je sproti dobil nekaj poprav-
kov in dodelav. Sceno ter kostume 
smo ustvarili in pripravili s skupnimi 
močmi ter pomočjo Tanje in Maje. 
Za ozvočenje in luč pa sta na upri-
zoritvi poskrbela Sašo in Ambrož. 
Sodelujoči starši smo se ob ustvar-
janju predstave neizmerno zabavali 
in na koncu koncev spletali vezi s 
šentviškimi ljudmi. Zato, zahvala 
vzgojiteljicam za idejo, ki je posta-
la izziv in izkušnja nepredstavljivih 
razsežnosti, ki nas je obogatila in 
naredila naše otroke še bolj pono-
sne na nas.
Zaključujemo z mislijo babi Mici, ki 
pravi, da največ šteje, ko si za neko-
ga vzameš čas. V prihajajočem letu 
vam želimo, da bi niti življenja pletli 
tako, da vam bo dovolj časa ostalo 
za tiste, ki vam pomenijo največ, 
pravzaprav vse.

Barbara Poljšak

Na prekrasno sončno sobotno do-
poldne smo se planinci PD Polž od-
pravili na Uršljo goro ali Plešivec, 
ki je razgledna gora med Slovenj 
Gradcem in Črno na Koroškem. Vo-
dil nas je izkušeni gorski vodnik Ja-
nez Čebular. 
Po poti mimo Velenja in Slovenj 
Gradca smo zagrizli v svoja kolena 
in se z veseljem odpravili proti vrhu 
našega cilja, ki je bil na 1699 m.
Po dobrih dveh urah smo vsi prišli 
do križa in razgledne plošče in sonč-
no vreme je pripomoglo k čudovi-
temu panoramskemu razgledu po 

okolici, vse do sosednje Avstrije. 
Na vrhu oziroma malo pod njim sto-
ji cerkev Svete Uršule, ki je najvišje 
ležeča cerkev v Sloveniji. Na vrhu 
pa ne stoji samo cerkev, ampak 
tudi prijeten planinski dom, kjer 
smo napolnili svoje lačne želodčke 
z lokalnimi dobrotami. Med samim 
planinskim domom in vrhom pa so 
postavljeni oddajniki, ki so vidni 
skoraj z vseh sosednjih vrhov. Uršlja 
gora je priljubljena izletniška točka 
tudi med kolesarji, saj na vrh pripe-
lje za promet zaprta gozdna cesta.
Ob vračanju domov pa smo se usta-

vili še na Ivarčkem jezeru, ki je s 
svojimi 633 metri nadmorske višine 
najnižje ležeče alpsko jezero. Jeze-
ro se je iz nekdaj naravnega jezera 
spremenilo v lep športno-rekreacij-
ski center, od koder vodi obnovlje-
na sedežnica do znanega smučišča 
Ošven v osrčju Uršlje gore. 
Tako otroci kot njihovi starši so 
uživali v opazovanju naše prečudo-
vite narave in sklenili, da druženje 
in uživanje v prelepi gorski naravi, 
kmalu ponovimo.

Lucija Marolt
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Festival Stična že 20. leto

Minuli vikend se je z odprtjem retrospektivne razstave Jožeta Trontlja v 
galeriji Muzeja krščanstva na Slovenskem tudi uradno začel jubilejni 20. 
mednarodni Festival Stična. Slavnostno otvoritev so v kulturnem progra-
mu popestrili člani etno skupine Gross upi, ki od letos deluje pod okriljem 
Kulturnega društva Stična. 
Na uradni otvoritvi je zbrane nagovoril župan Dušan Strnad in v podporo 
stiškim kulturnikom, ki že dve desetletji spodbujajo razvoj kulture v naši 
občini, izročil spominski kovanec Prijetno domače. Županovo priznanje sta 
sprejela Marko Grabljevec, predsednik KD Stična in eden od pobudnikov 
Festivala, Mik Lampret. Slednji je obiskovalcem tudi podrobneje predstavil 
pestro tritedensko dogajanje v Stični. 
Sobotni večer se je nadaljeval v Opatovi kapeli stiškega samostana, kjer so 
številni obiskovalci prisluhnili koncertu klasične glasbe v izvedbi Godalnega 
orkestra KD Stična s solistom Makom Munijem Mihevcem na klavirju. 

Gašper Stopar

Višnjanski fantje že deset let na 
glasbeni sceni
V Podružnični šoli Višnja Gora se je minulo soboto, 16. 11. 2019, pelo in veselilo, saj so 
člani vokalne skupine Višnjanski fantje pripravili jubilejni koncert ob 10-letnici delovanja. 
Koncerta sta se tudi tokrat udeležila župan Dušan Strnad in podžupan Tomaž Smole.
V nabito polni šolski avli so Višnjan-
ski fantje glasbeni večer poimeno-
vali kar z naslovom »Vse najbolj-
še«. Ob svojem praznovanju so za 
letošnji koncert izbrali repertoar 
vseh najboljših pesmi v vseh letih 
delovanja. Od slovenskih narodnih 
in popevk pa vse do dalmatinskih 
pesmi. 
Moška pevska zasedba vse od leta 
2009 deluje v okviru Kulturno ume-
tniškega društva Janez Cigler iz Vi-
šnje Gore, že od samega začetka pa 
jo vodi zborovodkinja Maja Zajec. 
Premierno se je zbor javnosti pred-
stavil februarja leta 2010 na krajev-
ni prireditvi ob kulturnem prazniku. 
Od takrat naprej se je njihova glas-
bena pot počasi vzpenjala in vrstili 
so se številni nastopi. Danes se fan-
tje s svojimi napevi udeležujejo šte-
vilnih prireditev v domačem kraju, 
občini in širše. 
Vsako leto pripravijo samostojni 
koncert, ki ga popestrijo z glas-
benimi gosti. Tokrat se jim je na 
koncertu pridružila ženska vokalna 
skupina Cluster, ki deluje v okviru 
Kulturnega društva Rak Rakek pod 
vodstvom zborovodkinje, pianistke 
in skladateljice Jelke Bajec Mikule-
tič. Dekleta so poleg izvrstnega vo-

kala fante presenetila s posebnim 
darilom in jim zaželela veliko vese-
lja do petja še naprej. 
Čestitke za desetletno prehojeno 
pot je vokalni skupini v imenu ob-
čine Ivančna Gorica zaželel tudi 
župan Dušan Strnad. Povedal je, 
da je za Višnjo Goro prav poseb-
no leto, saj se jubileji kar vrstijo. 
»Dvajset let so praznovali konjarji, 
90 let turistično društvo, pa 20 let 
nova višnjanska šola in danes še Vi-
šnjanski fantje. Ob jubileju vam že-
lim, da bi kultura v Višnji Gori tudi 
zaradi vašega ubranega petja živela 
še naprej.« Ob zaključku je zboru za 
deseto obletnico podelil spominski 
kovanec v podobi občinske znamke 
Prijetno domače.

Za prijeten zaključek koncerta so 
se skupini na odru pridružili še ne-
kateri bivši člani, ob rojstnodnevni 
torti pa je pevcem za 10 let zapelo 
še občinstvo. Praznovanje se je ob 
pogostitvi in druženju nadaljevalo 
še pozno v noč. 
Ob tej priložnosti se Višnjanski 
fantje zahvaljujejo za vso podpo-
ro Občini Ivančna Gorica, Krajevni 
skupnosti Višnja Gora, domačim 
društvom, šoli in ostalim organiza-
cijam, s katerimi lepo sodelujejo. 
Zahvala velja tudi posameznikom, 
zaslužnim za napredovanje njihove 
pevske poti, med temi pa najbolj 
Robertu Kohku za začasno vodenje 
zbora.

Gašper Stopar

30 let Kresničke

Na Jurčičevi domačiji na Muljavi 
je v devetdesetih letih prejšnjega 
stoletja ob kulturnem društvu z 
močno gledališko tradicijo zraslo še 
eno društvo, ki se lepo vključuje v 
poslanstvo Jurčičeve domačije.
To je Kulturno društvo Kresnička, 
ki je novembra obeležilo 30-letni-
co delovanja in na ogled postavilo 
bogato zbirko likovnih del različnih 
ustvarjalcev treh desetletij.
»Danes je galerija Kresnička na 
Jurčičevi domačiji prostor tridese-
tletnega ustvarjalnega kipenja in 
žuborenja na likovnem, literarnem, 
galerijskem in etnografskem podro-
čju. Vsako srečanje je svojevrsten 
praznik, poklon likovnim ustvarjal-
cem – mladim in modrim, poklon 
slovenski besedi, medgeneracijske-
mu sožitju in lepoti življenja,« je o 
slavljenki Kresnički povedala Tatja-
na Lampret, ki diha z njo že vsa tri 
desetletja. Da je iskra preskočila na 
Kresničko, sta predvsem zaslužna 
Štefan Horvat, ambasador sloven-
ske ljubiteljske likovne kulture, sli-
kar in častni občan Ivančne Gorice 
ter akademski kipar Boris Prokofjev, 
ki sta že v sedemdesetih letih prej-
šnjega stoletja v nekdanji skupni 
občini Grosuplje začela s prebuja-
njem likovne dejavnosti. Najdaljšo 
tradicijo ima prav likovna dejavnost 
in z njo 25 zaporednih izvedb delov-
nih srečanj slikarjev, poimenovanih 
Ex tempore Muljava, na katerih se 

je v vseh letih zvrstilo preko 150 od-
raslih slikarjev. Močno se je razvilo 
tudi literarno področje, saj se člani 
radi vračajo k svojemu vzorniku Jo-
sipu Jurčiču in s tem odkrivajo bo-
gastvo literarne zapuščine. Skovale 
so se številne rime, tiste prave do-
zorele pa so našle prostor v pesni-
ških zbirkah.
Del društva oziroma te lepe zgodbe 
so tudi najmlajši. V društvu se preiz-
kušajo skoraj na vseh področjih, od 
glasbe, gledališča, likovnega ustvar-
janja, plesa in giba ter arhitekture. 
Na tokratni jubilejni prireditvi so 
se predstavili z improvizacijo krajše 
predstave Pod medvedovim dežni-
kom. 
Bogato ustvarjalno delo Kulturne-
ga društva Kresnička je z obiskom 
počastil tudi župan Dušan Strnad. 
V nagovoru je še posebej izposta-
vil zahvalo vsem Muljavcem, saj 
skrbno in odgovorno nadaljujejo 
poslanstvo ter tradicijo rojaka Jo-
sipa Jurčiča. Povedal je še, da si na 
Občini močno prizadevajo in upajo 
na najboljše, da leto 2021, ko bo 
Slovenija predsedovala Evropski 
uniji, postane Jurčičevo leto. Takrat 
bo minilo 150 let, odkar je Jurčič 
postal urednik slovenskega naroda. 
V nadaljevanju je župan Strnad dru-
štvu, ki ga vodi predsednik Borut 
Lampret, izročil spominski kovanec 
Prijetno domače. 

Gašper Stopar

Predstavitev treh dolin je treba razu-
meti kot skupnosti treh občin, ki so že 
od nekdaj civilizacijsko, gospodarsko 
in kulturno trdno povezane. Z vseslo-
venskega gledišča je to področje, ki 
se zaradi močnih prometnih povezav 
in dnevne migracije delovne sile in 
šolajoče se mladine že bliža prestolni-
škemu mestu, a za sedaj še obstaja v 
zavesti osrednje slovenske regije kot 
del Dolenjske, označen s svojo narav-
no, kulturno in jezikovno podobo. Be-
sedilo je potopisno, naravovarstveno 
in kulturnozgodovinsko prepleteno 
in trdno povezano, sicer pa orienta-
cijsko razdeljeno na tri skoraj enako 
obsežne dele, označene z različnimi 
barvnimi obrobami. 
Podčrtati je treba še nekaj značilno-
sti te knjige. Najprej močan avtor-
ski pečat Željka Kozinca, cenjenega 
slovenskega umetniškega, poho-
dniškega in reportažnega pisca. Ta 
se jasno izkazuje v deloma literari-
zirani pripovedi in tudi v avtorskem 
izboru slikovnega gradiva, ki izvira 
predvsem iz svežega osebnega obi-
skovanja naravnih prostorov in ži-
vih pričevalcev. Naravna krajina in 
naselbinska kultura je premišljeno 
prezentirana tako, kakor se kaže 
človeškim očem, torej brez teh-
noloških pomagal (droni, letala). 
K učinkoviti celostni podobi knjige 
pomembno prispeva tudi avtorski 
delež oblikovalca Roberta Kuharja, 
prispevki drugih sodelavcev in čla-

Lepote in vrednote treh dolin
Domoznansko popotovanje po občinah Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje Jubilej-
na 10. knjiga v naši zbirki je »domoznansko popotovanje«, ki pričuje o lepotah značilnih 
in atraktivnih naravnih danosti našega področja, odstrinja zavese pozabe z vznemirljivih 
ljudskih zgodb in opozarja na naše vidnejše živeče kulturne ustvarjalce in njihova dela. 

nov uredniškega odbora pa so ome-
njeni na ustreznem mestu v knjigi.
Kot pričujeta naslov in podnaslov, 
naša knjiga prinaša večstransko pred-
stavitev naših krajev in ljudi, v kateri 
povezuje in prepleta zgodovinske to-
kove, kulturni in gospodarski razvoj 
naših krajev vse do današnjih dni. Vse 
to pa uokvirja v našo bogato, razno-
vrstno in še zmeraj nepoškodovano 
naravno danost. To ji uspeva tako z 
zanimivo in estetsko oblikovano jezi-
kovno podobo kot tudi z bogatim fo-
tografskim gradivom. Tudi domačine, 
»poznavalce« naši treh dolin, prese-
nečajo slikoviti naravni pejsaži (knji-
žni ovoj), vznemirljivi posnetki na-
ravnih pojavov (jame, izviri, rastline, 
živali), številni arhitekturni spomeniki 
in njihovi detajli in še kaj. Vsak najde 
marsikaj, česar še ni poznal ali mu je 
ostalo prikrito. 
Lepote, vrednote in dosežke naših 
ljudi predstavlja naša knjiga v zgošče-
ni in pregledni obliki, zato je hkrati 
spomin preteklosti in zrcalo seda-
njosti, vodnik po naših krajih in tudi 
pomembno kulturno vabilo prebi-
valcem naših treh občin, vsem Slo-
vencem in tujcem, ki vse pogosteje 
prihajajo tudi k nam. Ta knjiga je prav 
gotovo v ponos našim trem občinam, 
njeno mesto je v vseh šolah in knji-
žnicah in tudi zasebnih družinskih 
zbirkah. To ni knjiga za branje »na 
mah«, ampak dragocen priročnik, 
kamor lahko pogledamo vselej, ko se 

odpravljamo na izlet ali želimo, komu 
predstaviti naše lepote, vrednote in 
dosežke. Zato je tudi zelo primerno 
poslovno in osebno darilo ob prazni-
kih in jubilejih. Dobite jo lahko v vseh 
splošnih občinskih knjižnicah.  
Kakor vse dosedanje smo tudi našo 
jubilejno knjigo v Domoznanski zbir-
ki treh občin pripravili v založniškem 
in izdajateljskem okviru Mestne 
knjižnice Grosuplje in ob finančni 
podpori naši treh občin: Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje in v 
tiskarski izvedbi domačega podjetja 
Partner graf Grosuplje. Za podporo 
se vsem iskreno zahvaljujemo.

Glavni urednik Domoznanske zbirke 
dr. Mihael Glavan
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Ženski in moški pevski zbor Vidovo že 
petič organizirala dobrodelni koncert 
GENERACIJE POJEJO
V Šentvidčanih je vedno prisotna 
pripravljenost pomagati šibkim, 
ranljivim. Pa naj bo to v individualni 
ali organizirani obliki pomoči. Po-
membno jim je, da poskrbijo eden 
za drugega. 
Tudi med člani ženskega in moškega 
pevskega zbora Vidovo je prisotna 
želja pomagati sokrajanom, ki so 
socialno šibkejši. Tako so v četrtek, 
14. 11. 2019, že petič povezali raz-
lične generacije pevcev, ki živijo ali 
delujejo v Šentvidu, da bi s petjem 
privabili poslušalce in s prostovolj-
nimi prispevki pomagali socialno 
šibkim učencem osnovne šole Fer-
da Vesela. Vsako leto se združijo 
različne generacije pevcev in gostov 
in pripravijo čudovit koncert.
Učenci so s pripravami na koncert 
pokazali, kako veliko jim koncert po-
meni. Še posebej skrbno so okrasili 
oder in ozadje prireditvenega pro-
stora. Med sodelujočimi je krožil šol-
ski fotograf. Prav tako je za ozvoče-
nje in osvetlitev skrbel učenec.
Vse sodelujoče zbore in goste je 
nagovoril Franjo Čuček, predsednik 
KD Vidovo. Program je povezovala 
naša nepogrešljiva Nuša Volkar. Ve-
čer je pospremila z besedami peda-
goga Marka Juhanta o vzgoji otrok 

in mladostnikov.
Vzgojiteljica vrtca Čebelica gospa 
Darinka Grabljevec je s skupino 
predšolskih otrok pokazala, kako se 
začnejo oblikovati  nove generacije 
odličnih pevcev, ki nadaljujejo svo-
jo pevsko pot v osnovni šoli Ferda 
Vesela v Otroškem in nato v Mla-
dinskem pevskem zboru pod vod-
stvom Simone Zvonar. 
Kako je koncert Generacije pojejo 
priljubljen in koliko pomeni tudi 
učiteljem, so dokazale učiteljice, ki 
so se zbrale in pripravile pesmi prav 
za letošnji koncert. Na koncertu je 
sodelovala tudi odlična učiteljica in 
citrarka Barbara Kostrevc.
Organizatorjem koncerta ŽPZ in 
MoPZ Vidovo so se pridružili Vete-
rani FS Vidovo in venčkom sloven-

skih ljudskih pesmi zaključili posa-
mezne nastope. 
Ravnatelj osnovne šole, gospod 
Janez Peterlin se je zahvalil sodelu-
jočim in obiskovalcem, ki so skupaj 
zbrali 789 €.
Kot je že nekaj let navada, so vsi so-
delujoči pevci skupaj zapeli zaključ-
no pesem. Letos je bila to Robežni-
kova pesem Vrtiljak. 
Z veliko hvaležnostjo se pevke žen-
skega in pevci moškega pevskega 
zbora zahvaljujejo vsem, ki ste se 
odzvali klicu dobrot in na koncertu 
sodelovali na kakršen koli način in 
vsem zbranim v dvorani, ki ste s svo-
jim prispevkom pomagali socialno 
šibkim učencem OŠ Ferda Vesela. 

Tanja Lušina

Pevci KD Vidovo na 
obisku pri zamejskih 
Slovencih

MPZ OŠ Ferda Vesela v 
Gallusovi dvorani

Kot poročajo zgodovinski viri, se je 
sveta Cecilija iz Rima rodila leta 200, 
kot rimska mučenka pa je umrla 22. 
novembra 230. Izročilo navaja, da 
je bila poročena s poganom Valeri-
janom, ki ga je s svojim šarmom in 
močno vero prepričala, naj sprejme 
vero v enega Boga in se da krstiti. 
Ker je bila njegova ljubezen do Ceci-
lije zelo močna, jo je ubogal, sprejel 
krščansko vero in se krstil. Enako je 
v krščansko vero pridobil tudi svo-
jega brata Tiburcija. Oba sta umrla 
mučeniške smrti. Oblastnik je hotel 
Cecilijo najprej pridobiti za odpad. 
Ko se mu to ni posrečilo, jo je dal 
zažgati. Toda iz plamenov je prišla 
nepoškodovana, zato je ukazal, naj 
jo obglavijo. Pasijon pravi, da jo je 
rabelj trikrat udaril z mečem, ven-
dar je ostala živa še tri dni in v tem 
času razdelila svoje premoženje. 
Svetega papeža Urbana je prosila, 
naj njeno hišo spremeni v cerkev. 
V 15. stoletju so začeli sv. Cecili-
jo častiti kot zavetnico glasbe, ker 
je, kakor pripoveduje pasijon, na 
poročni slovesnosti v svojem srcu 
opevala Boga. Sv. Ceciliji radi pripo-
ročajo cerkvene glasbenike, njihov 
glas, posluh in glasbila, da bi lahko 
z njimi polepšali bogoslužje in tako 
slavili Boga.
Koncert sta obogatila otroški pevski 
zbor, pod vodstvom zborovodkinje 
Vanje Erjavec Strmec in mešani cer-
kveni pevski zbor, ki mu dirigira Ro-
bert Kohek. Za glasbeno spremljavo 
pa sta poskrbela Žiga Jernejčič ob 

Koncert zagraških zborov ob godu 
zavetnice cerkvenega petja
V Zagradcu je v soboto, 23. 11. 2019, v cerkvi Marije Vnebovzete potekal koncert v 
čast godovnice, svete Cecilije (22. november), zavetnice cerkvenega petja. 

klavirju in orglah ter Nika Škoda na 
violini. Program je povezovala Anita 
Globokar.
Otroški pevski zbor je zapel tri cer-
kvene pesmi: Luč, Vedno hodil za 
teboj in Hvalnica. Radi zapojejo tudi 
ljudske pesmi in popevke. Nastopa-
jo pa tudi na drugih prireditvah v 
kraju in izven ter na porokah, kar 
jim pomeni pravi izziv. V ta namen 
se je otroški pevski zbor predstavil 
z ljudsko pesmijo Roža na vrtu, Vza-
mem te ter zaključil s pesmijo Mati, 
kjer je svoj talent izkazal mladi pe-
vec Mark Zupančič kot solist.
V zagraški župniji je poleg otroškega 
pevskega zbora zelo dejaven tudi 
mešani pevski zbor Zagradec. Pod 
odličnim vodstvom Roberta Kohka 
je postal eden izmed najuspešnejših 
pevskih zborov v dolenjski regiji. Pri 
vodenju in instrumentalnem spre-
mljanju zbora pa mu pomaga mladi 
glasbenik in organist Žiga Jernejčič.

Da je uspeh pevskih zborov zago-
tovljen, sta pomembna pozitiven 
odnos do petja in odnos med pevo-
vodjem oz. dirigentom in pevskim 
zborom. Pri otroškem zboru je bilo 
lepo videti, kako so se mladi pevci 
povezali z zborovodkinjo Vanjo in 
sledili njenemu dirigiranju, da se je 
ves zbor pozibaval v ritmu pesmi. 
Ob koncu enournega koncerta, po 
zapeti skupni pesmi otroškega in 
mešanega pevskega zbora, se je 
voditeljica zahvalila vsem pevovod-
jem, glasbeni spremljavi klavirja, 
orgel in violine ter domačemu žu-
pniku in vsem, ki omogočajo, da se 
širi peta beseda in se ohranja kul-
turna dediščina v kraju ob reki lju-
bezni Krki, v Zagradcu, v suhokrajin-
skem delu občine Ivančna Gorica, 
kjer se počutimo vedno prijetno in 
domače.

Marjan Urbas

V nedeljo, 1. decembra 2019, se 
je v največji dvorani Cankarjevega 
doma v Ljubljani ob 18. uri odvil 
veličasten koncert izbranih mladin-
skih pevskih zborov Potujoča mu-
zika, ki se ga je Mladinski zbor OŠ 
Ferda Vesela udeležil že drugič.
Potujoča muzika je bienalna prire-
ditev v organizaciji Javnega skla-
da RS za kulturne dejavnosti, ki v 
množičnem zboru združi okoli 500 
mladinskih pevcev iz vse Slovenije. 
Koncert je zazvenel v poklon sve-
tovnega dneva zborovskega petja, 
letos pa tudi kot napoved Europe 
cantat, največjega mednarodnega 
zborovskega festivala v Evropi, ki bo 
potekal leta 2021 v Ljubljani. 
Na Potujoči muziki se je predstavi-
lo 13 mladinskih zborov, ki so se v 
preteklem letu na regijskih tekmo-
vanjih izkazali s svojo kakovostjo. 
Izvedli so deset večglasnih skladb, 
ki so jih spremljale različne instru-
mentalne zasedbe. 
Raznolik koncertni spored je bil te-
matsko povezan v tri sklope: pevci 
so koncert začeli z zanosnimi do-
movinskimi uspešnicami, med dru-
gim z Mojo deželo Janija Goloba in 
Avsenikovim Viharnikom vrh gora, 
nadaljevali pa z novitetami. Slišali 
smo tudi zanimivo skladbo z naslo-
vom Ja, mladega skladatelja Mateja 
Kastelica, domačina z Vira pri Stični. 
Koncertni spored se je nadaljeval s 
sodobnejšimi skladbami tujih in do-

mačih avtorjev in se zaokrožil z dalj-
šim venčkom slovenskih ljudskih 
pesmi, ki so jih spremljala zanimiva 
ljudska glasbila, med njimi dude, 
strunska lajna in fujara v izvedbi 
Janeza Jocifa in mojstrov ljudskega 
godčevstva, skupine Volk Folk. Z 
zahtevno nalogo vodenja letošnje 
Potujoče muzike sta se spretno spo-
prijela dirigenta Damijan Močnik in 
Rahela Durič, ki sta pri nekaterih iz-
vedbah vključila tudi občinstvo. 
Priprave na koncert so od mladih 
pevcev zahtevale intenzivno delo, 
v le treh mesecih so morali pripra-
viti zahteven in obsežen program. 
Vadili so na rednih pevskih vajah, 
kar nekajkrat so se pripravljali tudi 
ob sobotah. Enkrat pred koncertom 
so imeli regijsko vajo z dirigentoma 
in drugim ljubljanskim zborom, sku-
paj pa so vsi nastopajoči vadili le na 
dan nastopa. A izredno ubrano in 
čisto večglasno prepevanje, čudovit 
občutek množičnega skupinskega 
muziciranja in nepozabna izkušnja 
odra največje kulturne dvorane so 
prizadevnim šentviškim pevcem 
povrnili za ves velik trud. Stoječe 
ovacije na koncu koncerta ter po-
nosni in ganjeni občutki staršev pa 
so bili za mlade pevce neponovljivi. 
Koncert je posnela tudi RTV Slove-
nija, oddaja o Potujoči muziki 2019 
bo na sporedu 29. 12. 2019.

Simona Zvonar

Pevke ŽPZ Vidovo in pevci MoPZ Vi-
dovo smo se v petek, 22. 11. 2019, 
odzvali povabilu Mešanega pevske-
ga zbora Rdeča zvezda iz Saleža iz 
okolice Trsta, ki deluje v okviru Kul-
turnega društva Rdeča zvezda. Pev-
ke in pevci so tokratni nastop orga-
nizirali v sosednji vasi, v Kulturno 
rekreacijskem domu Briščiki. Tam 
so nas pričakali veseli, optimistični 
in izredno gostoljubni Slovenci. Ob 
začetku koncerta smo bili prese-
nečeni nad množico obiskovalcev. 
Vsak zbor posebej je zapel venček 
slovenskih pesmi in pričarali smo 
lep večer, poln domoljubja. Po buč-
nem in dolgem ploskanju smo se 
zavedli, kako zamejci spoštujejo in 
cenijo svoje korenine, izvor in boga-
stvo kulture. 
Naslednji dan smo imeli voden 
ogled po Trstu. Slišali smo o pestri 
zgodovini in si ogledali znamenito-
sti pristaniškega mesta. Očarali so 
nas kipi, ki krasijo mesto in prila-

goditve, s katerimi kljubujejo burji. 
Opazili smo, da se mesto pripravlja 
na adventni čas. Na koncu smo se 
morali ustaviti še na znameniti ita-
lijanski kavi. Izvedeli smo namreč, 
da je v mestu šola za pripravo kav. 
Vodička nam je razkrila skrivnost, 
da obstaja kar 35 vrst ILLY kav. Vsi, 
ki smo se odločili za kavo, smo bili 
nad njo navdušeni. 
Naši sonarodnjaki in mesto Trst so 
nas tako očarali, da smo obljubili, 
da se kmalu vrnemo. 

Tanja Lušina
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Obvezni izvod publikacij
Namen obveznega izvoda je, da se 
zbirajo publikacije, ki se nanašajo 
na Slovence, Slovenijo in slovenski 
jezik, zaradi ohranjanja nacionalne 
kulturne dediščine naroda. Oddaja 
obveznega izvoda na območju Re-
publike Slovenije je z zakonom do-
ločena že od leta 1807. Od takrat 
se je marsikaj spremenilo tako za-
konsko kot tudi v nosilcih zapisov. 
Do leta 2006 so obvezne izvode 
publikacij oddajali tiskarji in raz-
množevalci. Po sprejetju novega 
zakona (ZOIPub Uradni list RS, št. 
69/06 in 86/09) pa so k temu zave-
zani izdajatelji. V Republiki Slove-
niji je za to pooblaščena Narodna 
in univerzitetna knjižnica Ljubljana 
(NUK), ki zbira, hrani in omogoča 
dostopnost do vseh publikacij.
Za obvezni izvod se štejejo poleg 
knjig in časopisov tudi zemljevidi, 
zvočni zapisi, glasbeni tiski, drob-
ni tiski in ostale oblike zapisov ter  
spletne publikacije. 
Založniki morajo po zakonu oddati 
štiri obvezne izvode publikacij, če 
so izdane s pomočjo javnih sred-
stev (sredstva Republike Slovenije, 
Evropske unije, lokalne skupno-
sti, javnega sklada, javne agencije 

ipd.). Če je založnik ali sozaložnik 
publikacije domača pravna oseba 
javnega prava oz. tuja pravna ose-
ba javnega prava s podružnico v 
Republiki Sloveniji mora oddati 16 
izvodov. Če je naklada do 150 izvo-
dov, je ne glede na javna sredstva 
dovolj oddati 4 izvode publikacije. 
Če je izdano nad 150 izvodov in je 
financirano iz javnih sredstev, pa 
16 izvodov. To velja za monogra-
fije, za katere je izdelan (ISBN in 
CIP), glasbeni tisk (ISMN in CIP) in 
periodiko (ISSN) in tisk, ki vsebuje 
kolofon. Za drobni tisk (zloženke, 
vabila, koledarji, razglednice, gle-
dališki in drugi programi, plakati) 
so dovolj štirje izvodi v obeh pri-
merih. 
Manjše število oddanih izvodov 
velja za elektronske publikacije na 
računalniških omrežjih ali svetov-
nem spletu (1 izvod), doktorske 
disertacije (2 izvoda) in izjemno 
dragih publikacij, katerih prodajna 
cena za izvod je višja od 1.000 eu-
rov (2 izvoda).
Zavezanci niso dolžni predajati 
obveznega izvoda dotisov, ko je 
njihova naklada skupaj z dotisom 
najmanj 50 izvodov in je izdana v 

istem koledarskem letu.
Za oddajo elektronskih in spletnih 
publikacij in posredovanja podat-
kov o elektronskem gradivu skrbi 
portal SVAROG.
Zgoraj omenjene kratice CIP, ISBN, 
ISSN, ISMN (mednarodni identifi-
katorji) in črtno kodo EAN izdela  
NUK,  ko se mu posreduje naslov-
no stran, kolofon, besedilo in kaza-
lo publikacije. Za spletno publika-
cijo pa spletno lokacijo. Na osnovi 
posredovanih podatkov se še ne 
izdelana publikacija uvrsti v vzaje-
mni knjižnični katalog, podatki o še 
ne izdani publikaciji pa so dostopni 
javnosti še pred samim izidom.
Zavezanci so založniki, samoza-
ložniki, izdajatelji in distributerji 
s sedežem v Republiki Sloveniji, 
ki izdajajo, objavljajo, ali razširja-
jo publikacijo dostopno javnosti. 
Obvezne izvode so dolžni dostaviti 
NUK-u najkasneje v 15 dneh od iz-
daje. Skupaj z ustreznim številom 
izvodov pa morajo predložiti tudi 
izpolnjeno dobavnico v dveh iz-
vodih, obrazec je na spletni strani 
NUK-a. Potrdilo o prejemu zave-
zanci dobijo tudi po elektronski 
pošti.

Narodna in univerzitetna knjižnica 
(NUK) je dolžna sprejemati, zbirati, 
obdelovati, hraniti in dajati v upo-
rabo za študijske, raziskovalne in 
podobne namene obvezni izvod v 
skladu z  zakonom.
Od prejetih publikacij, ki jih prejme 
NUK v štirih izvodih, NUK obdrži 
dva izvoda, dva pošlje Univerzite-
tni knjižnici Maribor (UKM). 
Publikacije, ki so bile izdane s po-
močjo javnih sredstev in jih NUK 
prejme v šestnajstih izvodih, se di-
stribuirajo tako, da NUK obdrži dva 
izvoda, dva izvoda pošlje UKM-u, 
po en izvod pošlje v ostale osre-
dnje območne knjižnice:
• Goriška knjižnica Franceta Bevka 
Nova Gorica, 
• Knjižnica Ivana Potrča Ptuj, 
• Knjižnica Mirana Jarca Novo me-
sto, 
• Mestna knjižnica Ljubljana,
• Mariborska knjižnica, 
• Koroška osrednja knjižnica dr. 
Franca Sušnika Ravne na Koro-
škem, 
• Osrednja knjižnica Celje, 
• Osrednja knjižnica Kranj, 
• Osrednja knjižnica Srečka Vilhar-
ja Koper, 

• Pokrajinska in študijska knjižnica 
Murska Sobota;
in zamejski knjižnici: 
• Narodna in študijska knjižnica 
Trst in
• Slovenska študijska knjižnica Ce-
lovec.
NUK z zbiranjem obveznega izvoda 
gradi in za prihodnje rodove ohra-
nja zbirko publikacij, ki se nanašajo 
na Slovence, Slovenijo in slovenski 
jezik. Publikacije, skupaj z ostalimi 
knjižnicami, ki prejemajo obvezni 
izvod, ustrezno bibliografsko ob-
dela in zagotovi dostopnost podat-
kov o publikacijah v vzajemnem 
katalogu. Izdeluje narodno biblio-
grafijo, na podlagi obveznega izvo-
da, pripravlja in objavlja Slovensko 
bibliografijo, kar pomeni, da vklju-
čuje podatke o publikacijah, kate-
rih avtorji so Slovenci, so napisane 
v slovenskem jeziku ali so izdane 
pri slovenski založbi.
Če želite izdati publikacijo za šir-
šo javnost, natančnejše podatke 
najdete na spletni strani NUK-a: 
https://www.nuk.uni-lj.si.

Hana Sinjur

Kangovci trikrat zapored 
državni prvaki v tehniki

Vabi na samostojni koncert 

"Sem vandrov po Sloveniji"
 26.1.2020 ob 18 uri v avli OŠ Ferda Vesela 

v Šentvidu pri Stični.
Lepo vabljeni !

Moški pevski zbor Dob

 
 
Ob izteku leta se najlepše zahvaljujemo krajankam in krajanom, Občini Ivančna 
Gorica, Gasilski zvezi Ivančna Gorica, kakor tudi vsem podjetjem ter vsakemu 
posebej za pomoč pri uresničitvi dolgoletnih sanj muljavskih gasilcev po izgradnji 
novega gasilskega doma. V prihajajočih praznikih vam želimo blagoslovljen božič, v 
novem letu 2020 pa vam želimo obilo zdravja, miru, zadovoljstva v osebnem kakor 
tudi v poslovnem življenju. 
         
 

9. 11. 2019 je bilo na Vrhniki dr-
žavno prvenstvo borilne veščine 
taekwondo v tehniki. Turnirja se 
je udeležilo tudi 23 tekmoval-
cev iz TKD kluba Kang, in sicer 
v vseh starostnih kategorijah od 
najmlajših začetnikov do starej-
ših izkušenejših tekmovalcev. 
Klub Kang je v skupnem seštevku 
osvojil 116 točk, drugi je bil klub 
Hankuk iz Ljubljane s 63 točkami, 
tretji pa klub Šmartno Litija s 24 
točkami. Klub Kang je med deve-
timi slovenskimi klubi prepričlji-
vo osvojil naziv državnega prvaka 
v tehniki. Kangovcem je to uspelo 
že četrtič v klubski zgodovini.
Dosežki Kangovcev: v posame-
zni kategoriji otroci do 8 let od 
višjega belega pasu naprej je pri 
deklicah tekmovala Tajda Bašar. 
Premagala je vse štiri nasprotni-
ce in si zagotovila prvo mesto. V 
kategorij dečkov smo Kangovci 
osvojili vse medalje. Prvi je bil Kris 
Horvat, drugi Anej Omahen, tretja 
Hugo Hajdinjak in Brin Glavač. 
Pri mlajših kadetinjah 9 do11 let 
od rdečega pasu naprej je bila 
Neža Berden prva, Mojca Maršič 
druga in Pika Glavač Živčič tre-

tja. Filip Marn, Martin Prijatelj in 
Lana Kastelic so nastopali v ka-
tegoriji mlajši kadeti od 9 do 11 
let do rdečega pasu. Filip in Lana 
sta osvojila 2. mesti, Martin pa 
3. mesto. Jakob Kastelic, mlajši 
kadet od 9 do 11 let do zelenega 
pasu, je premagal 3 nasprotni-
ke in si zaslužil naziv državne-
ga prvaka. Ta naziv si je zaslužil 
upravičeno, saj je med mlajšimi 
tekmovalci v izvajanju tehnik ob 
rednem obiskovanju tudi vseh 
dodatnih treningov najbolj na-
predoval. Pri kadetih od 12 do 14 
let smo imeli šest tekmovalcev. 
Od rdečega pasu dalje so tekmo-
vali Urban Ulcej 2. mesto, Tibor 
Jože Rozina 3. mesto ter Tevž Ne-
manič 6. mesto. Martin Koricki, 
Lorena Zabukovec in Lara Zabu-
kovec so tekmovali v kategoriji od 
zelenega do rdečega pasu. Mar-
tin in Lorena sta bila prva, Lara 
druga. Pri mladincih od rdečega 
pasu naprej smo imeli le enega 
tekmovalca, Gala Maršiča, ki je 
osvojil 3. mesto. Tudi izkušeni in 
večkratni državni prvak v tehniki 
Žan Zupančič bi moral tekmovati 
na državnem prvenstvu, vendar 

je bil sočasno svetovni pokal v 
Zagreb, ki se ga je udeležil. Žal ni 
imel sreče, za en udarec v telo je 
izgubil proti nasprotniku iz Itali-
je. Vsekakor si je nabral veliko iz-
kušenj za naprej.
Tekmovanja so se udeležili tudi 
trenerji kluba Renata Mavrič, 
Lovro Ulcej in Tomaž Zakrajšek. 
Ulcej in Rok Mohar sta tekmova-
la v kategoriji člani 2, 31-40 let 
od rdečega pasu naprej. Mohar 
je postal državni prvak, Ulcej pa 
podprvak. Mavričeva in Zakraj-
šek sta tekmovala pri veteranih 
od rdečega pasu naprej. Oba sta 
postala državna prvaka.
Na koncu tekmovanja je bila na 
vrsti še kategorija najboljših tek-
movalcev. Naslov najboljše tek-
movalke si je že osmo leto zapo-
red zagotovila Renata Mavrič. Za 
presenečenje je poskrbela Lore-
na Zabukovec, ki je bila bronasta. 
Pri moških je Rok Mohar osvojil 
prvo ter Tomaž Zakrajšek drugo 
mesto. 

Renata Mavrič je povedala: »Z 
državnega prvenstva se vračam 
s tremi zlatimi medaljami, kar je 
bil tudi moj cilj. Vesela sem, da 
mi je uspelo osvojiti zlato tudi v 
kategoriji za najboljšo tekmoval-
ko. Tekmujem namreč z veliko 
mlajšimi tekmovalkami, ki vsako 
leto pokažejo večji napredek in 

so mi tako vedno bolj za petami. 
Tega se veselim, saj to pomeni, 
da sem na dobri poti kot repre-
zentančna trenerka. Lepo je vi-
deti, da slovenski taekwondoisti 
v tehniki napredujemo in vsako 
leto dvigujemo nivo znanja.«

Darja Podpečnik
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Luka Pajek odslej v družbi slovenskih 
profesionalnih kolesarjev, ki dirkajo za tuje klube
Luka Pajek, naš občan iz Malih Če-
šnjic pri Šentvidu pri Stični ima za 
seboj že kar dolgo in uspešno špor-
tno kolesarsko pot, ki jo je začel 
leta 2009 kot mladinec. V katego-
riji mlajših mladincev je osvojil 1. 
mesto v skupnem Pokalu Sloveni-
je, v kategoriji starejših mladincev 
in mlajših članov (do 23 let) pa je 
bil pogosto tudi v izbrani vrsti slo-
venske reprezentance. Do letošnje 
sezone mu je med mlajšimi člani 
uspelo doseči nekaj vidnih rezul-
tatov, tudi na robu deseterice v 
evropskem pokalu (10. mesto na 
dirki Zagreb–Novo mesto, 13. me-
sto na preizkušnji Trofeo Poreč), 
nekajkrat pa se je uvrstil med prvih 
20 na dirkah italijanskega pokala.
Luka je na polovici  letošnje cestno 
kolesarske sezone prestopil v pro-
fesionalno avstrijsko kolesarsko 
ekipo Sportlanad Niederosterreich 
SelleSMP Strich. To mu je uspelo po 
nekaterih odličnih uvrstitvah, nje-
govih najboljših do sedaj. Tako je na 
dirkah za evropski pokal pod okri-
ljem Mednarodne kolesarske zveze 
UCI med drugim dosegel 6. mesto 
na Veliki nagradi slovenske Istre.  
Po teh uspehih je Luka v novi ekipi 
dobil možnost nastopa na še večjih 
in močnejših dirkah, kar mu seveda 

omogoča nadaljnji, hitrejši razvoj. 
Tako je že v juniju nastopal na šest-
dnevni dirki po Avstriji, ki je 1. kate-
gorije, kar pomeni, da je tekmoval 
s kolesarji največjih  Pro tour ekip 
in kolesarji, ki redno nastopajo na 
dirkah kot so Giro d Italia, Tour de 
France in Vuelta. V tej močni kon-
kurenci je dosegel zanj najvišje 35. 
mesto v 2. etapi, dolgi 180 km, ki 
je potekala od Zwettla do Wiener 
Neustadta. Poleg tega je nanizal 
še nekaj lepih uvrstitev, kot je npr. 
5. mesto na GP Klein Engersdorf v 
Avstriji, 8. mesto v 3. etapi dirke 
po Albaniji, 12. mesto na dirki Hr-
vaška - Slovenija ter 19. mesto na 
večdnevni etapni dirki po Poljski. 

Načrtuje, da bo lahko v prihodnji 
sezoni vse te uvrstitve še izboljšal. 
Želi si, da bi lahko nastopil tudi na 
domačih cestah, npr. na Dirki po 
Sloveniji. Letos je občina Ivančna 
Gorica gostila leteči cilj v eni izmed 
etap Dirke po Sloveniji in za Luko bi 
bilo odlično, če bi ga lahko v doma-
čem kraju bodrili njegovi sokrajani.  
Če boste na naših cestah tudi v zim-
skem času pogosto srečevali kole-
sarje, se ne čudite. Prav lahko, da 
boste srečali našega odličnega kole-
sarja, ki že pridno nabira kilometre 
pred novo sezono. 

Simon Bregar

Mladi košarkarji na Sončkovem dnevu v Novi Gorici
KK Ivančna Gorica se je v nedeljo, 1. 
12. 2019, prvič udeležil mednaro-
dnega turnirja Sončkov dan v Novi 
Gorici. Nastopili smo s fantovskima 
ekipama U11 in U13. V Šentvidu pri 
Stični smo se zbrali že ob 7.30 in se 
polni pričakovanj hitro povzpeli na 
velik avtobus ter se odpeljali proti 
Novi Gorici. Na turnirju je nastopi-
lo preko 120 ekip in približno 1300 
igralcev iz šestih držav. Zato so bile 
ekipe razporejene v dvoranah po 
vsej Novi Gorici, Šempetru in celo v 
italijanski Gorici. Tudi naši ekipi sta 
morali takoj po prihodu v Novo Go-
rico vsaka v svojo dvorano in začeti 
z ogrevanjem, saj so nas ob 10.00 
čakale že prve tekme.
Fantje ekipe U11 so v skupini 27 
odigrali štiri tekme in se pomerili z 
ekipami Kastav iz Reke, Kamnikom, 
Cedevito Olimpijo in Portorožem. 
Tudi ekipa U13 v skupini 28 je ime-
la za prvega nasprotnika Hrvaško 
ekipo Kastav iz Reke, nato pa so 

odigrali še tekmi s Hidrio iz Idrije 
in Tolminom. Žal je ena od ekip v 
skupini v zadnjem hipu odpovedala 
sodelovanje, zato so fantje odigrali 
le tri tekme namesto predvidenih 
štirih. Ker na Sončkovem dnevu ni 
poražencev in so zmagovalci vedno 
vsi nastopajoči, rezultati niso pose-
bej objavljeni. Zmagala je namreč 
mladost, razigranost, žoga, smeh, 
radost, sonček … Kljub vsemu pa 
lahko izdamo, da so mlajši zmagali 
na dveh tekmah, starejši pa na eni. 
Takoj po koncu zadnjih tekem so vsi 
sodelujoči igralci in trenerji prejeli 
priznanja in priložnostne spominke 
Sončkovega dneva.
Nato je pred več kot 2000 gledalci v 
glavni mestni dvorani Nova Gorica 
sledila še zaključna prireditev z All 
Star tekmo. V to ekipo najboljših 
so določili tudi igralca KK Ivančna 
Gorica Gorazda Jermana, kar je za 
zanj in za naš klub veliko priznanje. 
Obema glavnima trenerjema so kot 

pomočniki pomagale legende nek-
danje Jugoslovanke košarke: Nikola 
Plečaš, Damir Šolman, Dejan Čikić, 
Bogdan Tanjević in Božidar Maljko-
vić. Vse nastopajoče je pred tekmo 
pozdravil in zaželel veliko športnih 
uspehov še najuspešnejši slovenski 
olimpijec Miro Cerar. Svoje moj-
strstvo z metanjem trojk z osmih 
metrov in metrov je pokazal tudi 
nekdanji odlični bosanski košarkar 
Mirza Teletović. Po predstavitvi 
igralcev in zapeti himni se je tek-
ma začela. Kljub začetni tremi se je 
tudi našemu Gorazdu uspelo vpisa-
ti med strelce, spet pa sta zmagali 
obe ekipi z rezultatom 36:36. Med 
odmori tekme je potekalo še tek-
movanje v prostih metih in trojkah. 
Po koncu tekme pa so vse nastopa-
joče ekipe prejele za svojo udelež-
bo še pokale.
Nad mesto se je že spustila noč, ko 
smo se polni vtisov z ekipama od-
pravili do avtobusa, se še enkrat 

Namizni tenis na Krki
Res je bilo razburljivo. Čeprav osvojitev medobčinske lige ni bila primarne-
ga pomena, so člani druge ekipe Krke dali vse od sebe in ligo tudi osvojili. 
Da je želja Velikih Lašč po naslovu velika, kaže dejstvo, da so na Krko prišli 
v najmočnejši postavi. Ker Krki tudi ni bilo vseeno, čeprav je vseeno, je bila 
tudi domača ekipa v popolni postavi. Krka je potrebovala zmago, Laščam 
bi bil dovolj že remi, in jo tudi dosegla. Pri domačih je Mlakar dobil vse tri 
svoje dvoboje, na drugi strani je Erčulj izgubil vse tri svoje dvoboje in tako 
je bila odločilna zadnja igra v parih. Kapetan Krke Mestnik Roman je v par 
postavil Mlakarja in sebe. Z odlično igro v parih sta tako osvojila še zadnjo 
točko za zmago s 6:4. Zasluženo slavje se je lahko začelo. Tekmo si je ogle-
dal tudi naj starejši član ekipe Franci Godler. V drugem delu tekmovanja 
je ekipa Stične premagala vse nasprotnike in se prebila na skupno tretje 
mesto.

Srce nam žalost je ranila, 
ker te več med nami ni, 
čeprav te zemlja je pokrila, 
duh tvoj z nami še živi. 

V SPOMIN

DARKO LAVRIČ
1954–2019

Mineva leto dni,  odkar si za vedno zaprl oči. 
Tvoj dom je zdaj drugje,  a z nami še živiš. 
Vedno te kaj sprašujemo, vse ti povemo, ampak 
tvoj glas je tih in molčeč. 
Solza nam oči zarosi, ko spomin nate oživi. 

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in mu 
prižgete sveče. 

Vsi tvoji

V SPOMIN

JOŽEFA TUREK
(31. 3. 1954 - 26. 12. 2018)
Pristavica pri Velikem Gabru 18

Ledene rože zimo so krasile, ko je na vrata trkalo slovo.
Takrat v sebi žalost smo čutili, še zadnjič stisnili smo ti roko.
Zakaj ni tiste lepe pesmi več pri nas doma?
Zakaj le stenska ura se oglaša sem ter tja?
Zakaj po toplem kruhu nič več hiša ne diši?
Ker mama, ti zaprla trudne si oči.

V dolini tihi kukavca  bo pela,
jaz vem, da ti bi rada pela z njo.
Al božja roka je tako hotela in tebe nikdar več nazaj ne bo …
Zdaj ostali so samo še spomini …
a spomini so kot iskre, ki pod pepelom tlijo, 
a ko jih razgrneš, vedno znova zažarijo.

Hvala vsem, ki ste jo ohranili v svojem srcu, se nanjo spomnite v molitvah in postojite 
pri njenem grobu.

Vsi njeni

Slišim tvoj glas, 
želim videti tvoj obraz,
še korak mi je znan, 
toda oziram se zaman. 
Zakaj te več ni,
samo spomin še živi, 
srce nazaj te hoče, 
oziroma ve, da je to ne-
mogoče. 

V SPOMIN

FRANCI HREN
Mali Korinj 1a
(1958–2013)

23. novembra je minilo že šesto leto, odkar smo 
se poslovili od tebe. 
Hvala vsem, ki se ga spominjate. 

Vsi njegovi

Luka na dirki po Avstriji

okrepčali s sendviči in vodo ter se 
odpravili proti domu. Kljub zgo-
dnjemu jutranjemu odhodu, napor-
nemu in dolgemu dnevu, se je bilo 
najprej treba na avtobusu še slikati 
z osvojenima pokaloma, fantje pa 
so s svojo razigranostjo nadaljevali 
še vso pot do doma. 
Sodelovati na takem turnirju, od-
igrati toliko tekem proti različnim 
nasprotnikom, ter videti toliko ko-
šev doseženih z znanjem in trudom, 
je prav gotovo spodbuda tudi za 
naše nadaljnje delo in izpopolnje-
vanje mladih košarkarjev. Videti te 
male, mlade sončke, ki z navduše-

njem igrajo košarko, se družijo, ve-
selijo in smejijo, je nekaj, za kar se 
je vredno truditi.
Ob tej priložnosti se zahvaljujemo 
tudi našemu vozniku Niku za prije-
tno in varno vožnjo, spremljevalcu 
Urbanu za pomoč pri logistiki na 
prizorišču, ter seveda obema tre-
nerjema, Roku in Andražu za uspe-
šno vodenje obeh ekip. Verjame-
mo, da se naslednje leto ponovno 
odpravimo na Sončkov dan, morda 
še številčnejši kot letos.

Jože Ulčar, 
Košarkarski klub Ivančna Gorica

Pokalno tekmovanje je organiziralo ŠD Kompolje. Organizacija dobra, po-
gostitev še boljša. Res so se izkazali. Hvala jim. Nasprotniki pripravljeni, da 
odnesejo 'Jožeta' za eno leto v svojo vitrino. Vse pripravljeno kot mora biti. 
Pripravljen tudi Luka Mlakar, ki je v petek treniral za sobotno tekmo. Sku-
pina je za Krko 1 minila mirno, gladka zmaga nad taktično postavo Lašč ni 
pomenila nič. Uvrstitev v polfinale. Šmarje po zmagi Janežiča nad Vokalom 
povede, a Mlakar hitro izenači. Igra parov je bila pomembna. Na žalost se 
je igralec Šmarja poškodoval, tako da je bilo treba tekmo predati. Zmaga 
Janežiča nad Mlakarjem ni pomenila nič. Stična je izgubila drugi polfinale 
proti Laščam. Sledilo je finale med Laščami in Krko. Tokrat sta Smrekar in 
Erčulj res pokazala, da sta lahko zelo neugodna. Ni bilo dovolj. Mlakar in 
Vokal sva posamična dvoboja z njima dobila tesno s 3:2 in povedla Krko v 
vodstvo 2:0. Igra parov je odločila tudi dvoboj. 3:0 za Krko. Prehodni pokal 
bo še eno leto v lasti Krke. Jožeta še ne damo. Tretje mesto je pripadlo 
Stični z utrujenim Kuhljem na čelu.
Odigranih je bilo še obilo tekem, težkih, a sladkih. A za zdaj dovolj. V imenu 
članov ŠD Krka želimo vsem obilo zdravja in zadovoljstva v letu, ki prihaja. 
Obenem pa še vabilo, da se nam pridružite pri vadbi (več informacij pri 
Jožetu 041670168).

Bojan Vokal, ŠD Krka
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Minila leta tri od kar 
v domači hiši te več ni. 
Za seboj pustila si veliko
praznino in bolečino. 
Le srce in duša ve,
kako boli, ko tebe več 
med nami ni.

V SPOMIN
V decembru mineva tri leta, od kar nas je za vedno zapustila 
naša draga

KATARINA ILAR
iz Spodnje Drage

(1947–2016)

Iskrena hvala vsem, ki prižigate sveče na njenem grobu ter jo 
ohranjate v lepem spominu. 

Vsi njeni

Noč, ki ne pozna jutra, 
ni tvoja poslednja noč.
Naselila se je za vedno posuta
v očeh tvojih dragih, vsem 
ki si ljubil jih nekoč. 
Tone Pavček

ZAHVALA
Tiho in nepričakovano se je poslovil naš oče, mož in dedi

ALOJZIJ LESJAK
(22. 6. 1948–5. 12. 2019)

Vsem, ki ste mu izrazili spoštovanje na njegovi zadnji poti, se 
želimo iskreno zahvaliti, posebej vsem trem župnikom, g. Ju-
riju Zadniku, g. Jožetu Kastelicu in g. Dejanu Pavlinu. Iskrena 
hvala za darovano cvetje in sveče. 
Vaše sočutne besede so bile velika opora ob boleči izgubi. 
Ohranimo ga v lepem spominu.

Žalujoči vsi njegovi

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman vas išče,
ni več vašega smehljaja,
le delo vaših rok ostaja …

ZAHVALA
V 94. letu nas je tiho zapustila naša mama, babica in praba-
bica

ALBINA KASTREVC

Vsem, ki ste jo pospremili k zadnjemu počitku, se iz srca za-
hvaljujemo. Iskrena hvala sosedi Štefki in g. Marinčku za lep in 
iskren govor, ki nam bo vedno ostal v spominu.

Posebna zahvala zaposlenim v Domu upokojencev Novo me-
sto, ki so zadnji dve leti nesebično skrbeli za našo mamo in ji 
lajšali bolečino vse do zadnjega dne.

Vsi njeni

Ko pride moj čas, čas snidenja, 
te bom objela in se ti zazrla
v tvoje oči, polne ljubezni …

ZAHVALA
V dopolnjenem 67. letu starosti nas je po kratki in težki bole-
zni zapustil dragi

JANEZ OMEJEC
iz Spodnje Drage 24

(1952–2019)

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem, ki so se mu poklonili 
v slovo. 
Gospodu mons. Jožetu Kastelicu in župniku Juriju Zadniku za 
lepo opravljen obred sv. maše z nagovorom. Pogrebni službi 
Perpar za pogrebno slovesnost z zaigrano Tišino. 
Pevcem skupine Prijatelji za zapete pesmi slovesa in maše, ter 
gostinstvu Zadružni hram za pogostitev. 
Iskrena hvala!
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi, ga spoštovali. Ohranite ga v 
lepem spominu. 

Milka Kek in žalujoči njegovi

Zaman je bil boj, 
zaman vsi dnevi upanja, trpljenja, 
bolezen je bila močnejša od življenja. 
Upanja ni več, sanje so se končale, 
srcu so zadane bridke rane 
in grenka solza po licu spolzi, 
ker slovo tako zelo, zelo boli …

Življenjsko pot je sklenil naš dragi mož, oče, stari ata in tast

JOŽE ZAJC
(12. 8. 1944–2. 12. 2019)

iz Malega Korinja 15
in s tem v naših srcih pustil nepopisno bolečino. 

Ob njegovem odhodu v večnost se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, vaščanom, sodelavcem in znancem za 
sočutno izrečeno sožalje, besede – misli, ki so nas tolažile v 
težkih dneh slovesa. 
Iskrena hvala za vse podarjene sveče, cvetje, darove svetih 
maš ter dober namen in vsem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti, saj ste s tem velikodušno 
pokazali, da ste našega očeta imeli radi in ste ga spoštovali. 
Zahvaljujemo se gospodu župniku Dejanu Pavlinu, nekdanje-
mu župniku Marku Burgerju in bogoslovcu Janezu Meglenu 
za lepo in sočutno opravljen pogreb, pevcem za zapete pesmi 
ter zaigrano Tišino, pogrebnemu zavodu Perpar, gospodu Me-
glenu in Volaju za tople in prijazne poslovilne besede. 
Posebno in iskreno se zahvaljujemo PGD Korinj in sosednim 
društvom ter Čebelarskemu društvu Krka-Zagradec. 
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga boste ohranili v lepem 
spominu. 

Žalujoči vsi njegovi

Kako srčno si želel, 
da še med nami bi živel.
A težka bolezen tega ni hotela, 
prezgodaj, oči, te je vzela. 
Je konec trpljenja, dela in skrbi, miru ti 
Bog naj podari. 

ZAHVALA
V 69. letu nas je po težki bolezni zapustil naš ljubljeni mož, 
oči in dedi

JOŽE STRUNA
(18. 1. 1951–28. 11. 2019)

Ulica Juša Kozaka, Ivančna Gorica 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem dobrim lju-
dem: za stisk roke, izrečena sožalja, tolažilne besede, ter ne-
sebično pomoč. Naše hvaležne misli pa naj dosežejo prav vse, 
ki ste ga v času življenja spoštovali, ga imeli radi in se v tako 
velikem številu od njega tudi poslovili. 

Vsi njegovi 

             
               Hotel sem uloviti ptico –
                 pa je odletela.
                 Hotel sem utrgati cvet –
                 pa je ovenel.
                 Hotel sem vam nekaj reči –
                 pa sem odšel.

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je tiho, nepričakovano, zapustil dragi

MARKO PUŠLJAR
Malo Hudo 19, Ivančna Gorica

(27. 2. 1977 – 16. 11. 2019)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, vaščanom, sošolcem, prija-
teljem, sodelavcem, znancem, da ste nam bili opora v naši 
žalosti.
Hvala gospodu župniku Juriju Zadniku, da je strnil in ubese-
dil naše misli, spomine in našel besede upanja in tolažbe ob 
slovesu.
Posebej hvala pogrebni službi Perpar - za vse.
Hvala vsem, ki ste našemu Markotu izrazili spoštovanje in ga 
pospremili na njegovi zadnji poti.
ZA VEDNO BO OSTAL V NAŠIH SRCIH.

Sestri z družinama

Tudi meč svoj tok izje
in razum duha utrudi. 
In utrudi se srce in 
življenje tudi. 
(Byron)

ZAHVALA
V 78. letu starosti nas je zapustil dragi mož, oče, dedek in pra-
dedek

TONE JARC
iz Krke 

(17. 1. 1942–9. 11. 2019)

Iz srca se zahvaljujemo vsem za ustne in pisne izraze soža-
lja. Hvala gospodu župniku Dejanu Pavlinu za pogrebni obred 
in darovano sveto mašo, hvala pogrebnemu zavodu Perpar, 
Šentviškemu moškemu pevskemu zboru, izvajalcu Tišine – 
Roku Godcu in gospodu Marinčku za poslovilni govor. 
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in nam 
v teh težkih časih stojite ob strani. 

Žalujoči njegovi

Ni smrt tisto, kar nas loči
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše,
brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas.

ZAHVALA
Tiho in nepričakovano se je poslovil dragi mož, oče, sin, brat 
in prijatelj

TOMAŽ LINEC
iz Šentvida pri Stični

Najlepša hvala vsem, ki ste v težkih trenutkih ob izgubi našega 
ljubega Tomaža z nami delili žalost in nam stali ob strani. Hva-
la vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na zadnjo 
pot ter za vse sočutne besede in darove. 
Verjamemo, da bodo spomini nanj, na njegovo življenje in 
delo ostali živi in večni. Vsem res iskrena hvala.

Njegovi žalujoči
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238. rekord: 

Pisana zbirka starodobnikov
V času, ko se srečujemo z moderno tehnologijo praktično na vsakem 
koraku, je še toliko bolj dragoceno, če opazimo bogastvo, ki se skri-
va v naši preteklosti. Dediščina naših prednikov postaja vedno bolj 
pomembna. Eden takšnih opazovalcev preteklosti je zagotovo Jože 
Nosan iz Zgornje Drage, ki ima do nje poseben odnos. Ob obisku na 
njegovem domu nas na to opozarjajo številni ohranjeni predmeti. Če 
vemo, da je zaprisežen motorist, pa je logično, da je prav poseben 
njegov odnos do tehnične kulture, kar se najlepše pokaže v njegovi 
čudoviti zbirki motornih koles in motorjev. Kar 25 lepotcev različnih 
starosti in moči sestavlja njegovo zbirko. Prav do vsakega od ohranje-
nih motociklov Jože goji poseben odnos, vsak motor ima svojo zgodbo 
... Tomosi, BMW-ji, Jawe in NSU-ji … Najstarejši izmed njih jih je nabral 
že skoraj 70 let. Ni kaj! Ponosnemu lastniku priznavamo nov Klasjev 
rekord in mu izrekamo iskrene čestitke ter želimo še veliko varnih ki-
lometrov v družbi svojih moto-lipicancev!

Matej Šteh 

Spoštovane bralke in bralci.

Kot ste že v zadnji številki opazili, je Klasje sedaj nekoliko drugač-
no, saj po mnogih letih nastaja brez našega dolgoletnega sodelavca 
Leopolda Severja. Zavedamo se, kako priljubljen je bil pri mnogih 
bralcih in njegove strani so nas mesec za mesec razveseljevale in 
bogatile. V uredništvu smo se odločili, da skušamo ohraniti Sever-
no stran njemu v spomin. Morda se na njej znajde še kakšen utri-
nek iz bogate publicistične zapuščine našega Poldeta. Skušali pa 
bomo nadaljevati z vsebinami, ki so naše bralce dolgo razveselje-
vale. Veseli bomo, če nam boste pri tem tudi pomagali. Vse pobu-
de so dobrodošle. Če morda veste za kakšen neobičajen dosežek, 
nam sporočite, morda pa nastane še kakšen nov Klasjev rekord. 
Skušali bomo nadaljevati tudi s predstavljanjem starih etnoloških 
predmetov. Vaših predlogov bomo veseli. Pokličite na uredništvo 
(781 21 30).
Vsem bralkam in bralcem pa v imenu uredništva izrekam vesele 
praznične dni in vse dobro v letu 2020.

Matej Šteh, urednik 
Anton Gulič 
(18. 1. 1806-20. 5. 1868)

»Bog daj dober dan, gospod Ven-
celj! Hitro ste prišli iz Ljubljane. 
Kdaj - v petek ste mimo šli. No, zdaj 
vem, da ste nakupili zopet mazil, 
rož, kroglic in vsega mrčesa, in bo-
ste zdravili ljudi, da bo strah.«
Tako je ogovoril krčmar Peharček, 
ko je še prej snel pokrivalo in ga 
stisnil pod pazduho, zdravnika Ven-
clja v prvem poglavju Jurčičevega 
Desetega brata. Kakor je zatrdil lite-
rarnemu zgodovinarju dr. Ivanu Pri-
jatelju pisateljev brat Anton Jurčič, 
naj bi bil model za zdravnika Venclja 
takratni stiški zdravnik Anton Gulič. 
Podeželski zdravniki so bili tedaj 
pred stoletjem in pol precej drugač-
ni kot danes.
Šolani zdravniki so dobili naziv dok-
tor, uradno doctor medicinae. Dru-
gi tip zdravnika je bil ustrezno šolan 
ranocelnik, kirurg, chyrurgus. Ti so 

Čebularjev Zoki

Naši zdravniki
bili iskani v obdobju, ko še ni bilo 
dovolj zdravnikov in so morali spre-
jeti delo v bolj odmaknjenih zdra-
vstvenih okrajih ali okrožjih, kamor 
niso uspeli privabiti doktorjev. Za 
Kranjsko deželo je bila zanje v prvi 
polovici 19. stoletja najbližja šola 
ljubljanski medicinski licej, zatem 
pa v Gradcu na Štajerskem. Diplo-
manti so bili vešči kirurgi, zdravili pa 
so tudi notranje bolezni. Kot uspo-
sobljeni porodničarji so pomagali 
pri porodih, predvsem ob zapletih, 
ko znanje in izkušnje babice niso 
zadoščali za rešitev novorojenca in 
porodnice. Ranocelnike so imeno-
vali tudi ranarji; poleg porodništva 
so namreč obvladali predvsem 
zdravljenje ran in poškodb kosti, 
sklepov, vešči so bili tudi manjših 
operativnih posegov. V dokumen-
tih, napisanih v slovenskem jeziku, 
najdemo za njihov poklic besedo 
zdravnik, nikoli pa niso pred svojim 
priimkom oziroma imenom pisali 
»dr.«. Po tem jih brez težav ločimo 
od zdravnikov z diplomo medicin-
ske fakultete. 
Ali je bil stiški zdravnik Anton Gu-
lič doktor ali ranocelnik, je težko 
ugotoviti. O njem imamo zelo malo 
podatkov. Vemo, da se je rodil v 
vasi Skopo na Krasu premožnemu 
kmetu Mihaelu. Njegova mati je 
bila Ana Fabiani iz Kobdilja. Priimek 
Gulič je v Skopem in okolici zelo po-
gost, na Kras so ga prinesli Uskoki. 
Kje je študiral, ni bilo mogoče ugo-
toviti. Trst tedaj ni imel šole za ki-
rurge oziroma ranocelnike. Je študij 
morda opravil v Ljubljani? Ali pa je 
bil pravi zdravnik in je svoj naziv pri-

dobil na Dunaju? Prvič je omenjeno 
njegovo ime in poklic v Kmetijskih 
in rokodelskih novicah leta 1850, ko 
je dobil nagrado za sadjerejo. Tam 
piše, da je cesarsko kraljevi zdravnik 
v Zatičini. Prav tako je zapisano ob 
njegovi smrti. V Statusu animarum 
za Skopo je pripomba, da je bil ki-
rurg. Dr. je pripisano le pri njego-
vem portretu. Naslikal ga je Karl Če-
lesnik, ki je kot pisar delal v Stični in 
stanoval na št. 1 – v samostanskih 
prostorih torej. Kje pa je živel Gu-
lič? Pričakovali bi, da tako kot drugi 
uradniki v nekdanjem samostanu. A 
kje je imel svoj vrt, na katerem je 
tako uspešno gojil sadje? Jurčičev 
brat je izjavil, da je bil zdravnik na 
Hudem. Je mogoče, da je stanoval 
pri Fedranu? Njegov portret je na-
mreč bil last Fedranovih in je včasih 
visel v njihovi hiši. Umrl pa je dr. 
Gulič na Mleščevem (pod Ivančno 
Gorico) št. 18. Kje bi bila ta hiša, ni-
sem mogla ugotoviti. V tistem času 
je nosil št. 17 mlin v Vodotočinah, 
št. 19 pa Čoževa domačija na Mle-
ščevskem hribu. Guličevo domova-
nje bi lahko bilo nekje ob cesti proti 
Hudem. Umrl je naš vrli zdravnik, 
pa naj je bil doktor ali ranocelnik, 
zaradi odpovedi srca 20. 5. 1868, 
star torej 62 let. Bil je vse življenje 
samski, medtem ko je bil Jurčičev 
zdravnik Vencelj vdovec.

Valči Ravbar

VIRI: 
Matične knjige Skopega, Kamnika, Naklega, 
Višnje Gore in Stične
Zvonka Zupanič Slavec: Zgodovina zdra-
vstva in medicine na Slovenskem, 2018

Pri Čebularjevih v Dobu je 
vedno živahno, saj dela na 
kmetiji nikoli ne zmanjka. 
Poleg tega gospodinja Re-
nata svoj čas posveča tudi 
vodenju Društva podežel-
skih žena Ivanjščice. 

Ne dolgo nazaj pa je delo v do-
mačem hlevu prineslo zanimivo 
popestritev. Novorojeni teliček je 
prinesel zadovoljstvo in veselje 
gospodarju in gospodinji, oz. kar 
celi družini. Še toliko bolj, ker mu 
je narava simpatično polepšala 
zunanjo podobo. Bela lisa v obliki 
srca je razlog, da to tele ni nava-
dno telo, ampak še posebej lju-
bljeno tele. Tako ljubljeno, da so 
ga Čebularjevi poimenovali Zoki. 
Kakor koli že, Zoki je pristal tudi 
v našem Klasju in pozdravlja vse 
bralke in bralce. 

Matej Šteh

Mopedi, motorji in kolesa iz zbirke starodobnikov Jožeta Nosana.

Jože se pohvali tudi z zbirko starodobne motoristične opreme.


